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Позиціювання партій

Президент Віктор Янукович збирається йти на другий президентський термін, але
перебувати довше при владі в українських реаліях, він вважає неможливим.

Про це голова держави сказав в інтерв’ю українським телеканалам з нагоди
дворічного перебування на посаді Президента.

Так, відповідаючи на запитання, чи не завидно йому, що при обранні Володимира
Путіна президентом Росії, він буде керувати країною 18 років, Янукович сказав: «Я хочу
сказати, що ця ситуація, яка складається в нашій країні, має ті традиції, які у нас вже є в
Україні.  Вони з величезною часткою ймовірності кажуть,  що ці традиції будуть
продовжуватися».

У той же час, він розповів, що буде йти на другий президентський термін і висловив
сподівання,  що його кандидатуру люди підтримають.  «Принаймні,  я маю право думати
про другий термін. І ми будемо над цим працювати і будемо до цього прагнути. А все що
стосується подальшої долі –  це питання,  чи буде змінена Конституція...  Я не думаю,  що
Конституція зміниться радикально», – зазначив він.

«У нас будуть прямі президентські вибори. Буде обирати Президента народ, – додав
Президент. – Все, що стосується виборів Президента, у нас все буде як в будь-якій
європейській країні. У мене немає сумнівів. В Україні просто традиції інші» (Янукович
піде на другий президентський термін // Інформаційне агентство «Регіональні
Новини» (http://regionews.com.ua/node/33725). – 2012. – 25.02).

***

Президент и почетный лидер Партии регионов Виктор Янукович заявил, что
секретарь Совета национальной безопасности и обороны Андрей Клюев не будет
руководить избирательным штабом партии. Это решение породило непонимание между
господином Януковичем и его соратниками.

«Андрей Петрович (Клюев – ред.) однозначно не будет руководить штабом», –
заявил в интервью телеканалам Янукович. Имени нового главы штаба он не назвал,
отметив лишь, что внес руководству партии свои предложения.

Таким образом Янукович выступил против решения политсовета партии, принятого
еще в прошлом году.

«Андрей Клюев утвержден начальником штаба избирательной кампании Партии
регионов», – заявлял в декабре 2011 г. первый заместитель председателя ПР Владимир
Рыбак.

Для большинства регионалов новость об уходе Клюева из штаба оказалась
неожиданной. При этом ряд депутатов от ПР – одни открыто, другие неофициально –
заявили, что не поддерживают инициативу Президента.

«Клюева нельзя упрекнуть в каких-то ошибках за время работы главой штаба.  Тем
более неправильно говорить, что этот пост не совместим с его новой должностью. И я не
думаю, что он совершил нечто такое, что потребовало бы оттеснить его на обочину
активной партийной жизни», – заявил член президиума политсовета ПР Василий Хара.

В партии ведется дискуссия о возможности того, что решение Януковича не будет
выполнено.

«У нас, конечно, есть люди с серьезным организаторским опытом, но лучшим
вариантом для партии по-прежнему остается Клюев. Так что еще посмотрим, что будет»,
– заявил народный депутат Василий Киселев.

В. Хара дал понять, что не сомневается в причастности руководства Администрации
Президента к решению Януковича.  Он отметил,  что решение подготовлено «людьми,
близкими к Виктора Федоровича, но далекими от него по сути, по духу».

http://regionews.com.ua/node/33725
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Другой его коллега на условиях анонимности был более откровенен, обвинив главу
АП Сергея Левочкина в ведении информационной войны против Клюева.

«Боюсь, как бы о Викторе Федоровиче не начали говорить, что он работает
Президентом в Администрации Сергея Левочкина», – отметил собеседник издания.

В то же время источник на Банковой подтвердил, что в Администрации Президента
поддержали уход Клюева из штаба:  «Одна из претензий к Клюеву –  то,  что он был
настроен на победу любой ценой, пусть даже потом будут говорить о «второй Беларуси».
Нам такая победа не нужна, потому что «разгребать» международные протесты потом
будет очень тяжело» (Заявление Януковича об уходе Клюева из штаба «регионалов»
спровоцировало раздоры в партии // NEWSru.ua
(http://rus.newsru.ua/ukraine/27feb2012/kluv.html). – 2012. – 27.02).

***

Компартия Украины требует привлечь экс-президента Виктора Ющенко к
ответственности за измену национальным интересам после того, как Румыния заявила, что
возле украинского острова Змеиный был найден газ.

«В свое время Компартия резко, и как показал дальнейший ход событий, вполне
справедливо критиковала намерения тогдашнего президента Ющенко в судебном порядке
разрешить территориальный конфликт вокруг острова Змеиный», – заявила пресс-служба
политической силы.

Проигрыш Украины в Гаагском суде был заранее обеспечен. В результате
13 тыс. кв. км нефтеносного шельфа отошло Румынии, говорят коммунисты.

«Напоминая общественности события тех лет, и сегодня не потеряла своей
актуальности инициатива о том, что потеря стратегического ресурса должна оцениваться
как измена национальным интересам, а поэтому Ющенко должен быть привлечен к
ответственности за свои действия», – резюмирует КПУ (КПУ хочет, чтобы Ющенко
ответил за измену национальным интересам // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/25/138565_kpu_hochet_chtobi_yushchenko_otvetil_za.html). –
2012. – 25.02).

***

Комуністична партія України переконана в необхідності якомога швидшого
«перезавантаження» українсько-російських відносин.

Про це повідомив Перший секретар ЦК Компартії України, голова фракції
комуністів у Верховній Раді України Петро Симоненко.

Політик, зокрема, зазначив, що до віддалення братніх російського та українського
народів один від одного з моменту проголошення незалежності Україна доклали руку всі
буржуазні політики в нашій країні. П. Симоненко впевнений, що непідйомна для наших
людей і вітчизняної економіки ціна російського газу є прямим результатом зусиль
«помаранчевої влади». У той же час лідер КПУ підкреслив, що багато хто сподівався, що з
приходом до влади Віктора Януковича українсько-російські відносини покращаться,
однак цього не сталося.  «Слідом за коротким відлигою в них настав черговий
льодовиковий період. На сьогодні відносини України з Російською Федерацією
знаходяться на самій нижній точці за останні два роки», – підкреслив комуніст.

Лідер КПУ вважає, що однією з головних причин цього є двозначна зовнішня
політика нинішнього українського керівництва. За словами П. Симоненка, з одного боку,
вище керівництво нашої країни, як і його попередники твердить про вступ нашої країни до
Європейського Союзу, «нехай в самому невизначеному майбутньому і на самих
принизливих умовах». З іншого боку, за словами комуніста, відмовляючись брати участь в
інтеграційних процесах на сході, пріоритетних для зовнішньої політики Російської

http://lb.com.ua/
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Федерації,  і офіційно взявши курс на ЄС,  в якому та небезпідставно бачить конкурента,
українська влада продовжує добиватися від неї односторонніх економічних поступок,
зокрема, щодо ціни на газ.

У зв’язку з цим він від імені своєї політичної сили заявив: комуністи вважають, що
україно-російські відносини слід радикально «перезавантажити», при цьому не
займаючись взаємними пошуками винного, які тільки погіршують ситуацію, а докласти
всіх зусиль до того, щоб ці відносини знову стали такими, якими і повинні бути –
братніми, вільними від інтриг і підозр. «І зробити це необхідно в максимально стислі
терміни!» – акцентував П. Симоненко.

Для забезпечення публічності російсько-українських контактів КПУ пропонує
створити міжпарламентську робочу групу із залученням вчених і виробничників обох
країн.

Ще одним принципово важливим кроком на шляху до радикального
«перезавантаження» українсько-російських відносин, як вважає лідер КПУ, має стати
взаємний відмову від погроз та використання мови ультиматумів в переговорному
процесі. «Прийшла пора від торгу і шантажу перейти до реального стратегічного
співробітництва...  Наш народ має право вимагати,  щоб саме українська влада виконала,
нарешті, дані йому передвиборні клятви, і взяла на себе ініціативу по радикальному
оздоровленню відносин з Росією... Ми, комуністи, вимагаємо від слів про поліпшення
україно-російських відносин негайно перейти до справи», – резюмував лідер КПУ (КПУ
вимагає негайно поліпшити відносини з Росією // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120227_kpu-trebuet-nemedlenno-
uluchshit-otnosheniya-s-rossiey). – 2012. – 27.02).

***

25 февраля 2012 г. в Центральном Комитете Коммунистической партии Украины
состоялось Всеукраинское совещание студентов-коммунистов.

Открыл совещание Первый секретарь ЦК Компартии Украины Петр
Николаевич Симоненко. В своём выступлении перед участниками совещания П.Н.
Симоненко основное внимание уделил вопросам проведения агитационно-
пропагандистской работы в студенческой и молодёжной среде.

Он подчеркнул, что Центральному Комитету КПУ также важно услышать мнение
студентов-коммунистов о том, как активизировать работу по усилению партийного
влияния в студенческой и молодежной среде и как сегодня ведут эту работу на местах
студенты-коммунисты.

Петр Николаевич также поделился с участниками совещания своим видением
политической ситуации в стране и мире.

Перед участниками совещания с информацией о работе Всеукраинского совета
студентов-коммунистов выступил председатель Совета Амар Аль-Анни.

Он отметил, что за последний период в ряде областей Украины были созданы новые
студенческие партийные организации. Сегодня такие организации проводят агитационно-
пропагандистскую работу в студенческой и молодежной среде. Студенты-коммунисты
принимают активное участие в студенческом самоуправление и профсоюзах,
активизирована работа в интернет-пространстве.

Он также положительно отметил работу членов Всеукраинского совета студентов-
коммунистов из Донецкой, Луганской, Житомирской, Полтавской, Сумской областей и
города Киева (Всеукраинское совещание студентов-коммунистов состоялось в ЦК
КПУ // Компартія України (http://www.kpu.ua/vseukrainskoe-soveshhanie-studentov-
kommunistov-sostoyalos-v-ck-kpu/). – 2012. – 27.02).

***
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Главным инвестором в Украине должен быть рабочий человек, заявил сегодня лидер
Компартии Украины, председатель парламентской фракции коммунистов Петр
Симоненко, сообщает пресс-служба партии.

«Компартия четко стоит на позиции: надо создать такие предпосылки, чтобы
главным инвестором в Украине был рабочий человек, который доверяет государству,
государственным органам, доверяет банкам, вкладывает свои средства, чтобы они
становились инвестиционными№», – высказал свое убеждение Петр Симоненко(Главным
инвестором в Украине должен быть рабочий человек – Симоненко // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/31322/). – 2012. – 28.02).

***

Внешняя политика Украины должна быть под контролем народной власти, а не
крупного капитала. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

Политик считает, что в вопросах внешней политики необходимо пересмотреть
основные приоритеты.

«Внешняя политика должна быть под контролем по-настоящему народной власти, а
не крупного капитала. Контроль крупного капитала над внешней политикой приводит к
вымыванию природных ресурсов, а мы сырьевая страна, и уничтожению отечественных
технологий и высокопрофессионального рабочего класса», – отметил Петр Симоненко
(Внешняя политика Украины должна быть под контролем народной власти –
Симоненко // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/31320/). – 2012. –
28.02).

***

Україна повинна радикально переглянути свою енергетичну політику. Про це
сьогодні заявив лідер Компартії України Петро Симоненко.

«Треба радикально переглянути нашу енергетичну політику. По-перше, необхідно
скласти баланс енергетичних можливостей України: вугілля, газ, нафта та інші
енергоносії.  По-друге,  ми повинні все зробити для того,  щоб прибрати з газових
свердловин представників потужного капіталу. Весь нафтогазовий комплекс повинен бути
тільки у державній власності», – переконаний Петро Симоненко (Петро Симоненко:
Україна повинна радикально переглянути свою енергетичну політику // Компартія
України (http://www.kpu.ua/petro-simonenko-ukraїna-povinna-radikalno-pereglyanuti-
svoyu-energetichnu-politiku/). – 2012. – 2.03).

***

В 2012 году Украина будет сближаться с НАТО, потому что Партия регионов
выбрала пронатовский курс. Такое мнение высказал народный депутат, лидер КПРС
Леонид Грач. По его мнению, редакция закона «Об основах внутренней и внешней
политики» имеет «пронатовский» характер.

«Националисты сегодня хотят подыграть Партии регионов, которая по сути выбрала
пронатовский курс. Вряд ли Партия регионов рискнет сближаться с НАТО до
парламентских выборов. Это довольно опасная тенденция, и когда те же партии
Тягнибока и Яценюка усилят свои позиции, Партия регионов может с удовольствием
проголосовать за вступление Украины в НАТО», – отметил Грач.

По мнению депутата, закон «Об основах внутренней и внешней политики» 2010 года
имеет «пронатовский» характер.



8

«Этот закон был направлен против сотрудничества с Россией. Ведь там сказано, что
ни в какие союзы и объединения Украина вступать не может», – считает Грач.

Ранее Леонид Грач заявлял о «полном развороте» политики президента Виктора
Януковича. По его словам, она стала «еще хуже, чем при президенте Ющенко», а вся
политика нынешней власти – проамериканская и проатлантическая (Коммунист:
Украинская власть будет сближаться с НАТО // Linkstart.net.ua
(http://linkstart.net.ua/article/kommunist-ukrainskaya-vlast-budet-sblizhatsya-s-nato). – 2012.
– 25.02).

***

УСПП продовжує вибудовувати комунікаційну інфраструктуру з інститутами
громадянського суспільства, які впливають на формування соціально-економічної
політики України. Сьогодні підписана Угода про співпрацю з Національним інститутом
стратегічних досліджень, що діє при Президентові України. Її підписали президент УСПП,
народний депутат України Анатолій Кінах та керівник НІСД Андрій Єрмолаєв.

«У нас багато спільних тем для співпраці. Існує й спільне розуміння важливості
тісних комунікацій, зворотного зв’язку між владою і науковим, експертним та
підприємницьким середовищем. Тому, виходячи на більш системну взаємодію, ми маємо
шанс спільними зусиллями вдосконалювати українське законодавство та соціально-
економічну політику в державі в цілому», – зауважив А. Кінах.

За його словами, УСПП та НІСД, у рамках договірних відносин, вивчатимуть
проблеми та перспективи зміцнення національної безпеки у економічному,
енергетичному, продовольчому, транспортному напрямках, розвитку оборонно-
промислового комплексу і підвищення обороноздатності держави. Спільна робота
вестиметься і у напрямку вдосконалення інноваційної політики, ефективного прискорення
інтеграційних процесів, становлення громадянського суспільства.

УСПП та НІСД також розроблятимуть відповідні пропозицій для органів влади,
проводитимуть наукову експертизу проектів законодавчих та інших нормативно-правових
актів, сприятимуть у підготовці та підвищені кваліфікації фахівців та наукових кадрів
тощо.

У свою чергу, керівник НІСД Андрій Єрмолаєв відзначив велику спільність інтересів
та завдань УСПП та Національного інститут стратегічних досліджень. «Спираючись на
аналітичні можливості НІСД та практичні можливості УСПП, ми маємо всі інтелектуальні
й кадрові ресурси для того, щоб пропонувати альтернативні варіанти вирішення тих чи
інших структурних проблем, напрацьовувати рекомендації для владних структур щодо», –
підкреслив А. Єрмолаєв (УСПП заручився підтримкою Національного інституту
стратегічних досліджень // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/37006-
uspp-zaruchivsya-pdtrimkoyu-naconalnogo-nstitutu-strategchnih-dosldzhen.html). – 2012. –
24.02).

***

Верховна Рада України має прийняти законопроект про реформування
газотранспортної системи, аби привести вітчизняне законодавство у відповідність до
Європейської енергетичної хартії. Про це 24 лютого заявив Голова Верховної Ради
України, голова Народної Партії Володимир Литвин.

Лідер Народної Партії нагадав, що Україна приєдналася до Європейської
енергетичної хартії, яка передбачає, що в українській енергетичній сфері не повинно бути
монополістів. «Тобто не може бути однієї компанії, яка видобуває, продає та транспортує
газ. Так у Європі й усьому світі. А у нас таким монополістом, який визначає всі правила
гри на газовому ринку, є НАК «Нафтогаз України». Отже, необхідність внесення змін до
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закону про трубопровідний транспорт зумовлена потребою виконання Європейської
енергетичної хартії, за необхідність дотримання якої так завзято виступають ті, хто блокує
роботу парламенту», – наголосив Володимир Литвин, коментуючи блокування трибуни та
президії Верховної Ради України представниками опозиції у п’ятницю.

Глава парламенту також зробив акцент на тому, що у згаданому законопроекті не
йдеться про приватизацію газотранспортної системи, а за чинним законодавством вона
включена до переліку об’єктів, що не підлягають приватизації. Він також зробив
висновок,  що депутатам,  які блокують роботу Верховної Ради України більше потрібен
сам процес блокування, ніж досягнення певного результату. «У відповідному
законопроекті немає такої постановки питання. Тому все це надумано, це – політичні ігри,
намагання реалізувати певні сценарії, які вестимуть до загострення конфлікту в Україні.
Сьогодні реалізується сценарій загострення політичного протистояння, розхитування
країни, тим більше що це значною мірою падає на сприятливий ґрунт значного
невдоволення громадян соціально-економічною ситуацією в країні», – зауважив
Володимир Литвин (В. Литвин переконаний, що законопроект про реформування ГТС
необхідно прийняти відповідно до Європейської енергетичної хартії // Офіційний сайт
Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=27&ArticleID=15383&). –
2012. – 27.02).

***

Голова Верховної Ради України Володимир Литвин вважає,  що для початку
потрібно ввести податок на розкіш,  а не податок для бездітних громадян.  Про це він
написав на своїй сторінці в Facebook, коментуючи цю ініціативу народних депутатів.

За словами В.Литвина, по-перше, потрібно задіювати всі можливості медицини, щоб
в Україні не було бездітних серед тих,  хто хоче мати дітей.  «По-друге,  спершу ввести
податок на багатство й багатих. І почати із «золотої сотні» українських мільярдерів і
мультимільйонерів»,  –  сказав він.  На думку спікера,  це суттєво збільшило б можливості
для розвитку дітей (Потрібно ввести податок на розкіш, а не обдирати бездітних, –
Литвин // «Західна інформаційна корпорація» (http://zik.ua/ua/news/2012/02/25/335958).
– 2012. – 25.02).

***

Соціалісти підтримують прагнення опозиції,  що задекларувала 22  січня своє
об’єднання, стосовно пунктів щодо зупинення згортання демократії, боротьби з
авторитаризмом та диктатурою, виходу з міжнародної ізоляції, повернення на
європейський шлях розвитку.

Проте,  СПУ не буде співпрацювати ні з об’єднаною опозицією (БЮТ,  Фронт Змін,
Удар, Громадянська позиція та інші ліберальні партії), ні з провладними партіями.

СПУ винесла головне зі своєї співпраці з ліберальними партіями у 2004 та 2006
роках – жодні союзи з ліберальними партіями та державницькою соціалістичною
ідеологією неможливі. Оскільки інтереси промислового та банківського капіталу, які
сьогодні представляють і «об’єднана опозиція» і правляча коаліція, є антисоціальними.
Капітал створює надприбутки за рахунок працюючої людини і законодавчо відмовляється
від соціальних зобов’язань перед суспільством.

За словами головного соціаліста Житомирщини О. Пінського і об’єднана опозиція не
дає відповіді на життєво важливі питання для суспільства – соціально-економічний устрій
має бути змінений. Змінюються обличчя, але не змінюється здирницька ліберальна
модель. Об’єднана опозиція не декларує жодних гасел, що стосуються економіки, а лише
зміни нинішньої влади.
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«СПУ буде об’єднуватись лише з тими партіями та політичними силами, які
приєднаються до ідеології соціалістів, яка передбачає відхід від ліберальної економіки та
обслуговування промислово-фінансових груп державою, де альтернатива – інтереси
трудового народу, знищення олігархічного суспільства», – підсумував перший секретар
Житомирського обкому СПУ О.Пінський (Перший секретар Житомирського обкому
СПУ Олег Пінський: Соціалісти не будуть підтримувати «об’єднану опозицію» //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/37065-pershiy-sekretar-zhitomirskogo-
obkomu-spu-oleg-pnskiy-socalsti-ne-budut-pdtrimuvati-obyednanu-opozicyu.html). – 2012. –
27.02).

***

 «Я не сомневаюсь, что Социалистическая партия будет в составе парламента. Не
буду раскрывать все наши политические технологии, но, поверьте, у нас есть все шансы
преодолеть проходной барьер», – сообщил лидер социалистов.

В то же время глава СПУ еще не определился:  будет ли участвовать в выборах по
мажоритарным округам.

«Я этого не исключаю, – сказал он. – Мы на съезде партии решили, что по
мажоритарке пойдут депутаты прошлого созыва парламента. Я тоже вхожу в это число, но
пока точно еще не решен этот вопрос» (Александр Мороз: Я не сомневаюсь, что
Соцпартия будет в составе парламента // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/28852). – 2012. – 2.03).

***

Природні монополії та підприємства стратегічного значення потрібно повернути у
державну та комунальну власність Про це розповів перший заступник Голови СПУ,
керівник виборчого штабу СПУ Петро Устенко.

Зокрема, він зазначив, що у Маніфесті СПУ «До суспільства соціальної
справедливості» вказано позицію соціалістів щодо приватизаційних процесів та об’єктів
державної та комунальної власності. «СПУ вважає, що в державну та комунальну
власність потрібно повернути підприємства стратегічного значення, природні монополії,
розподільчі та транзитні мережі. Тобто ті об’єкти, які не є конкурентоспроможними, є
державними монополіями, які пов'язані з ресурсною базою країни та напряму впливають
на якість умов життя кожного громадянина в Україні», – повідомив П.Устенко.

За його словами, земельний фонд повинен залишатись у власності держави.
Соціалісти виступають за те,  що держава повинна контролювати використання землі,
природних копалин, щоб не допустити перетворення чорноземів України в спекулятивний
товар.«Об’єкти, які забезпечують постачання електроенергії, тепла, питної води та
екологічну безпеку населення повинні знаходитись або в комунальній, або в державній
власності», – підкреслив перший заступник Голови СПУ (Петро Устенко: Природні
монополії та підприємства стратегічного значення потрібно повернути у державну
та комунальну власність // Соціалістична партія України
(http://www.spu.in.ua/ua/news/28858).. – 2012. – 5.03).

***

Лидер ПСПУ Наталья Витренко считает, что Президент Виктор Янукович не
оправдал ожидания украинцев.

«Он (Янукович – Ред.) не оправдал ожидания всего украинского народа. Об этом
свидетельствует столь сокрушительное падение его рейтинга, который не имеет аналогов.
Ни у Ющенко, ни у Кучмы, ни у Кравчука не было такого рейтинга. А все потому, что те
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обещания, которые он давал своим избирателям, он не выполняет и не думает выполнять.
Покращення життя уже сегодня – его главный лозунг. Рост цен, ограничение доступности
к медицинскому обслуживанию и тотальное нарушение прав человека – вот что ощутили
все», – отметила Витренко.

«Кроме того, всем известно, что в его предвыборной программе было положение о
придании русскому языку статуса второго государственного. И это было подтверждением
его многочисленных устных обещаний, что Украина будет интегрирована с Россией.
Многие понимают, что это и соединение семей, и развитие нашей экономики, и решение
социальных вопросов и т.  д.  Вместо этого он возглавил движение в ЕС уже на новом
историческом этапе. То этого хотел Ющенко, втягивая в НАТО и ЕС, а продолжил это
Янукович», – подчеркнула она.

«Все националистические указы Ющенко Янукович сохранил. Он не отменил ни
одного указа. Если указы по Бандере и Шухевичу суд по формальным признакам признал
недействительными, то я подала в суд на указ по чествованию так называемых героев за
освобождение Украины от Центральной Рады до ОУН-УПА, и суд заблокировал решение
этого вопроса. И Янукович не отменил этот указ, который калечит нашу молодежь,
травмирует людей зрелого возраста, которые знают историю, не хотят, чтобы бандиты
Бандера и Шухевич становились героями, а Зоя Космодемьянская и советские воины-
освободители становились изгоями и виновными во всех бедах. Это же просто
катастрофа, что продолжает делать Янукович», – сказала лидер ПСПУ.

«Ну и по НАТО.  Когда в 2008 году Огрызко и Райз подписали Хартию Украины и
США о стратегическом партнерстве, где утверждается, что Украина станет членом НАТО
– тогда столько было возмущения,  даже со стороны Партии регионов.  Они тогда были в
оппозиции, они тогда орали, что это нарушение воли нашего народа. И что сделал
Янукович, когда стал Президентом? Он подтвердил обязательства по выполнению этой
хартии. И его указы в ноябре 2010 г., в марте 2011 г. по созданию национальных
координаторов по вхождению в НАТО подтверждают: он создает все необходимые
механизмы, прежде всего управленческие, для того, чтобы Украина в НАТО втянуть. Как
это могут прощать избиратели?  Все видят,  что он обманывает всех,  и поэтому теряет
доверие», – резюмировала Витренко (Витренко перечислила все провалы Януковича //
From-ua – Новости из Украины (http://www.from-ua.com/news/1e223bd0415ca.html). –
2012. – 25.02).

***

Для украинских оппозиционеров сложилась благоприятная ситуация в
общественных настроениях, а тактика действий оппозиции наконец стала отличаться
креативностью. Нерешенной остается одна проблема – стратегическое планирование.

Скептики утверждают, что нынешняя оппозиция слаба как никогда, продолжают
фиксировать в ее рядах перманентные интриги, тем самым доказывая ее разобщенность и
неспособность к обучению на собственных ошибках.

Но, оппозиционеры, наконец, осознали, что в общении с Виктором Януковичем им
не нужны никакие посредники. Стартовала эта новая экспрессивная тактика две недели
назад с открытием текущей парламентской сессии. Во-первых, был устроен яркий
перформанс во время выступления Президента с трибуны ВР. Но в отличие от
предыдущих оппозиционных задумок противники режима не ограничились просто
визуальными и шумовыми эффектами. Оппозиция пошла дальше и теперь требует личной
встречи с Януковичем, чтобы узнать его видение выхода из ряда злободневных ситуаций.

Если же посмотреть на международную составляющую украинской политической
борьбы, то тут оппозиция полностью переиграла власть на чужом поле. Все знаковые
иностранные персонажи и институции дали однозначную оценку внутренней ситуации в
стране – политические репрессии и отход от демократических принципов.
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Впрочем, оппозиция теперь больше рассчитывает не на помощь Запада, а на
собственные силы.  Главный вопрос все тот же –  как реально идет процесс
оппозиционного объединения, исходя из декларации месячной давности в День
соборности. Еще полгода назад единство оппозиции выглядело полнейшей утопией, но
теперь определение единых оппозиционных кандидатов на мажоритарных округах уже
идет полным ходом и пока без громких скандалов. Чем завершится этот процесс,
спрогнозировать еще сложно, но первый результат уже достигнут: четыре столпа
объединения – «Батьківщина», «Фронт Змін», «Свобода» и «Удар» – отказались от
взаимной критики и выступают с ключевыми месседжами в адрес общества сообща. Идея
об объединении оппозиции явно корреспондируется с ожиданиями протестного
электората, но окончательное доверие к ней избирателя, из памяти которого еще не
выветрилась длительная история противостояний в «оранжевом» лагере, оппозиционеры
смогут завоевать лишь четким следованием заявленным декларациям.

С одной стороны, сейчас у оппозиции наиболее благоприятная конъюнктура
общественных настроений с момента избрания Януковича президентом. И дело тут не
только в том, что рейтинги Партии регионов неумолимо падают, а оппозиционных сил
непреклонно растут. Судя по всему, нижняя точка общественной апатии уже пройдена,
общество от нее откровенно устало. Люди теперь желают альтернативы власти, а не
безальтернативности, квинтэссенцией которой было популярное неформальное движение
«против всех».  Но,  с другой стороны,  оппозиция пока так и не определилась со
стратегией. На волнующий общество вопрос, что будет после Януковича, его
противникам пока нечего предъявить в качестве четкой программы действий. А также тех,
кто эту программу будет осуществлять, ведь общественный запрос на технократов никуда
не улетучился, как и общественное порицание всех политиков как таковых. Сравнивать
«бело-голубой» режим с «оранжевым» народу порядком надоело, ему нужно видеть
понятную перспективу. И простая смена декорации и исполнителей главных ролей его
вряд ли устроит, народ заждался структурных изменений (Полищук О. Власть не
дождалась смерти оппозиции // Комментарии:
(http://gazeta.comments.ua/?art=1329984551). – 2012. – 24.02).

***

Опозиція розробила перелік вимог до Президента та запропонувала першочергові
кроки для вирішення найгостріших проблем в Україні. Ці питання опозиція вимагає
обговорити під час публічної зустрічі з Президентом. Про це заявив лідер партії «Фронт
Змін» Арсеній Яценюк у програмі «Свобода слова» на каналі ICTV 27 лютого.

«Два роки Януковича як президента кожен з 46  млн українців оцінив.  І те,  що
відбувається сьогодні в країні, персонально його «заслуга». Він отримав такі
конституційні повноваження, які не отримував жоден президент в цій країні. Він отримав
шанс змінити країну, але не здійснив цей шанс. Я вважаю, що президент Янукович є
президентом на один термін», – наголосив Арсеній Яценюк.

Арсеній Яценюк озвучив сім базових вимог, які мають скласти порядок денний
зустрічі з Президентом.

Першочерговою вимогою, що стосується політичного життя країни, наголосив лідер
«Фронту Змін», є припинення політичних переслідувань, звільнення Юлії Тимошенко та
Юрія Луценка й забезпечення їхньої участі в виборчому процесі.

Наступним пунктом вимог опозиції є унеможливлення змін до Основного закону
цим складом парламенту: «Президент Янукович ще раз хоче змінити Конституцію під
себе, напевно, хоче зробити вибори Президента в парламенті, тому що вони розуміють,
що він не переобереться в 2015 р. прямими президентськими виборами. Але цей
парламент не має права міняти Конституцію, у нього немає легітимного мандату від
народу України».
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У сфері зовнішньої політики, наголосив він, опозиція вимагає перегляду газових
угод із Російською Федерацією: «Україна дотує російський «Газпром». Ціна в $560 є
найвищою серед всіх європейських партнерів. І тому ми звертались до Януковича -
необхідно судитися з росіянами. Адже газовий контракт підписаний під економічним
тиском Росії», – заявив лідер «Фронту Змін».

Щодо газотранспортного консорціуму Арсеній Яценюк наголосив, що співпраця в
газовій сфері може бути виключно тристоронньою –  між Україною,  Росією і ЄС.  При
цьому Україна повинна мати контрольний пакет всіх компаній.

Опозиція також вимагає від Президента розпочати двосторонні перемовини між
Україною і Росією щодо Зони вільної торгівлі.

Наступною вимогою опозиції у сфері зовнішньої політики є підписання Угоди про
асоціацію з ЄС включно з зоною вільної торгівлі. «Угода готова не тільки технічно. Угода
готова в першу чергу ціннісно. Але цінності сьогоднішнього режиму і цінності Європи
зовсім різні.  Я не хочу,  щоб від дій сьогоднішнього режиму страждали мільйони
українців. Тому ми хочемо обговорити з Президентом Януковичем питання, коли буде
підписана угода з ЄС», – заявив він.

Серед вимог опозиції у соціально-економічній сфері однією з найважливіших є
вирішення питання зайнятості. «Ми маємо пакет законодавства, який зараз знаходиться в
парламенті і не один раз провалювався провладною більшістю, – зміни до Податкового
кодексу. Ми хочемо, щоб він не знищував малий і середній бізнес, а стимулював розвиток
підприємництва і створення робочих місць –  у тому випадку,  якщо ви створили робочі
місця, ви платите менше податків», – підкреслив Арсеній Яценюк.

Також опозиція вважає за необхідне оголосити програму Національного банку і
Президента України щодо кредитування для створення робочих місць для малого і
середнього бізнесу. «Ми хотіли би, щоб закон про перше робоче місце для молоді, за який
в парламенті другий рік поспіль не голосує провладна більшість, все-таки був ухвалений»,
– заявив лідер «Фронту Змін».

Наступним пунктом вимог до Президента є оновлення та перерахунок пенсій,
зокрема повернення поправки до пенсійного закону № 40, яку вніс Арсеній Яценюк і яка
передбачала перерахунок виплат для 10 млн пенсіонерів і збільшення їх в середньому на
334 грн. «Це повинен бути перший етап до справедливої пенсійної реформи», – додав він.

Він також наголосив на необхідності скорочення видатків на утримання державного
апарату.

Що стосується сфери охорони здоров’я, опозиція вимагає закріпити на
законодавчому рівні державний гарантований рівень медичних послуг. «Це означає, що
коли ви приїхали у «швидкій домозі»  в лікарню,  вам відразу починають операцію за
бюджетні кошти, а не відправляють ваших родичів в аптеку в цій же лікарні й кажуть що
треба купити.

Він також зазначив, що опозиція розробили свою програму реформування освітньої
галузі. Зокрема, готовий альтернативний урядовому законопроект про вищу освіту.
«Україна має отримати якісну освіту, а не освіту, де немає жодного університету, який би
зайняв хоча б п’ятисоте місце у рейтингу вищий навчальних закладів», – підкреслив він.

Опозиція також вимагає мораторію на закриття шкіл, передусім україномовних, які
«зараз фактично під переслідуванням сьогоднішнього режиму».

«Я хотів би, щоб сьогоднішня влада повернулася обличчям до свого народу і до
країни, щоб вони усвідомили, що вони не вічні. Вони покинуть ці високі пости. Тільки як
вони покинуть?  Є один варіант -  програти вибори,  а є ще один варіант –  бути знесеним
уже не виборами. Я б не хотів в нашій країні революції – я б хотів змін. І ми як опозиція
готові до того, щоб країна рухалася, щоб життя кожного українця змінилось», – наголосив
Арсеній Яценюк (Яценюк оголосив 7 першочергових вимог опозиції до Януковича //
Інформаційне агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/33941). –
2012. – 28.02).

http://regionews.com.ua/node/33941
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***

 «Наша Украина» должна решительно пресекать попытки создать оппозицию,
параллельную Комитету сопротивления диктатуре (КОД). Об этом говорилось во время
совещания лидера партии «Наша Украина» Виктора Ющенко с руководителями
областных организаций партии 24 февраля.

Виктор Ющенко отметил, что «Наша Украина» должна принимать активное участие
в выборах 2012 года, имея уникальный идеологический и человеческий потенциал.

Партийные активисты выразили уверенность, что «Наша Украина» должна
выступить в роли проводника для национально-демократических партий – УНП, КУН, УП
«Собор», общественных организаций и помочь им на пути к объединенной оппозиции,
которая концентрируется в Комитете сопротивления диктатуре, а также представлении
единого избирательного списка от оппозиции. Отмечалось, что «Наша Украина» должна
решительно пресекать попытки создать оппозицию, параллельную существующей КОД.

«Главными задачами партии на данный момент были определены создание
избирательных штабов и консультации с политическими партнерами по объединенной
оппозиции относительно общей политической платформы и координации действий по
борьбе с режимом Януковича», – говорится в сообщении пресс-службы (Ющенко решил
бороться с «неправильной» оппозицией // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/103214.html). – 2012. – 26.02).

***

Народний депутат України, лідер НРУ Борис Тарасюк, говорячи про шанси
України до кінця року підписати Угоду про асоціацію з ЄС,  звернув увагу на необхідні
для цього умови: «Перша – має завершитись процедура парафування Угоди. яка
відбудеться наступного місяця. Друга умова – українська влада має звернути увагу на ті
зауваження, які містяться в резолюціях Європарламенту та в резолюції Парламентської
Асамблеї Ради Європи».

Стосовно майбутніх парламентських виборів, Борис Тарасюк запевнив, що з огляду
на політичні тенденції та реалії,  партія буде йти на вибори у складі Комітету опору
диктатурі, в об’єднаній опозиції, яку було проголошено 22 січня на Софійському майдані.

«Разом із іншими лідерами я підписав таку Угоду. НРУ діє в межах цього документа.
Плануємо брати участь у виборах і за мажоритарними округами, і разом із нашими
політичними партнерами –  за партійними списками.  Втім,  дискусія про це ще триває,  –
сказав лідер партії НРУ.

Оцінюючи шанси лідера «Нашої України» Віктор Ющенко іти до Верховної Ради у
списках об’єднаної опозиції, Борис Тарасюк підкресли, що «в об’єднаній опозиції немає
лідерів партій,  хто б вітав входження до спільного списку Віктора Ющенка»
(Перебування Тимошенко й Луценка за гратами негативно позначиться на
перспективах Угоди про асоціацію з ЄС – Борис Тарасюк // Oфіційний сайт Народного
Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/perebuvannja-timoshenko-i-
lucenka-za-gratami-negativno.html). – 2012. – 24.02).

***

Лидер партии «УДАР» Виталий Кличко предлагает оппозиции создать
специальный координационный центр по защите результатов парламентских выборов,
сообщает пресс-служба партии «УДАР».

Свою инициативу он уже высказал во время личной встречи с лидерами
оппозиционных партий.

http://www.nru.org.ua/news/single/article/perebuvannja-timoshenko-i-lucenka-za-gratami-negativno.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/perebuvannja-timoshenko-i-lucenka-za-gratami-negativno.html
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Г-н Кличко уверен в том, что оппозиция получит убедительную победу на
парламентских выборах в октябре 2012 г., но результаты выборов нужно будет защищать
вместе, чтобы не дать партии власти шанса «украсть» ни одного голоса.

Политик предложил представителям демократических сил создать объединенный
центр по защите результатов выборов. По словам г-на Кличко, сформировать состав этого
координационного органа нужно уже в марте. Возглавить его должен человек,
обладающий опытом защиты результатов волеизъявления граждан и борьбы с
фальсификациями.

Также г-н Кличко предложил коллегам конкретную кандидатуру руководителя
центра и ждет реакции на его инициативу со стороны руководства оппозиционных
партий, в частности, Александра Турчинова, Арсения Яценюка и других.

«Уже сегодня понятно, что нам придется отстаивать волеизъявление наших
избирателей. Поэтому мы должны заранее продумать серьезные механизмы защиты. Мы
вышли к партнерам по оппозиции с конкретной инициативой и кадровым предложением и
ждем в течение ближайших дней их ответ. Убежден, он будет положительным», – отметил
Виталий Кличко (Кличко предлагает создать центр защиты результатов выборов //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/31097/). – 2012. – 27.02).

***

Повышение проходного барьера в парламент для украинских партий до 5  %
способствовало объединению оппозиционных сил. Такое мнение в ходе пресс-
конференции выразил политолог Алексей Гарань.

«Гриценко для Кличко был бы хорошим приобретением.  Кого вы знаете из списка
Кличко?» – спросил у журналистов г-н Гарань.

По его мнению, успешное окончание переговоров об объединении усилия Виталия
Кличко и Анатолия Гриценко – «это будет большой имиджевый успех».

«Поднятие проходного барьера до 5 % стимулировало объединяющие тенденции.
Если власть решит опустить проходной барьер до 3 % или 1 %, смысл понятен –
распорошить оппозиционные силы», – отметил он (Гриценко для Кличко был бы
хорошим приобретением – политолог // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/30926/). – 2012. – 24.02).

***

За два роки перебування Віктора Януковича на посаді Президента України судова
система в Україні перетворилася на слухняного підлеглого керівництва держави. І вирок
Юрію Луценку лише підтверджує це. Про це заявив лідер партії «УДАР» Віталій
Кличко.

«Я був шокований тим,  в яких умовах відбувався судовий процес над Юрієм
Луценком. До цього процесу прикута увага українського суспільства, міжнародної
спільноти. До суду прийшли багато дипломатів, а для засідання надали маленьке
приміщення, де змушені були тіснитися більше сотні людей. Міліції ж було так багато, що
здавалося, ніби судять небезпечного злочинця, терориста. Між тим, очевидно, що за
такими статтями, як у Луценка, можна засудити будь-якого українського
високопосадовця. Тож виникає питання – якщо з такими порушеннями закону проходить
процес над Луценко,  то як же судять простих людей,  котрі не мають такого статусу і
впливових друзів-депутатів?» – заявив Віталій Кличко.

За словами Кличка, дії чинної влади звели нанівець усі досягнення української
демократії останніх років. Оцінюючи два роки перебування чинного Президента при
владі, Кличко констатує, що залишається все менше здобутків, якими наша країна могла
би пишатися.
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«Давайте просто проаналізуємо: Президент прийшов на посаду з рейтингом у майже
50%. Сьогодні він впав утричі, й це – дуже показово. Корупція зросла. Усі розуміють, що
нам потрібні реформи, але які саме? Почали з пенсійної: підняли пенсійний вік до
європейського рівня, але забули, що соціальні стандарти, рівень життя у нас набагато
нижчі. І не кожен українець зможе дотягнути до цього віку! Зробили податкову реформу –
й відразу ж сотні тисяч підприємців вийшли протестувати на Майдан. Як наслідок – торік
припинили роботу десятки тисяч підприємств. Навіть реформа освіти почалася з закриття
українських шкіл», – зазначив лідер «УДАРу». Політик додав: реформи в Україні
спускаються зверху, при цьому повністю ігноруються думки й потреби простих українців.

Кличко переконаний, що опозиція сьогодні повинна докласти максимум зусиль, аби
змінити ситуацію в країні на краще.  «Ми маємо об’єднуватися та протистояти усім
можливим проявам авторитаризму,  шукати компроміси й корегувати наші спільні дії.
Якщо знову будемо перетягувати канат – виграє від цього тільки влада» (Віталій Кличко:
Президенту Януковичу нема чим пишатися // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-prezidentu-yanukovichu-nema-chim-
pishatisya). – 2012. – 28.02).

***

Лідер партії «Удар» Віталій Кличко заявив, що за умов розрізнених дій опозиції та
взаємного обвинувачення опозиціонерів його політична сила починає допомагати Партії
регіонів.

Про це сказав політик, коментуючи невдалу спробу Львівської обласної ради
проголосувати за недовіру львівському губернатору Михайлу Костюку.

«Була домовленість, що ми голосуємо за відставку губернатора, але в останню
хвилину, не попередивши партнерів, депутати проголосували за недовіру. Хочу сказати,
якщо опозиційні партії починають не корегувати дії між собою і звинувачувати один
одного, тоді ми починаємо допомагати партії влади», – наголосив Кличко.

«Понад два роки ми працювали. Було багато людей, які з недовірою відносились до
нашого проекту.  Тепер ми маємо більше 400  депутатів на місцевому рівні.  На
сьогоднішній день наша партія – четверта серед найбільших партій в Україні», – відзначив
лідер «Удару».

«Крок за кроком ми стаємо реальною партією, тому що все більше людей
приєднується до нас», – підсумував Кличко (Кличко розповів, як через сварливу опозицію
кидається в обійми Партії регіонів // «Відголос.com» (http://vidgolos.com/142708-klichko-
rozpoviv-yak-cherez-svarlivu-opoziciyu.html). – 2012. – 1.03).

***

Лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк заявил, что он не пользуется
услугами политтехнологов, а всегда сам думает, что и как говорить.

Об этом Яценюк заявил,  отвечая на вопрос о том,  действительно ли он нанял в
качестве политконсультанта сербского американца Марко Ивковича.

«Технология нужна только в выработке колбасы. Это я писал сам, в отличие от тех,
которые не пишут. Я готовлюсь, я думаю о том, что сказать и как сказать. И вам советую
так же –  думать»,  –  добавил оппозиционер (Яценюк считает, что политтехнологов
нанимают только те, у кого мозгов нет // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/27/138849_yatsenyuk_schitaet_chto_polittehnologov.html). – 2012.
– 27.02).

***
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Відсутність інвестування в освіту та централізація в управлінні галуззю не дозволяє
України опинитись в лавах світової освітянської еліти

У Полтаві відбулося засідання круглого столу з питань реформування освіти в
Україні. Координатор напрямку «Суспільство знань», член Політради партії «Фронт Змін»
Лілія Гриневич представила загалу фундаментальні позиції законопроекту партії,
авторами якого стали Арсеній Яценюк та Леся Оробець.

Основними проблемами галузі, на її думку, є небажання роботодавців інвестувати в
освіту (через недовіру до освіти), а також централізацію управління з боку Міносвіти. До
цього ж міністерство використовує непрозоре ставлення до окремих вишів,
використовуючи до лояльних ректорів принципи «фаворитизму», коли «любимчики»
отримують держзамовлення на підготовку майбутніх спеціалістів. По-третє, якісної освіти
не буде без соціального захисту педагогів, які втратили мотивацію.

Лілія Гриневич також представила фундаментальні засади законопроекту, яких
усього три:  «По-перше,  потрібно запровадити реальні фінансові та кадрові механізми
автономії вишів. По-друге, потрібно запровадити незалежну зовнішню оцінку якості
освіти. Незалежні агенції допомогли б суспільству отримати достовірну інформацію щодо
якості освіти. Це б стимулювало керівництво вишів покращити якість своєї освіти, або
припинити своє існування. І, по-третє, потрібно змінити підходи до витрачання державних
коштів на освіту. Цей принцип називається «кошти ходять за людиною», наприклад, на
пострадянському просторі це запроваджено у Грузії. Суть – держава виділяє грант на
навчання, але людина при цьому обирає якісний виш. Вона добре задумається, куди нести
свій грант, до якого вишу. Як наслідок – вільний вибір абітурієнта та конкуренція серед
вишів».

У роботі круглого столу за допомогою програми Skype взяли участь педагоги
Кременчука («Фронт Змін» представив у Полтаві законопроект з реформування
освіти // «Полтавщина» (http://www.poltava.pl.ua/news/14836/). – 2012. – 28.02).

***

Для активної участі жінок у політичному житті необхідне не тільки гендерне
квотування,  а й,  передусім,  гарантування жінкам рівних можливостей для реалізації в
політиці. Про це в заявив лідер «Фронту Змін» Арсеній Яценюк в ході дискусії
«Зміцнення політичних партій через залучення жінок», організованій Національним
демократичним інститутом та Програмою розвитку ООН.

Він повідомив,  що у партії «Фронт Змін»  ще минулого року було створено жіноче
крило. Завдяки йому, наголосив Арсеній Яценюк, розпочалася робота в нових для партії
напрямках. Зокрема, було започатковано програму «Мати-героїня». «Уряд відмовляється
реєструвати жінок, які підпадають під категорію «мати-героїня» з однієї причини: тому
що реєстрація –  це додаткові соціальні виплати.  У нас просто вже десятки успішних
ситуацій,  коли жінки,  які заслуговують на це,  завдяки «Фронту Змін»  отримують
відповідну допомогу», – підкреслив він.

Також у Кіровоградському «Фронті Змін»  стартувала програма,  яка має на меті
попередження онкозахворювань у жінок. «Здоров’я нації стало частиною політичної
програми партії», – наголосив Арсеній Яценюк.

Он підкреслив, що 33,5 % членів партії – жінки. Жінки також представляють 21 %
депутатів рад усіх рівнів від «Фронту Змін».

Арсеній Яценюк заявив, що другим номером у партійному списку «Фронту Змін» на
виборах до парламенту восени буде жінка: «Номером два у списку партії «Фронт Змін»
буде жінка.  Я можу гарантувати,  що особисто буду робити все для того,  аби в керівних
органах партії в нас було представлено якомога більше жінок», – наголосив Арсеній
Яценюк.
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«Активна участь жінок в політичній діяльності змінить цілий ряд питань, які
обговорюються в українській політиці – розпочинаючи з питань отримання місця в
дитячому садку для дитини і закінчуючи питаннями, які стосуються медичного
забезпечення, градації мінімальної заробітної плати для різних категорій, зокрема для
жінок, які самостійно виховують дітей. Це стосується і дискусії, якої взагалі в Україні
ніколи не було –  щодо можливості чи неможливості аборту і забезпечення
контрацептивами», – наголосив він (Другим номером у списку «Фронту Змін» буде
жінка – Арсеній Яценюк // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/actualno/37224-
drugim-nomerom-u-spisku-frontu-zmn-bude-zhnka-arseny-yacenyuk.html). – 2012. – 1.03).

***

 «Я убежден, что объединение всех оппозиционных сил на следующих
парламентских выборах является невозможным», – отметил  лидер ВО «Свобода»
О. Тягнибок.

По его словам, история украинской политики доказала, что такие объединения
оппозиции являются непродолжительными и малопроизводительными.

«Хотите – воспринимайте это или не воспринимайте – еще раз говорю – объединение
ради объединения никому не нужно. Если вы имеете какую-то иллюзию и вас украинская
история еще ничего не научила, то и дальше себе живите в своем розовом иллюзорном
мире», – сказал политик.

По мнению политика, украинской оппозиции следует не объединяться, а выработать
общую политическую платформу и на ее основе, «при условии отсутствия потенциальных
изменников», победить на нынешних парламентских выборах.

О. Тягнибок также призвал украинцев «прекратить заниматься мазохизмом –
натыкаться постоянно на собственные ошибки, избегая выводов с истории» и попросил их
мыслить политическими мерками и реалиями.

Он объяснил, что объединение оппозиционных сил невозможно потому, что у них
разные идеологии и оно обречено на поражение.

«Победа оппозиции на выборах в парламент 2012 года возможна лишь при условии
координации оппозиционными силами действий ради единой платформы и при
отсутствии изменников», – сказал О.Тягнибок.

Он заверил, что ВО «Свобода» «никогда не пойдет ни на какие объединения,
которые будут противоречить ее идеологическим принципам» (Лидер ВО «Свобода»
советует украинцам бросаться на танк с патриотической силой // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/47316-lider-vo-svoboda-sovetuet-ukraincam-brosatsya-na-
tank-s-patrioticheskoy-siloy.html). – 2012. – 5.03).

***

Незаконные судебные приговоры против Юрия Луценко и других оппозиционных
политиков будут отменены, а чиновники и судьи, причастные к политическим
репрессиям, понесут наказание, как только сегодняшний режим будет отстранен от
власти. Такое мнение высказал председатель политсовета партии «Наша Украина»
Валентин Наливайченко, комментируя приговор суда по делу Юрия Луценко.

«Режим питает ложную иллюзию, что осуждение лидеров оппозиции и их
исключение из избирательного процесса позволит победить на предстоящих
парламентских выборах. Ответ всех честных людей на такие действия должен быть
твердым – ни голоса кандидатам от власти», – подчеркнул Наливайченко.

Политик также считает, что власти готовят силовой сценарий выборов.
«Сегодня, благодаря перестановкам в силовых ведомствах, уже создан единый

силовой штаб власти, включающий правоохранительные органы, судебную систему и
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пенитенциарные учреждения. Этот штаб уже отрабатывает слаженность своих действий
на двух ключевых оппозиционерах – Юрии Луценко и Юлии Тимошенко. В случае
успеха, практика будет распространена на места – разделенная оппозиция может стать
легкой жертвой союза бандитов и силовиков», – сказал Наливайченко.

При этом политик убежден – оппозиционные силы должны сделать все необходимое
для победы на парламентских выборах в 2012 году, в том числе создать единый штаб по
защите честных выборов и противодействию репрессиям, и сформировать единый
избирательный список от объединенной оппозиции как по мажоритарным округам, так и
по пропорциональной части (В оппозиции заявляют о начале силового сценария
выборов // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/71894.html). – 2012. – 27.02).

***

Партии «Батьківщина» и «Народная самооборона» уже имеют общие штабы в
регионах для участия в выборах в Верховную Раду Украины.

Об этом заявил первый заместитель председателя партии «Батьківщина»
Александр Турчинов.

Он напомнил, что обе партии ранее заявили о намерении объединиться после
выборов. «Мы уже работаем как одна команда, и будем работать как одна политическая
сила», – сказал А. Турчинов и объяснил, что сейчас происходит процесс интеграции на
региональном уровне.

В качестве примера А. Турчинов привел тот факт, что один из лидеров «Народной
самообороны» Юрий Грымчак возглавляет штаб в Донецкой области.

«Я убежден, что ряд сильных политиков из «Народной самообороны» также
почувствуют себя с нами одной командой»,  –  отметил он (БЮТ и «Народная
самооборона» хотят объединиться после выборов, – Турчинов // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/46867-byut-i-narodnaya-samooborona-hotyat-obedinitsya-
posle-vyborov-turchinov.html). – 2012. – 29.02).

***

Заместитель председателя партии «Батькiвщина» Александр Турчинов
высказал свое мнение, кого считать оппозицией: «У настоящей оппозиции не будет
бигбордов на будущих выборах».

Турчинов сказал: «Власть будет маскироваться под оппозицию. Также будут идти
«независимые кандидаты»,  которые только и будут думать о том,  как помочь людям -
ремонтами, гречкой, компьютерами за бюджетные деньги».

«Позицию нужно занимать сейчас, когда существует реальная опасность. А перед
выборами будет мимикрия и позерство», – считает политик.

Турчинов признал, что «оппозиция сейчас в тяжелом экономическом положении.
Власть бьет по экономическим источникам. Работает СБУ и ГПУ. Но чем больше нас
давят - тем больше мы чувствуем поддержку людей. И власти нельзя противопоставлять
деньги», – считает замглавы «Батькiвщини.

«Мощная реклама – это критерий оппозиционности. Когда политическая сила
говорит об оппозиционности и имеет дорогие бигборды – это не настоящая оппозиция», –
подытожил Турчинов (Турчинов: У настоящей оппозиции не будет бигбордов на
будущих выборах // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/46862-turchinov-u-
nastoyaschey-oppozicii-ne-budet-bigbordov-na-buduschih-vyborah.html). – 2012. – 29.02).

***
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Колишній прем‘єр-міністр України Юлія Тимошенко у листі, який було роздано під
час саміту Європейської народної партії, закликала лідерів ЄС допомогти Україні зберегти
європейський шлях.

За словами заступника голови партії «Батьківщина», колишнього віце-прем‘єр-
міністра України Григорія Немирі, який бере участь у саміті, Президент ЄНП Вільфред
Мартенс у своєму виступі процитував останній абзац листа лідера опозиції, в якому
йшлося про важливість спільних зусиль у цьому напрямку.

Він зазначив,  що у листі Юлія Тимошенко називає Угоду про асоціацію між
Україною та ЄС, переговори про яку було завершено минулого року, точкою опори для
європейської перспективи і європейського майбутнього України.

«Угода не може бути підписана та ратифікована, поки лідери опозиції знаходяться у
в‘язниці. Тому Юлія Тимошенко звернулася до лідерів ЄС зі своїм баченням пріоритетів,
перший серед яких – зробити усе можливе, щоб після зміни внутрішньополітичної
ситуації в Україні процес вступу в силу цього документу був розблокований», – наголосив
Григорій Немиря.

Крім того,  Юлія Тимошенко наголошує на важливості забезпечення всебічного і
якісного моніторингу наступних парламентських виборів в Україні міжнародними і
європейськими організаціями, підкреслив Григорій Немиря (Юлія Тимошенко написала
листа лідерам ЄНП // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/actualno/37234-yulya-
timoshenko-napisala-lista-lderam-yenp.html). – 2012. – 1.03).

***

2 марта между ВО «Батьківщина» и Народным Рухом Украины подписано
соглашение об объединении. Влиятельные демократические силы обязались идти на
грядущие парламентские выборы по единому партийному списку.

«Еще в конце прошлого года Юлия Тимошенко обратилась ко всем оппозиционным
силам с просьбой объединиться. И сегодня все политики, реально оценивающие ситуацию
в стране, понимают, что только такой шаг – гарантия победы над криминальным
режимом,  который ведет Украину в пропасть.  Мы начали этот процесс и сегодня
подписали соглашение с нашими уважаемыми коллегами, руководителями партии
Народный Рух Украины. В соответствии с документом мы не только координируем наши
усилия во время будущей парламентской кампании, но и выдвигаем единых кандидатов
по мажоритарным округам.  И главное –  мы идем на выборы по одному партийному
списку, списку «Батьківщини», – объявил на брифинге Александр Турчинов, первый
заместитель председателя ВО «Батьківщина».

Он также сказал, что все, кому дороги свобода и независимость Украины, с большим
уважением относятся к Народному Руху.  Эта партия так много сделала для того,  чтобы
наша страна стала действительно самостоятельной, демократической и суверенной.
«Батьківщину» и Народный Рух Украины объединяет не только видение будущего нашей
страны как европейской, демократической державы, но и история: представители этих
двух прогрессивных политсил привыкли бороться плечом к плечу за свободу Украины.

«Наши политические силы никогда не были конкурентами и оппонентами, – заявил
председатель Народного Руха Украины Борис Тарасюк. – Так что подписание этого
документа демонстрирует последовательность наших действий и усилий на протяжении
уже многих лет. Это также ответ на призыв Юлии Тимошенко к объединению
демократических сил. Надеюсь, что нашему примеру последуют другие партии, которые
входят в Комитет сопротивления диктатуре. Социология свидетельствует: чем больше
оппозиционных сил объединятся в общий список, тем больше у них шансов победить на
выборах. Я уверен, что мы создадим в Верховной Раде большинство, обеспечим
освобождение Юлии Тимошенко и очистим страну от авторитарного режима Януковича».
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Борис Тарасюк подчеркнул, что произошедшее не значит, что Народный Рух войдет
в состав ВО «Батьківщина».  Просто обе партии решили «объединить свои усилия на
основе единого списка, в котором взят за основу список наиболее авторитетной партии,
которую возглавляет наиболее авторитетный в стране лидер – Юлия Тимошенко».

По мнению вице-спикера Верховной Рады Украины Николая Томенко («БЮТ–
Батьківщина»), такое объединение прогрессивных политических сил «не допустит во
время выборов партийного рейдерства со стороны власти и поможет демократическим
силам не только победить, но и защитить результаты голосования».

На вопрос, а кто же станет лидером объединенной оппозиции, Александр Турчинов
ответил: ни у кого не возникает сомнений, что таким лидером была и остается Юлия
Тимошенко.  Она же и будет первым номером в списке объединенной оппозиции,  в том
числе на выборах.

«Сегодня необходимость совместных действий против правящего режима понимают
все прогрессивные силы. Я думаю, что они объединятся в один могучий кулак, который
защитит Украину, защитит людей, – сказал Турчинов. – И тогда в стране возродится
демократия, и для Украины снова откроется европейская перспектива» (Сатаева Т. РУХ
за Батьківщину // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/47337-ruh-za-
batkvschinu.html). – 2012. – 5.03).

***

Конгрес Українських Націоналістів вважає, що Віктор Янукович та його команда
проводять непрофесійну та згубну для України політику, яка несе загрозу майбутньому
нашої держави.

Ми закликаємо Віктора Януковича відкинути вузькопартійні та вузькобізнесові
інтереси, прислухатись до українських громадян та показати більш зрілий і
відповідальний підхід у вирішенні нагальних економічних, соціальних та гуманітарних
проблем Української держави.

Конгрес Українських Націоналістів заявляє, що у своїй діяльності змагатиме за
якнайшвидше припинення повноважень чинного Президента України Віктора Януковича
та призначення дочасних виборів глави держави (Заява Конгресу Українських
Націоналістів // Конгрес Українських Націоналістів (http://cun.org.ua/2012/zayava-
kongresu-ukrayinskih-natsionalistiv-18/). – 2012. – 27.02).

***

Получив всю полноту власти в стране, имея возможность принять любое решение во
всех трех ветвях власти, команда нынешнего Президента не сделала ничего, считает
лидер партии «Гражданская позиция» Анатолий Грищенко.

«Никаких перспектив Виктор Янукович и его команда не имеет, потому что, получив
всю полноту власти в стране, имея возможность принять любое решение во всех трех
ветвях власти, команда нынешнего президента не сделала ничего. Ни одна из
запланированных реформ не доведена до конца», – заявил Анатолий Гриценко.

В тоже время, лидер «Гражданской позиции» отметил, что реформы проводить
нужно, назвав три важнейшие.

Первой из них он назвал реформу энергосбережения.
«Нужно провести ревизию ресурсов добычи голубого топлива и энергобаланса

ресурсов и забыть о российском газе со всеми воздействиями на внутреннюю и внешнюю
политику страны», – пояснил Анатолий Гриценко.

Вторая реформа, по его словам, – это реформа судебной ветви власти.
«Кардинальное реформирование судебной системы – это необходимость провести

кадровую чистку в судах,  то есть избавиться от людей,  которые себя дискредитировали



22

как специалисты. Остальных работников надо заставить работать в рамках закона», –
считает политик.

Третьей важной реформой политик считает реформу правоохранительных органов.
«Если говорить простыми словами, то «мусорку» превратить в «ментовку»; чтобы

были не «мусора», которых не уважают, а были «менты», которые будут защищать людей;
чтобы система безопасности работала не на безопасность нескольких людей или
нескольких семей, а на безопасность государства», – отметил народный депутат.

Он подчеркнул, чтобы это сделать, не нужно придумывать ничего нового – такая
реформа была успешно проведена во многих странах мира (У команды Януковича нет
перспектив – Гриценко // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/31162/). – 2012. – 27.02).

***

Перед тим, як висувати єдиного опозиційного кандидата, потрібно визначити
найсильнішого в окрузі, пропонує лідер партії «Громадянська позиція» Анатолій
Гриценко.

«Я проти того, щоб уже зараз, задовго до виборів, у кожному окрузі назвати
прізвище кандидата від опозиції. Це нерозумно і небезпечно. Людину можуть зламати або
посадити за ґрати, як на місцевих виборах 2010 р. Тоді опозиція залишиться без
кандидата, відповідно давши дорогу кандидату від влади», – каже нардеп зі
Звенигородщини.

Лідер «Громадянської позиції» пропонує висунути кількох сильних кандидатів від
опозиції, які б протягом двох місяців пропагували спільну платформу, а також – агітували
за власну партію, якщо вона списком йде на вибори. «А десь за місяць до дня голосування
реально оцінити,  спираючись на думку громадян,  в тому числі на соціологію,  хто із
опозиціонерів має найбільший шанс.  І лише його (її)  прізвище включити до бюлетеня,  а
решті кандидатів від опозиції – зняти свої кандидатури», – вважає Анатолій Гриценко
(Мурин І. Гриценко: «Називати прізвища кандидатів від опозиції небезпечно» // Прес-
Центр (http://www.pres-centr.ck.ua/politics/24223/). – 2012. – 28.02).

***

Президент Виктор Янукович объединил Восток и Запад Украины несмотря на
отсутствие новой экономической политики и каких-либо положительных сдвигов. Об
этом заявил лидер «Гражданской позиции» Анатолий Гриценко.

«До январских морозов акции протеста шли повсюду. Поэтому в вопросе отторжения
власти действующий Президент действительно объединил всех», – подчеркнул Гриценко.

«Ключевая потеря двух лет Президентства Януковича была зафиксирована
19 декабря 2011 г., когда сорвалось подписание стратегически важного Соглашения о зоне
свободной торговли и ассоциации с ЕС», – цитирует Гриценко его персональный сайт.

Наибольшей психологической потерей Януковича Гриценко считает потерю
доверия. «Янукович и его команда взяли курс на собственное обогащение,
монополизацию всех сфер жизни, подавление бизнеса и увеличение пропасти между
народом и властью. Сейчас Президент боится выходить к людям, все больше и больше
общается только со своей охраной. При таких условиях невозможно эффективно
управлять государством», – уверен лидер «Гражданской позиции».

«Янукович мог использовать свои властные полномочия и уровень поддержки для
чего-то полезного, но за первые сто дней президентства он не внес в парламент ни одного
законопроекта», – рассказал Гриценко (Гриценко: Янукович объединил Восток и Запад
// MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/103728.html). – 2012. – 1.03).

http://www.pres-centr.ck.ua/politics/24223/
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***

Лідер партії «Громадянська позиція» Анатолій Гриценко готовий об’єднатися з
політичної силою «УДАР»,  але тільки у тому випадку,  якщо її лідер Віталій Кличко
виключить з партії тушок та осіб з кримінальним минулим.

«Ми чітко заявили свою позицію,  що об’єднання можливе тоді,  коли буде
забезпечена чистота рядів. Якщо Віталій Кличко виключить з партії тих тушок, які були
обрані від УДАРу і з першого дня співпрацюють з владою,  якщо вичистить людей,  які
мають бандитсько-кримінальне минуле. Ось тоді об’єднання відбудеться», – сказав
Анатолій Гриценко.

Також, він відмовився до початку офіційного старту передвиборчих перегонів
називати своїх кандидатів на мажоритарні округи. Він переконай, що це може бути
небезпечним для їхнього життя, адже «кожен може потратити під тиск машини, яка
сьогодні давить сильних опозиціонерів (Об’єднання можливе тоді, коли буде
забезпечена чистота рядів – Гриценко // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://www.malakava.com/articles/17079). – 2012. – 1.03).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Народный депутат Украины, Председатель парламентской фракции Партии
регионов Александр Ефремов заявил,  что при принятии всех важных вопросов глава
государства руководствуется мнением специалистов. Об этом он сообщил, комментируя
деятельность Виктора Януковича на посту Президента.

«Президент очень осторожный в принятии важных решений. И если возникает
вопрос, который требует обсуждения, то, как правило, Виктор Янукович приглашает
специалистов и выслушивает их мнения по данному вопросу», – отметил Александр
Ефремов.

Также, по его словам, если в рамках одного совещания не находится ответ на вопрос,
Президент проводит дополнительные совещания и «круглые столы». «Поэтому, принимая
решение по всем важным вопросам, глава государства руководствуется мнением
специалистов», – подчеркнул политик (Александр Ефремов: При принятии всех
важных вопросов Глава государства руководствуется мнением специалистов //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8899). – 2012. – 24.02).

***

Президент Украины Виктор Янукович сознательно жертвует своим рейтингом для
того, чтобы сохранить государственность Украины. Такое мнение высказал народный
депутат, первый заместитель Председателя парламентской фракции Партии
регионов Вадим Колесниченко.

«Янукович рискнул и взял на себя весь тот негатив, связанный с грузом
экономических и социальных реформ. Хотя мы двигаемся в Европу, за собой мы тащим
еще постсоветский багаж, инструменты, которые больше не работают. Это вызывает
проблемы и сложности, напряжение в обществе, падение рейтинга, но Янукович выбрал
этот жертвенный путь по одной причине – либо мы запускаем этот механизм и сохраняем
государство, либо и дальше в преддверии выборов продолжаем сидеть и ничего не делать,
ожидая манны небесной, ставя под угрозу саму государственность», – отметил
В. Колесниченко.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8899
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«Сложно сказать, сколько из запланированного удалось сделать, так как план
Президента рассчитан на 10 лет. Нельзя за 2 года сделать то, что не делалось 15 лет.
Чтобы построить новое здание, надо как минимум разрушить старое. Но на пути стоят
ментальность госаппарата и инертность общества, которое вроде бы и декларирует
готовность к переменам, но на самом деле боится что-то менять», – подытожил
парламентарий (Вадим Колесниченко: Виктор Янукович сознательно жертвует своим
рейтингом для того, чтобы сохранить государственность Украины // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8901).
– 2012. – 24.02).

***

Віктор Янукович є першим в історії України Президентом, який не лише
задекларував необхідність запровадження реформ, але реально їх здійснює. Таку думку
висловив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, представник
Глави держави у Верховній Раді Юрій Мірошниченко.

«Президент Янукович, напевне, перший історії України глава держави, який не
просто задекларував необхідність реформ, але реально їх здійснює. І ті зобов’язання, які
десятками років давались і українським виборцям, і Раді Європи, він зараз втілює», –
зауважив парламентарій.

Тривалий час в Україні йшла мова про надмірну криміналізацію наших
правовідносин, нагадав політик, однак саме Президент Янукович вніс на розгляд
парламенту новий Кримінально-процесуальний кодекс. «До того Верховна Рада ухвалила
Закон «Про гуманізацію господарських правопорушень». Неодноразово в України
говорили про позитив закону, який дозволив нашим громадянам не сплачувати кошти за
техогляд транспортних засобів. І це відчув кожен громадянин. Так само не потрібно
робити довіреність, нотаріально посвідчену, і фактично витрачати на це кошти», – додав
він.

Безумовним позитивом, на думку Ю. Мірошниченка, є також ухвалення Закону «Про
доступ до публічної інформації» (Юрій Мірошниченко: Віктор Янукович – перший в
історії країни Президент, який не лише декларує необхідність втілення реформ, а
реально їх здійснює // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8906). – 2012. – 24.02).

***

Народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів Володимир
Олійник переконаний, що два роки президентства Віктора Януковича заклали міцний
фундамент для євроінтеграції України та покращення життя кожного громадянина.

Володимир Олійник переконаний, що Президенту вдалося стабілізувати ситуацію в
країні. «Потім глава держави оголосив курс на реформування країни. І головне – від слів
про реформи він дійсно перейшов до реальних справ», – наголосив депутат.

Також він нагадав, що за президентства В. Януковича було розвіяно декілька міфів.
«Перший міф, який був вигідний опозиції, це те, що Віктор Янукович – нібито
проросійський Президент. Своїми вчинками, конкретними справами Глава держави
підтвердив,  що для нього понад усе –  національні інтереси України»,  –  повідомив
парламентарій.

«Другий міф стосується нібито узурпації влади в країні.  Але ті,  хто дійсно хотіли б
узурпувати владу, ніколи б не виступали за лібералізацію законодавства,
декриміналізацію та гуманізацію КПК. Президент рішуче виконує взяті на себе
зобов’язання як перед своїми виборцями, так і перед Європою. Адже його законодавчі
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ініціативи отримують схвальні відгуки європейських експертів», – наголосив Володимир
Олійник.

Водночас депутат переконаний, що за ці 2 роки можна було б зробити більше, якби
країна була у такому стані, як у 2004 р. «Тоді на рахунках Державного казначейства було
27 млн грн, рівень росту економіки сягав 12 %. І за таких умов, звичайно, було б легше
підтримати динаміку зростання економіки. Але низка невдалих рішень, прийнятих
попереднім керівництвом, призвели до фактичного краху країни. Це і обвал економіки на
15 %, і неефективне використання запозичень МВФ, і надзвичайно невигідна для України
газова угода. Все це створило проблеми, які треба було вирішувати», – зауважив політик.

Володимир Олійник також наголосив на тому, що опозиція, яка сьогодні
наважується критикувати реформи,  в свою чергу не може назвати жодної проведеної
реформи за часів свого перебування при владі.

«Потрібно відзначити, що правдива політика, яку проводить нинішній глава
держави, – перспективна політика, що дає шанс Україні ввійти до числа найрозвиненіших
країн світу. Ці два роки президентства Віктора Януковича заклали міцний фундамент для
руху України в Європу. Адже обраний Президентом курс до Європи співпадає зі
сподіваннями українського суспільства», – резюмував парламентарій (Володимир
Олійник: Два роки президентства В. Януковича заклали міцний фундамент для
євроінтеграції України та покращення життя кожного громадянина // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8903).
– 2012. – 24.02).

***

Реализация необходимых стране реформ, отсутствие политического кризиса,
обеспечение четкого разделения полномочий ветвей власти – таковы итоги двухлетнего
периода, прошедшего со времени инаугурации нынешнего главы государства. Об этом
заявила народный депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов
Ирина Горина.

«Большая часть тех задач, которые Президент Украины ставил перед собой, когда
заступал на этот пост, реализуется, и часть из них уже выполнена», – отметила Ирина
Горина.

Парламентарий акцентировала внимание на том, что «в первую очередь система
власти, которая была полностью разбалансирована предшественниками, сегодня
приведена в стройное логическое русло управления государством». «Нет политического
кризиса, во всех регионах есть четкое понимание того, куда движется страна. Есть четкое
понимание Правительства, несмотря на сложности. Выстроена вертикаль власти, которая
работает и демонстрирует свою эффективность», – аргументировала политик.

«Виктор Янукович войдет в историю Украины как первый Президент, который начал
реформы», – также заявила депутат. «Президент, который от слов и прожектов перешел к
делу - и реформы в нашей стране начались», – добавила она.

Ирина Горина обратила внимание на то, что, «к сожалению, не все внутри Украины
и вне ее воспринимают эти процессы как правильные в ходе развития нашей страны. И на
законодательном уровне, и на фоне нынешних громких процессов пытаются уговорить
нашего Президента сойти с этого пути» (Ирина Горина: «Виктор Янукович войдет в
историю Украины как первый Президент, который начал реформы» // Официальный
сайт Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8904).
– 2012. – 24.02).

***
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Збільшення розміру студентських стипендій має відбуватися поступово. На цьому
акцентував увагу народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів,
голова Комітету Верховної Ради України з питань науки і освіти Максим Луцький.

«Я підтримую норму про збільшення стипендій до прожиткового рівня (у проекті
закону про вищу освіту. – Ред.). Однак це потрібно робити поступово, наприклад,
поетапно щороку. Всі ми розуміємо реалії сучасної економіки», – впевнений М. Луцький.

Народний депутат також звернув увагу на те, що «виплати на рівні прожиткового
мінімуму отримують пенсіонери, і не зовсім правильно таку ж державну дотацію одразу
надати студенту, який, у принципі, має можливість і додаткового заробітку у вільний від
навчання час. Цього не скажеш про пенсіонерів».

За його словами, під час обговорення оновленого проекту закону про вищу освіту
студенти підтримали пропозицію поступового збільшення стипендій.

«Під час наради під головуванням Прем’єр-міністра Микола Азаров запропонував
студентам цей варіант (поступове збільшення. – Ред.). І присутні лідери органів
студентського самоврядування його підтримали», – повідомив Максим Луцький (Максим
Луцький: Стипендії зростатимуть до рівня прожиткового мінімуму поступово //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8917). – 2012. – 24.02).

***

Председатель фракции Партии регионов Александр Ефремов хотел бы
баллотироваться у себя на родине в Луганской области и хотел бы быть депутатом по
мажоритарному округу.

По его словам съезд состоится приблизительно в марте, но партийный список в
марте утверждаться не будет. «Мы по закону должны его утвердить за три месяца до
выборов,  то есть 31  июля мы должны утвердить партийный список.  Мы будем
действовать по закону, и съезд у нас пройдет в рамках, отведенных законом. А этот съезд
(в марте – Ред.) будет другой. Как мне кажется, он может быть интересным», – сказал он.

По его словам, Партия регионов будет выдвигать кандидатов во всех мажоритарных
округах, но, «возможно, будут какие-то округа, где мы будем сотрудничать с нашими
коллегами.  Если у них будет более рейтинговый кандидат,  мы можем поддержать…Мы
будем стараться по максимуму выдвигать наших кандидатов в округах, там, где есть у нас
проходные фигуры».

Отвечая на вопрос, каковы шансы на выборах у ПР, Ефремов сказал: «Желание – это
одно, а действительность – это другое. Конечно, мое желание, чтобы наша политическая
сила набрала максимально большое количество голосов. А будет то, что будет. Мы
наберем голосов ровно столько, на сколько нашу работу за два с половиной года оценят
избиратели».

Ефремов также отметил, что имеет информацию о том, что «отдельные организации,
как принято говорить, неправительственные, зарубежные пытаются аккумулировать
средства на то,  чтобы дестабилизировать ситуацию в нашем государстве,  если не по их
плану пройдут выборы. Уже сегодня готовится соответствующая группа людей и
материалы о признании этих выборов нечестными, если они не получат тот результат,
который они хотят. Но согласитесь, если мы нация, если мы народ, если мы хотим сами
строить жизнь в своем государстве, то, пройдя уже один раз этот путь, второй раз
наступать на те же грабли и получать тем же самым по голове,  наверное,  просто глупо.
Вот это меня беспокоит.  И в этом плане я вижу,  что ситуацию пытаются в нашем
государстве раскрутить» (Ефремов: Съезд ПР в марте будет интересным // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/71675.html). – 2012. – 25.02).

***
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У ВО «Свобода» нет шансов набрать достаточно голосов для прохождения в
парламент на выборах в Верховную Раду осенью 2012 года.

Такое мнение выразила народный депутат от Партии регионов Елена
Бондаренко.  «В основе расизма лежит ненависть.  Ненависть к другому,  к тому,  кто
думает или выглядит не так,  как ты.  Я в ужасе от того,  что бы было,  если бы «Свобода»
пришла к власти. Я уверена, что на будущих выборах вы не наберете голосов. Не наберете
даже на Западной Украине, потому что вы считаете своих избирателей быдлом и
рогулями», – сказала она, обратившись к представителям «Свободы».

По мнению депутата,  в политике не должно быть людей,  которые делят украинцев
по расовому признаку (Люди Тягныбока не попадут в Раду на выборах-2012, –
Бондаренко // УРА-Информ (http://ura-inform.com/ru/politics/2012/02/25/ljudi-tjagnyboka-
ne-popadut-v-radu-na-vyborakh-2012-bondarenk). – 2012. – 25.02).

***

В Партии регионов не видят ничего страшного в том, что крупный бизнес идет в
политику. Такое мнение выразил нардеп от Партии регионов Василий Хара.

«Не бывает такого, чтобы мы жили в буржуазном обществе, а в правительстве,
например, были представители рабочего класса и крестьянства... Но здесь не столько речь
идет о том, у кого сколько денег и СМИ, а у кого сколько совести. Если предел жадности
минимизирован, все будет нормально. Поэтому ничего страшного в том, что
представителей крупного бизнеса приобщают к власти, не вижу», – подчеркнул он.

При этом нардеп отметил, что относительно назначения Валерия Хорошковского на
должность первого вице-премьера у него нет неоднозначного мнения.

«Ведь если человек может все: и плясать, и рисовать, и на скрипки играть, это
вызывает опасение. Не может человек во всем быть знатоком. То же самое и с ним
(Хорошковским – ред)», – отметил он (Регионалы считают соседство власти и бизнеса
естественным // ГолосUA
(http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120225_regionalyi-schitayut-sosedstvo-
vlasti-i-biznesa-estestvennyim). – 2012. – 25.02).

***

Законопроект про реструктуризацію НАК «Нафтогаз Україна», розгляд якого блокує
опозиція, не містить жодного слова про приватизацію української газотранспортної
системи. Він спрямований, перш за все, на виконання Україною своїх зобов’язань як
члена Європейського енергетичного співтовариства. Про це заявив народний депутат,
заступник Голови парламентської фракції Партії регіонів, радник Президента
України Анатолій Кінах.

«Проект закону, довкола якого вирують політичні пристрасті, перш за все,
спрямований на виконання Україною своїх зобов’язань перед європейським
співтовариством. Мова йде про створення юридичної особи «Укртрансгаз», яка має бути
100 % державною компанією і в рамках вимог Енергетичної хартії займатиметься
транзитом природного газу. Жодного слова у цьому законопроекті про приватизацію
немає. Тим більше, що в Україні діють закони, які забороняють приватизацію української
ГТС, і ніхто не має наміру їх змінювати», – наголосив А. Кінах.

За його словами, невиконання нашою країною своїх зобов’язань може призвести до
блокування поступлення міжнародних фінансових ресурсів, таких необхідних для
модернізації вітчизняної газотранспортної системи. Тому, на переконання депутата,
виконуючи свої зобов’язання як члена Енергетичного співтовариства, Україна повинна
виробити з європейськими партнерами спільну погоджену позицію та вести з Російською
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Федерацією більш ефективні переговори щодо створення балансу інтересів держав –
постачальників, транзитерів та споживачів природного газу.

«Ті дії,  які відбуваються у Верховній Раді,  послаблюють Україну,  створюють
серйозні ризики для нашої держави. Я дуже шкодую, що сьогодні у зв’язку з політичною
кон’юнктурою, яка спрямована на отримання достатньо примітивних політичних
дивідендів, руйнуються серйозні можливості України інтегруватися в європейську
енергетичну систему і на цій основі займати більш потужні позиції в світі», – резюмував
політик (Анатолій Кінах: Законопроект про реструктуризацію «Нафтогазу»
передбачає не приватизацію НАКу, а виконання Україною положень Енергетичної
хартії // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8962). – 2012. – 27.02).

***

Европа удивлена,  что Украина встала с колен и не дает собой помыкать.  Такое
мнение высказал народный депутат от фракции Партии регионов Михаил Чечетов.

Во времена оранжевой власти, считает парламентарий, Европа и США могли
помыкать Украиной,  пинать,  как футбольный мяч,  а сегодня Украина стала
самостоятельным игроком. Именно поэтому, полагает парламентарий, ЕС выразил
недовольство приговором по делу экс-министра внутренних дел Юрия Луценко.

Парламентарий подчеркнул, что Украина прислушивается к советам ЕС, не
сворачивает с европейского пути, но решение будет принимать самостоятельно, в рамках
украинского законодательства (Чечетов: В ЕС удивились, что Украина не дает собой
помыкать // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/71926.html). – 2012. – 27.02).

***

Отмена нормы об одновременное баллотировании кандидатов в народные депутаты
по мажоритарному округу и по избирательным спискам нанесет сокрушительный удар по
оппозиционным политическим силам. Об этом заявил первый заместитель председателя
фракции Партии регионов в Верховной Раде Михаил Чечетов.

«В свое время мы пошли на компромисс с оппозицией по избирательному закону. Но
уже подано представителями Европейской комиссии (Европейского комитета прав
человека – ред.) представление в Конституционный Суд относительно конституционности
нормы о «двойном баллотировании». Если Конституционный Суд примет это
представление к рассмотрению процедурно и решит, что эта норма неконституционная,
она автоматически будет вычеркнута из законодательства. Это нанесет колоссальный удар
по оппозиции, «взорвет» ее, поэтому она сейчас находится в шоке», – отметил Чечетов
(Еврокомиссия уничтожит оппозицию – Чечетов // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-83416.html). – 2012. – 27.02).

***

Мы не окрашиваем поддержку в политические цвета. Так народный депутат от
Партии регионов Вадим Колесниченко прокомментировал Институту Горшенина
информацию о возможном выходе КПУ из состава провластной парламентской коалиции.

«Мы не окрашиваем поддержку в политические цвета. Мы рассматриваем
прагматичных политиков, которые заинтересованы в развитии украинского государства и
реализации реформ, которые предложил Президент. Все, кто вместе с нами голосует, все
эти люди для нас важны», – сказал он.

При этом Вадим Колесниченко отметил, что дать необходимые голоса для
голосования законопроектов вместо коммунистов могут другие партии, и больших

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/8962
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проблем в намерениях коммунистов выйти из коалиции парламентское большинство не
видит.  «Они повсюду заявляют о своей оппозиционности и голосуют по тем
законопроектам, которые соответствуют их идеологическим установкам», – сказал он (Мы
не окрашиваем поддержку в политические цвета, – Колесниченко // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/28/138982_mi_ne_okrashivaem_podderzhku_v.html). – 2012. –
28.02).

***

Депутат Верховной Рады, заместитель председателя комитета парламента по
иностранным делам Леонид Кожара (фракция Партии регионов) выступает за
введение ПР минимальной квоты представительства женщин в партийном списке
кандидатов в депутаты на выборах Рады, которые пройдут осенью 2012 г.

Об этом он сказал,  выступая в ходе дискуссии «Расширение прав и возможностей
женщин с целью усиления политических партий».

«Я много лет, уже много выборов (все) так же предлагаю руководству нашей партии,
чтобы партия регионов вышла первой с инициативой и внедрила такую минимальную
квоту представительства женщин и мужчин в партийном списке Партии регионов», –
сказал он.

Также он сообщил, что ранее состоялись консультации ПР с представителями
фракции «Прогрессивный альянс социалистов и демократов» в Европейском парламенте и
стороны договорились о том, что избирательная программа ПР будет разрабатываться в
сотрудничестве с данным альянсом.

По его словам, эта политическая сила впервые в европейской политике начала
уделять особое внимание гендерному равенству в политике. Кроме этого, он отметил, что
53 % членов ПР – женщины.

При этом среди депутатов советов всех уровней – около 25 % женщин, а среди
руководства партии – около 30 %.

По состоянию на 1 марта из 191 депутатов фракции ПР в Раде 11 парламентариев –
женщины (В списке регионалов на выборах в Раду могут ввести квоту для женщин //
Левый берег (http://lb.ua/news/2012/03/02/139328_spiske_regionalov_viborah_radu.html). –
2012. – 2.03).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель Председателя парламентской
фракции Партии регионов Михаил Чечетов считает, что А. Яценюк, А. Турчинов и
О. Тягнибок оставили для В. Кличко роль статиста на выборах.

«Многократные заявления лидера «Фронту Змін», что объединенная оппозиция
поддержит Виталия Кличко на выборах мэра Киева, свидетельствует о стремлении
Яценюка и Турчинова убедить лидера «Удара» сосредоточить свои усилия исключительно
на столичных, а не парламентских выборах. Подобное «зомбирование» связано в первую
очередь с тем, что Виталий Кличко продолжает настаивать на проведении праймериз в
мажоритарных округах, что мало устраивает как Яценюка, так и Турчинова с
Тягнибоком», – отметил политик.

К тому же, по словам Михаила Чечетова, в междусобойчике, состоявшемся
незадолго до митинга на Софиевской площади, организаторы КОДа уже практически
поделили мажоритарные округа. Во всяком случае, в процентном отношении. И Виталий
Кличко им был нужен на майдане лишь как человек, имя и боксерские победы которого
знает чуть ли не каждый гражданин.

В то же время депутат добавил, что неприемлемым для Яценюка, Турчинова и
Тягнибока является требование Виталия по выдвижению кандидатов в депутаты

http://lb.com.ua/
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исключительно на основе праймериз. «И хотя каждый из них на всякий случай
подстраховался карманными социологическими фондами и готов хоть завтра
продемонстрировать результаты опросов выводящих именно его кандидата на первое
место, они опасаются, что с «простачком в политике» Виталием Кличко такой номер не
пройдет. И тогда может случиться так, что именно в западных и центральных областях
Украины «ударовцы» окажутся наиболее востребованными политиками, вытеснив
«фронтовиков», бютовцев и «свободовцев» в непроходные восточные и южные области»,
– отметил Михаил Чечетов.

Арсений Яценюк, по его словам, похоже уверен, что, убедив Виталия Кличко
сосредоточиться на выборах столичного мэра, тот не будет особо акцентировать внимание
на необходимости проведения праймериз. А, следовательно, можно заранее выстраивать
конфигурацию парламентской оппозиции и свое место в ней. При этом Арсения
Петровича совсем не смущает тот факт, что за последнее время отношение киевлян к
действиям столичной власти существенно изменилось, и кандидат от Партии регионов
Александр Попов имеет вполне реальные шансы победить. Мосты, школы, детские
садики, больницы, чистые подземные переходы показали киевлянам, что город, наконец,
имеет хозяйственника и организатора, способного превратить Киев в настоящую
европейскую столицу.

«Нежелание КОД выполнить единственное требование Виталия Кличко по поводу
праймериз свидетельствует о том, что лидера «Удара» держат в роли не равноправного
союзника, а «свадебного генерала», который не должен мешать делам более изощренных
политиков. И в этом случае не исключено, что на киевских выборах в самый последний
момент поддержка будет оказана более приемлемому кандидату. Ведь для Яценюка и
Турчинова куда предпочтительнее попытаться посадить в кресло мэра своего ставленника,
чем пытаться контролировать Кличко, учитывая президентские выборы 2015 г.», –
подытожил парламентарий (Михаил Чечетов: А. Яценюк, А. Турчинов и О. Тягнибок
оставили для В. Кличко роль статиста на выборах // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9103). – 2012. – 2.03).

***

Республіка Білорусь є важливим торговельно-економічним партнером України. У
минулому році товарообіг між країнами перевищив 6  млрд.  дол.  та виріс,  у порівнянні з
попередніми роками, в три рази. У наших держав існують всі можливості довести рівень
двосторонньої економічної співпраці до позначки 10 млрд. дол. Таке переконання
висловив народний депутат, заступник Голови парламентської фракції Партії регіонів,
радник Президента України Анатолій Кінах.

«Безумовно, Україна, як і кожна держава світу, має захищати свої національні
інтереси, вболівати за розвиток вітчизняного товаровиробника, дбати про здоров’я своїх
громадян, про якість тих продуктів, які вони споживають. Але будувати
зовнішньоекономічні відносини на зразок «сирного конфлікту» навряд чи буде ефективно.
Торговельні претензії треба вирішувати виважено. В міжнародній практиці існують певні
стандарти розв’язання торговельних спорів, яких і необхідно дотримуватись, а не
переводити проблеми в політично-емоційне русло», – вважає Анатолій Кінах.

На думку політика, наша країна повинна вміти сучасними методами захищати
економічні інтереси національних товаровиробників. Але робити це слід на основі
прийнятих в цивілізованому світі правил та стандартів.

Парламентарій наголошує: вирішення питання щодо постачання в Україну
білоруських м’ясо-молочних продуктів має відбуватися таким чином,  щоб не знизити
рівень довіри й добросусідства між нашими країнами. «Дотримуючись необхідності
збереження здоров’я й безпеки своїх громадян,  ми не повинні вдаватися до тих методів,
які дехто використовує проти нас. Якщо в умовах різновекторної й різношвидкісної
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інтеграції країни-партнери пострадянського простору будуть використовувати політично-
емоційні методи, порушуючи відповідні процедури розгляду торгівельних питань, то це
призведе до втрати довіри, погіршення бізнес-клімату та в цілому динаміки двосторонньої
економічної співпраці», – зауважив політик (Анатолій Кінах: Вирішувати торговельні
претензії потрібно, зберігаючи рівень довіри й добросусідства між країнами-
партнерами // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9095). – 2012. – 2.03).

***

Побудова чіткої та дієвої вертикалі влади є одним із найбільших досягнень Віктора
Януковича на посаді Президента України. Про це заявив народний депутат, член
парламентської фракції Партії регіонів Олег Надоша.

«Нарешті,  ми почали відчувати,  що в країні є влада.  Так,  ми гостро її критикуємо.
Але при тому бачимо, якщо людина звертається, наприклад, до якогось державного
органу,  за десять днів отримує відповідь.  А за місяць,  якщо є можливість,  то й реальну
допомогу.  І кожен чиновник боїться відмовити,  бо знає,  що в країні є контроль,  є
вертикаль, яка завтра спитає, чому ти нічого зробив, коли до тебе звернулися по
допомогу», – зауважив політик.

За його словами, розбудова дієвої вертикалі влади в Україні дозволила нашій державі
уникнути суттєвих проблем в економіці. «Якщо взяти проблеми, які існують у світі – а це
друга хвиля фінансової кризи, – то, вибачте, ми ще непогано працюємо. Лише одне
зростання ВВП цього року заплановане на рівні 3,5 %. Це свідчить про те, що країна
поступово рухається вперед. А тепер прокрутіть цю ситуацію на 5 років назад. Був би
хаос, і ми б точно отримали дефолт», – наголосив він (Олег Надоша: Розбудова дієвої
вертикалі влади Віктором Януковичем дозволила країні уникнути дефолту //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9083). – 2012. – 2.03).

***

Парламентские фракции Партии регионов и Народной партии Украины уже
предложили Президенту Украины свои кандидатуры в состав Конституционной
ассамблеи. Об этом на брифинге заявила советник Президента, руководитель главного
управления по вопросам конституционно-правовой модернизации Администрации
Президента Марина Ставнийчук.

«Президенту Украины поступили уже предложения от отдельных парламентских
фракций. В частности, речь идет о фракции Народной партии Украины и о фракции
Партии регионов, которые предложили в состав Конституционной ассамблеи народных
депутатов Украины», сказала Ставнийчук.

По словам Ставнийчук, от каждой парламентской фракции в Конституционной
ассамблее может быть только по одному представителю (Парламентские фракции ПР
на НПУ уже предложили Президенту своих кандидатов в состав Конституционной
Ассамблеи // Трибуна (Украина) (http://tribuna.com.ua/news/299685.htm). – 2012. – 2.03).

***

В начале следующей пленарной недели Верховной Рады Президент Виктор
Янукович планирует встретиться с руководителями депутатских фракций, в том числе
оппозиционных. Такая встреча запланирована в его рабочем графике, сообщает пресс-
служба Президента.
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Комментируя эту информацию, представитель Президента в Верховной Раде
Юрий Мирошниченко отметил,  что «Янукович всегда был и остается открытым к
диалогу со всеми политическими силами, что свидетельствует об ответственности главы
государства за состояние дел в стране».

«Президент регулярно проводит встречи с руководителями парламентских фракций,
однако до сих пор представители оппозиции такие встречи игнорировали. Глава
государства всегда выступает за открытое сотрудничество с оппозицией», – подчеркнул
Мирошниченко.

Представитель Президента в Верховной Раде осудил политическое давление, к
которому прибегли оппозиционные фракции во время выступления Януковича на
открытии 10-й сессии Верховной Рады 6-го созыва 7 февраля.

«Действия оппозиционных политиков не были свидетельством цивилизованной и
ответственной работы. Так же и блокирование парламента во время рассмотрения
социальных законопроектов не является признаком политической ответственности и тем
инструментом, который идет на пользу государству», – отметил Мирошниченко.

Глава Администрации Президента Сергей Левочкин заявил, что Администрация
Президента отрабатывает вопрос проведения встречи Президента Виктора Януковича с
оппозиционными фракциями (Янукович запланировал встречу с руководителями
фракций // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/103907.html). – 2012.
– 3.03)

***

Фракция коммунистов угрожает Партии регионов выходом из коалиции. Об этом
в Брюсселе по завершению конференции «Украина-ЕС: путь вперед» рассказал секретарь
СНБО Андрей Клюев.

Судя по сказанному Клюевым в ходе самой конференции, причиной разногласий
стал вопрос о декриминализации статьи Тимошенко.

Отвечая на вопрос о том, как малозначительная КПУ может шантажировать
многозначительное большинство, Клюев акцентировал: «Мы ведем с ними серьезный
политический диалог».

Рассуждая о том,  как в глазах избирателей возможный демарш будет выглядеть
накануне парламентских выборов, секретарь СНБО отметил: «Необходимо, чтобы
коалиция еще до выборов доработала».

Вместе с тем, Клюев надеется, что «коалиция до выборов просуществует в
нынешнем своем формате» и заявляет, что не допускает возможность отмены или
переноса парламентских выборов (КПУ шантажирует Партию регионов //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/103349.html). – 2012. – 28.02).

***

Верховная Рада 24 февраля поддержала очередную важную инициативу
коммунистов. Теперь на законодательном уровне будет закреплено усиление
государственного контроля продукции в аптеках и местах общественного питания. Об
этом заявил народный депутат Украины от фракции КПУ, экс-министр
здравоохранения Юрий Гайдаев.

Законопроект был зарегистрирован еще в 2008 г., однако инициатива КПУ встретила
жесткое сопротивление со стороны представителей крупного капитала, зарабатывающих
миллиарды на фальсификате. Суть законопроекта заключается в том, чтобы проверки
аптек и мест общественного питания, проводимые контролирующими органами, стали
эффективными.  Теперь владельцев аптек,  а также ресторанов,  баров,  кафе и других мест
общественного питания не обязаны предупреждать о них за 10 дней. Это позволит
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усилить государственный контроль за качеством лекарств и продуктов питания. Сейчас за
этот срок они успевают вывезти всю некачественную или контрабандную продукцию,
привести в порядок помещения и документацию.

«Если в аптеке или столовой все в порядке, то им бояться нечего», – добавил
депутат.

Кстати, стоит отметить, что на сегодняшний день, по мнению экспертов, количество
фальсификата в аптеках достигает 70-80 % (Коммунисты добились усиления
государственного контроля в торговой сети аптек и общепитов // Панорама
(http://rama.com.ua/news+article.storyid+11472.htm). – 2012. – 27.02).

***

Заходу вигідно, щоб Україна залишалася слабкою державою. Таку думку озвучив
народний депутат фракції Компартії України Олександр Голуб.

Політик зазначив,  що на даний момент як би Захід не намагався тиснути на
українську владу, це не змінить вироки опозиціонерам.

«Чесно кажучи, важко уявити, яким має бути тиск з боку Заходу на Януковича з тим,
щоб влада пішла саме цим шляхом (звільнила екс-прем’єр-міністра Юлію Тимошенко та
екс-міністра внутрішніх справ Юрія Луценка і допустила їх до виборів – Ред.)», – вважає
О. Голуб.

Він підкреслив,  що навіть у ситуації,  що склалася,  політика навряд чи вплине на
економіку.

При цьому О. Голуб зазначив, що «західний вектор не зацікавлений в сильній
Україні ні економічній, ні соціальній». «Оскільки в цій ситуації Україна могла б
проводити власну зовнішню і внутрішню політику. А їм (Захід – Ред.) потрібна
маріонетка, тому в даному випадку та криза, яка є сьогодні в Україні – це і наслідок
західних радників, і західної політики ліберальної політики, яка реалізовувалася в нашій
країні»,  –  заявив комуніст (Заходу вигідна слабка Україна – депутат // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120228_zapadu-vyigodna-slabaya-
ukraina-deputat). – 2012. – 28.02).

***

Коммунисты уверены, что возможная победа Партии регионов на предстоящих
парламентских выборах «будет самым плохим, что ждет Украину».

Об этом 28 февраля на пресс-конференции в Донецке заявил народный депутат,
первый секретарь Донецкого обкома Компартии Украины Николай Кравченко.

«Исходя из политической и экономической ситуации в стране, исходя из того, каким
образом и в пользу кого проводятся реформы, победа Партии регионов на парламентских
выборах будет самым плохим, что ждет Украину», – сказал народный депутат.

Он высказал надежду, что люди поддержат кандидатов в депутаты от КПУ и не
допустят фальсификаций на выборах.

По его словам, «в конце концов, мы не сможем решить эту проблему, если люди или
продадут свой голос, или будут участвовать в фальсификациях, или не придут голосовать,
тогда Партия регионов полностью победит и сядет на трон, как положено».

«Выбор за народом. Мы делаем все возможное, чтобы народ понял: дальше терпеть
нельзя, нужно менять ориентиры», – заявил Н. Кравченко (Коммунисты: победа ПР на
выборах – худшее, что ждет Украину // Главное (http://glavnoe.ua/news/n96321). – 2012.
– 28.02).

***

http://glavnoe.ua/news/n96321
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Компартия Украины не состоит в парламентской коалиции с Партией регионов.
Об в Донецке заявил народный депутат, первый секретарь Донецкого обкома

Компартии Украины Николай Кравченко.
«Мы уже давно не в коалиции.  Коалиции как таковой нет!  Мы ни в каком

большинстве, мы уже 8 месяцев голосуем исключительно, да и постоянно так голосуем,
исходя из своих идеологических воззрений. У нас нет договоренностей по совместному
голосованию (с Партией регионов – ред.)», – сказал Н. Кравченко.

По его словам, «чтобы нейтрализовать свою зависимость от коммунистов», Партия
регионов «отобрала «тушек» так называемых, и теперь у них 232 голоса стабильно есть».

«Поэтому ни о какой коалиции речь не идет. Основным нашим политическим
конкурентом, основная борьба у нас идет между Партией регионов и Компартией.
Никогда мы этого не скрывали, никогда не прятались», – заверил Н. Кравченко.

Он подчеркнул,  что коммунистов сегодня сдерживает один фактор.  «Это я вам
публично говорю: если мы объявим громко, то не исключена такая возможность, что
Партия регионов в этих условиях,  когда она теряет рейтинг,  она пойдет на сговор с
националистами, пытаясь получить голоса избирателей на Западе Украины. Они вполне
могут заключить соглашение между собой о вхождении в большинство, и на этом
основании попытаются перетянуть голоса избирателей в свою пользу», – предупредил Н.
Кравченко.

При этом он подчеркнул, что Компартия на сговор с националистами не пойдет ни
при каких условиях (Коммунисты напоминают,  что они уже 8  месяцев не имеют
ничего общего с «регионалами» // «ОстроВ» (http://www.ostro.org/news/article-355203/). –
2012. – 28.02).

***

Народний депутат України від Компартії, заступник голови Комітету Верховної
Ради з питань свободи слова та інформації Олександр Голуб не бачить сьогодні
перешкод для реєстрації друкованих засобів масової інформації в Україні. Про це він
сказав, коментуючи законопроект про внесення змін до Закону України «Про друковані
засоби масової інформації (пресу) в Україні» (про спрощення процедури реєстрації
друкованих засобів масової інформації).

«Мені невідомо, щоб виникали серйозні претензії до реєстрації засобів масової
інформації. На мій погляд, цей законопроект є запобіжним заходом, коли «дують на
холодне», аби не опіктись. Процедура (реєстрації друкованих ЗМІ – Ред.) забирає небагато
часу…тому я не вважаю, що це вплине на ринок засобів масової інформації», – зазначив
Олександр Голуб.

За його словами, проблеми можуть виникнути для тих засобів масової інформації, які
створені “під вибори” з метою дискредитації тих чи інших політичних сил. «Те, що
стосується постійних реально діючих ЗМІ, то, я вважаю, що для них ніякої загрози немає»,
– додав Олександр Голуб (Олександр Голуб: В Україні немає перешкод для реєстрації
газет та журналів // Компартія України (http://www.kpu.ua/oleksandr-golub-v-ukraїni-
nemaye-pereshkod-dlya-reyestraciї-gazet-ta-zhurnaliv/). – 2012. – 2.03).

***

Газотранспортную систему Украины можно модернизировать за счет инвестиций со
стороны, но она должна остаться в собственности государства. Такое мнение выразил
народный депутат Украины от Коммунистической партии Украины Сергей Храпов.

По словам парламентария, Компартия выступает против приватизации украинской
ГТС в любом ее виде. «Тем более, учитывая, что ГТС – это один из последних
плацдармов, который еще не отдали вместе с землей. Но нельзя зацикливаться на трубе,

http://www.ostro.org/news/article-355203/
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однозначно.  Ведь если Россия воплотит в жизнь Северный и Южный потоки,  мы
останемся ни с чем. ГТС будет лишь металлоломом», – подчеркнул он.

Поэтому, как отметил Сергей Храпов, нужно «с умом» подходить к этому вопросу.
Речь идет о создании газотранспортного консорциума между Россией и Украиной.
Коммунист считает, что в том случае, если этот процесс вызовет возмущение со стороны
Европы, можно включить в состав консорциума и ЕС, чтобы избежать конфликта на этой
почве.

«Но на сегодня главным является то, чтобы наша ГТС на полную работала, качала
газ и чтобы мы получали поступления от этого. Но чтобы ГТС могла работать, ее нужно
модернизировать,  а для этого нужны огромные деньги.  Их может дать как Россия,  так и
Евросоюз. Без этого никак…. Но опять-таки повторюсь, что ГТС должна быть в
собственности Украины. А вот насчет модернизации, это можно делать как за за счет
инвестиций с России,  так и из Европы или любой другой стороны»,  –  добавил Сергей
Храпов (Сергей Храпов: Украинскую ГТС можно модернизировать как за деньги
России, так и Европы // Компартія України (http://www.kpu.ua/sergej-xrapov-
ukrainskuyu-gts-mozhno-modernizirovat-kak-za-dengi-rossii-tak-i-evropy/). – 2012. – 2.03).

***

Заместитель председателя фракции «БЮТ-Батькивщина» Юрий Одарченко
скептически оценивает желание Президента Виктора Януковича идти на конструктивный
диалог с оппозицией.

По мнению депутата, встреча представителей оппозиции с главой государства не
принесет качественных результатов.

«Я думаю, что у Президента в этом случае нет выхода. Если он уклонялся от
встречи, это было бы демонстрацией игнорирования позиции мирового сообщества.
Поэтому я думаю, что глава государства понял, что надо встречаться и делать какие-то
шаги», – заявил политика

«Но к этой встречи я отношусь с осторожным оптимизмом. Я думаю, что это будет
демагогия, которая ничем не закончится. Вряд ли будут другие результаты, ведь
Президент встречался не только с депутатами, но и с представителями других государств,
но, тем не менее, никаких результатов это не дало», – сказал Одарченко.

Лидер оппозиционной партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк заявил, что фракции
«БЮТ-Батьківщина» и НУ-НС не разблокируют работу Верховной Рады, пока Президент
Украины Виктор Янукович не встретится с оппозицией.

По мнению представителя Президента в Верховной Раде Юрия Мирошниченко,
оппозиция выбрала неправильный стиль для общения с Януковичем. По его словам,
оппозиция не изменила требования, которые хочет обсудить во время встречи с
Президентом Украины («Бютовец»  считает,  что встреча с Януковичем ничего не
даст // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/26/138590_byutovets_schitaet_chto_vstrecha_s.html). – 2012. –
26.02).

***

Фракція «БЮТ-Батьківщина» вимагає зняти з реєстрації законопроект, ухвалення
якого призведе до тінізації тендерних закупівель.

Про це заявив перший заступник голови фракції, прем’єр-міністр опозиційного
уряду Сергій Соболєв.

За його словами, у разі ухвалення цього законопроекту зникне ключовий момент
тендерної процедури – гласність і доступ до інформації про тендер для широкої
громадськості.

http://lb.com.ua/
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За словами Соболєва, законопроектом приховується інформація про предмет
тендерів, переможців тендерних процедур та інформація про суми, які фігурують при
вирішенні питання по переможцям тендерних закупівель.

«Все це дозволить владі приховувати багатомільярдні – за оцінками фахівців
приблизно 250 млрд. грн. – закупівлі тих державних організацій та установ, які
передбачається вилучити із Вісника тендерних закупівель», – підкреслив Соболєв.

За його словами, це, фактично, означає, що громадськість не буде мати інформацію
за якими цінами, яким чином закуповуються товари і послуги.

«Це безпрецедентний факт, особливо якщо взяти до уваги той факт, що до цього
було ухвалене рішення щодо відмови від тендерної процедури на Євро-2012 та рішення
про вилучення всіх тендерних закупівель, які стосувались природних монополій, а також
рішення про вилучення тендерної процедури в разі, якщо це стосується паливно-
енергетичного комплексу», – сказав він.

«Якщо ще й зникне інформація про тендер, то після цього, зрозуміло, такого поняття
як тендер, як законодавство про тендер не буде існувати», – заявив Сергій Соболєв.

Він також додав, що фракція «БЮТ-Батьківщина» буде наполягати на знятті цього
законопроекту з реєстрації як такого, що не відповідає зобов’язанням з реформування
тендерного законодавства («БЮТ-Батьківщина» вимагає зняти законопроект, який
приховає закупівлі на 250 мільярдів, – Соболєв // Сайт Політичної Партіїї
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10065.html). – 2012.
– 24.02).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко вважає, що введення в Україні податку на бездітність – це непорозуміння.

Коментуючи обґрунтування авторами необхідності прийняття законопроекту, в тому
числі і збільшенням рівня народжуваності, Микола Томенко сказав: «Зміцнювати
українську сім’ю та збільшувати народжуваність треба прогнозованою і ефективною
соціально-економічною політикою, яка передбачає робочі місця та гідну зарплату для
молодих людей, впевненість у завтрашньому дні, повагу влади до молодого покоління, а
не введенням податку не бездітність».

Віце-спікер висловив переконання, що таке нововведення не буде підтримано
Верховною Радою (Микола Томенко: Збільшувати народжуваність треба ефективною
економічною політикою, а не введенням податку не бездітність // Сайт Політичної
Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/10070.html).
– 2012. – 24.02).

***

Комітет опору диктатурі (КОД)  має працювати активніше,  бо саме від спільної
роботи на результат залежатиме перемога чи поразка української опозиції. Про це
зазначив заступник голови УСДП, народний депутат України (фракція «БЮТ-
Батьківщина») Євгеній Суслов.

«Діяльність опозиції має бути цілком зрозумілою для людей. Вона повинна бути
антиподом влади в усьому. Не потрібно нічого приховувати від виборця, не потрібно
ховатися по кутках та домовлятися там про якісь свої інтереси, не потрібно робити якісь
недопрацьовані публічні заяви, які лише шкодять загальній справі. Переконаний, що
тільки відкритий діалог між політиками, та з усім українським суспільством допоможе
опозиції добитися перемоги.  Водночас,  я вважаю,  що КОД має все ж таки запрацювати
активніше, бо саме від спільної роботи на результат залежить, що чекає опозицію –
перемога чи поразка», – підкреслив Євгеній Суслов.

http://byut.com.ua/news/10065.html
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На його думку, у опозиційних партій не так вже й багато людей, які б змогли виграти
вибори на мажоритарних округах. «Не треба забувати, що за два роки існування
нинішньої влади дуже багатьох людей просто «зламали». Це треба розуміти і серйозно
готуватися до боротьби. Бо ці вибори будуть не політичними, а військово-політичними.
Взагалі, зараз найважливіше питання для опозиції – як правильно знайти оптимальні
кандидатури, можливо за допомогою тієї ж системи праймеріз. Щоб люди подолали
власні амбіції, зрозуміли важливість спільної справи, набралися мужності та попрацювати
разом на більш сильного опозиційного кандидата», – зазначив політик.

Заступник голови УСДП впевнений, парламентські вибори стануть великим
випробуванням для української опозиції. «Чи зможемо ми всі об’єднатися і бути разом?
Щодо нашої партії, я хочу сказати однозначно – ми готові входити до єдиного списку та
перемагати на виборах.  Не на рівні прохідного бар’єру,  а на тому рівні,  який дозволить
змінити нинішню владу та дасть опозиції можливість започаткувати у Верховній Раді
якісно новий підхід до політики», – резюмував Євгеній Суслов (Євгеній Суслов: Вибори
будуть не політичними, а військово-політичними // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/ukraina/37009-yevgeny-suslov-vibori-budut-ne-poltichnimi-a-vyskovo-
poltichnimi.html). – 2012. – 24.02).

***

Українська газотранспортна система (ГТС) як стратегічний актив та «запобіжник»
енергетичної незалежності має залишатися у державній власності. Про це заявила
Наталія Королевська, лідер УСДП, народний депутат України (фракція «БЮТ-
Батьківщина»), коментуючи намагання провладної парламентської більшості ухвалити
законопроект про реформування нафтогазового комплексу,  який відкриває шлях до
виведення ГТС з держвласності.

«Сьогодні влада має намір зірвати «запобіжник» енергетичної незалежності України
– законодавчі обмеження, які не дозволяють приватизувати газотранспортну систему.
Чинний режим демонстративно відвернувся від Європи і залишилася один на один зі
своїми проблемами.  У нього відмовив інстинкт самозбереження.  Всі,  у кого сьогодні
виникає думка підтримати здачу ГТС, хай подумають про своє майбутнє. І, на відміну від
надуманих звинувачень Тимошенко, їм буде пред’явлено обґрунтоване звинувачення в
зраді нашої Батьківщині», – підкреслила вона.

Наталія Королевська впевнена, нинішня влада має намір продати українську ГТС в
рази нижче ринкової вартості, а отримані за рахунок продажу кошти (в тому числі, якщо
буде знижка на газ) – разово роздати в якості передвиборчого хабара. «Газотранспортна
мережа – власність кожного громадянина України. А влада на свій розсуд
розпоряджається власністю, яка їй не належить. Рішення про фактичний початок
приватизації ГТС ухвалюється тоді, коли відсутні навіть попередні висновки офіційного
аудиту, який має засвідчити реальну вартість газотранспортних активів держави», –
додала народній депутат.

«Приватизація української ГТС – це корупційна афера, яка може коштувати нам
Незалежності», – резюмувала лідер УСДП Наталія Королівська (Наталія Королевська:
Приватизація ГТС – корупційна афера, яка може коштувати Незалежності //
Замкова гора (http://zamkova.info/ukraine/12376-natalya-korolevska-privatizacya-gts-
korupcyna-afera-yaka-mozhe-koshtuvati-nezalezhnost.html). – 2012. – 27.02).

***

У квітні відбудеться презентація нової економічної моделі розвитку України – «Нова
країна». Про це заявила Наталія Королевська, лідер УСДП, народний депутат України
(фракція «БЮТ-Батьківщина»).
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«Ми закінчуємо розробку та вже на початку квітня презентуємо завершений варіант
концепції економічної моделі нової країни. Для її розробки були створені робочі групи за
всіма напрямами української економіки, починаючи від галузей промисловості, малого та
середнього бізнесу, та завершуючи соціальною сферою – охороною здоров’я, освітою. У
кожній з цих груп сьогодні працюють професіонали, для того щоб зібрати та комплексно
опрацювати всі пропозиції від людей», – зазначила вона.

Наталія Королевська переконана, в опозиції до влади знаходиться весь народ
України, будь це мешканці Луганська чи Львова, Донецька чи Полтави. «Сьогодні у
людей вже немає ані терпіння,  ані довіри,  ані бажання далі бути співучасниками дій
нинішньої влади. Проїхавши всією країною, зустрічаючись з підприємцями, молоддю,
представниками громадських організацій, ми дійшли висновку: об’єднує всю країну –
економіка. Тому, наше завдання – залучити громадян до розробки єдиного плану
економічного розвитку країни», – наголосила народний депутат.

«Я закликаю всіх не байдужих до майбутнього своєї країни взяти участь у розробці
даної концепції, щоб це був єдиний план розвитку країни для кожної людини, яка вірить
та знає – зміни на краще можливі», – резюмувала лідер УСДП.

Наталія Королевська також зазначила, що докладе всіх зусиль для того, щоб опозиція
в парламенті підтримала дану концепцію розвитку країни (Наталія Королевська: У
квітні ми презентуємо «Нову країну» // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/citati/37148-natalya-korolevska-u-kvtn-mi-prezentuyemo-novu-
krayinu.html\0. – 2012. – 29.02).

***

29 февраля во время пресс-конференции николаевской областной организации
политической партии «Батькiвщина» лидер фракции БЮТ Иван Кириленко сообщил,
что верит в победу оппозиционных сил на ближайших выборах.

Так, по словам народного депутата, на данный момент шансы оппозиционных сил на
победу на выборах в Верховную Раду намного выше, чем у действующих.

«Вся социология – за победу оппозиционных сил», – отметил депутат и добавил, что,
исходя из последних исследований, им пророчат 55-57 % от всех голосов.

Однако, по словам Ивана Григорьевича, помешать им все таки могут. К примеру,
внеся изменения в законе «О выборах» (Кириленко верит в победу оппозиционных сил
на ближайших выборах // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/28945). – 2012. – 29.02).

***

Партія «Батьківщина» має намір висунути 112 кандидатів у депутати Верховної Ради
за мажоритарними округами на виборах 2012 р. Про це заявив народний депутат від
БЮТБ Іван Кириленко.

«Якщо говорити конкретно, то по 112 округах», – сказав він. Зі слів Кириленка,
квоти по округах уже розподілені серед партій «Комітету опору диктатурі».

Він також заявив,  що будуть створені окружні штаби,  очолювати які будуть
кандидати в депутати.

Він заявив, що «Батьківщина» не буде шукати самовисуванців на округах під час
виборів. «А шукати якихось самовисуванців, або якось підстраховуватися ще, ми не
станемо. Інакше, нас відразу на цьому вичислять», – сказав він.

Кириленко вважає, що перемога опозиції на парламентських виборах можлива при
висуванні на мажоритарних округах єдиного кандидата від об’єднаної опозиції
(«Батьківщина» висуватиме кандидатів у 112 виборчих округах // Інформаційне
агентство «Регіональні Новини» (http://regionews.com.ua/node/34178). – 2012. – 29.02).

http://regionews.com.ua/node/34178
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***

Единые избирательные списки оппозиции до сих пор не обнародованы из-за
манипуляций власти вокруг закона о выборах народных депутатов.

Об этом на пресс-конференции сообщил один из лидеров «Батькiвщини» Николай
Томенко.

Он отметил, что соответствующий список обязательно будет обнародован после
30 апреля.

По словам Томенко, единый список оппозиции в мажоритарных округах до сих пор
не принят из-за того, что «власти решили путем рейдерства через Конституционный Суд
пересматривать закон о выборах».

Томенко напомнил, что в КС подано два конституционных представления, в
частности, о законности одновременной баллотировки по мажоритарному округу и по
списку. По словам политика, в случае, если эта норма закона будет отменена, то
произойдет много изменений в тактических действиях оппозиции.

«Пока мы не увидим окончательный перечень округов, – а по закону максимальный
срок 30 апреля, – пока окончательно мы карту боя не увидим, мы не сможем опубликовать
окончательную версию списка по мажоритарному округу. Но то, что он будет, я
абсолютно убежден», – заявил Томенко.

Кроме того, Томенко напомнил о конституционном представлении, которое, как
считают в оппозиции, возникло из-за страха власти проиграть выборы в Киеве. Он
пояснил, что в Киеве, согласно нормам закона о выборах, должно быть 16 округов:
«конституционное представление касается того, чтобы 400 тыс. граждан Украины,
проживающих за рубежом, голосовали не в Киеве, а по всей территории, а в Киеве сделать
13 округов».

«Власть так боится проиграть, что считает каждый голос», – добавил Томенко
(Власть продолжает манипуляции с избирательным законом, – Николай Томенко //
Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/47172-vlast-prodolzhaet-manipulyacii-s-
izbiratelnym-zakonom-nikolay-tomenko.html). – 2012. – 2.03).

***

Повторення ситуації 2009 та попередніх років, коли «Газпром» безапеляційно
звинувачує Україну фактично у крадіжці транзитного газу,  є результатом того,  що
українська влада за останні два роки не зробила навіть мінімально необхідних дій для
захисту інтересів країни в газових відносинах з Росією. Про це заявив голова
центрвиконкому «Нашої України» Сергій Бондарчук.

«Якби сьогодні на кордоні з Росією були побудовані газовимірювальні станції, то в
«Газпрому»  не було би жодної можливості вже вкотре перекладати вину за
недопостачання газу в країни ЄС на Україну, руйнуючи без того низький рівень довіри до
неї як транзитної країни. Попри постійні обіцянки президента і уряду щодо відновлення
енергетичної незалежності країни, елементарного кроку з встановлення газових
лічильників, який би міг забезпечити прозорість у відносинах з Росією, так і не було
зроблено», – каже Бондарчук.

«Українські громадяни мають повне моральне право задати ці питання нинішній
владній команді,  яка вже два роки керує країною,  і в тому числі несе повну
відповідальність за її енергетичну безпеку. Чому влада підписала антиконституційні
Харківські угоди, обмінюючи газ на суверенну територію, чому Україна не звернулася до
Стокгольмського арбітражу щодо перегляду газових контрактів –  так,  як це успішно
зробили п’ять інших європейських країн? Чому в країні так і не реалізовано програми
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енергозбереження у виробництві та комунальному секторі, що дозволило би вдвічі
скоротити наші потреби у газі?», – наголошує Бондарчук.

«Це прямі питання до Президента, Прем’єр-міністра та профільних міністрів.
Нескладно підрахувати, що в результаті такої «діяльності» та бездіяльності цієї влади
наша країна зазнала мільярдних збитків. І ці чиновники безумовно мають нести
відповідальність за свої дії перед народом –  в тому числі шляхом виплати у бюджет
багатомільйонних компенсацій з власної кишені», – наголосив політик (Бондарчук:
Холодна війна «Газпрому» стала можливою через дворічну бездіяльність влади //
Центральний інформаційний сервер «Наша Україна»
(http://www.razom.org.ua/news/13918/). – 2012. – 24.02).

***

Коммунисты уже давно потеряли свои позиции в коалиции. Так народный депутат
от фракции НУ-НС Ксения Ляпина прокомментировал Институту Горшенина
информацию о возможном выходе КПУ из состава провластной парламентской коалиции.

«Они не голосуют,  а 226  голосов у Партии регионов набирается –  вместе с
«тушками».  Таким образом,  для Партии регионов наличие коммунистов –  это
приблизительно как собаке пятая нога», – считает Ляпина.

Также народный депутат отметила, что накануне выборов каждый хочет быть
оппозицией.

«Ситуация в стране совсем не радужная, и что бы там не говорила правящая партия,
но реальное состояние дел они так же знают. В такой ситуации, когда граждане стали
жить хуже и, соответственно, остро ощущают и оценивают, что это «заслуга»
действующей власти,  к выборам каждый будет стремиться откреститься от этой власти,
если сможет. Коммунисты хотят сделать такой классический для них «ход конем»:
сделать вид, что они на самом деле всегда были оппозицией», – сказала она
(Коммунисты потеряли свои позиции в коалиции, – Ляпина // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/28/138988_kommunisti_poteryali_svoi_pozitsii_v.html). – 2012. –
28.02).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Согласно результатам социологического исследования, проведенного Крымской
молодежной ассоциацией политологов, 14 % жителей Симферополя не собираются
принимать участие в голосовании на предстоящих выборах в Верховную Раду Украины.

По данным исследования, 13 % респондентов не определились окончательно, но
склонны не голосовать на выборах, 34 % респондентов заявили, что планируют
однозначно участвовать в голосовании, 39 % не уверены, но тяготеют к данному варианту
ответа.

Кроме того, 63 % респондентов считают важными политические взгляды кандидата в
депутаты, для 24 % респондентов этот момент не имеет значения.

Относительное большинство респондентов – 29 % – выразило желание видеть
депутатом независимого кандидата, 18 % респондентов отдают предпочтение
представителю правящей партии.

http://www.razom.org.ua/news/13918/
http://lb.com.ua/
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Социологическое исследование проводилось в первой половине февраля, число
респондентов составило 300 человек (По результатам опроса, 14 % жителей
Симферополя не пойдут голосовать на выборах в парламент // е-Крым (http://e-
crimea.info/2012/02/27/56931/Po_rezultatam_oprosa_14__zhiteley_Simferopolya_ne_poydut_
golosovat_na_vyiborah_v_parlament.shtml). – 2012. – 27.02).

***

На конференції Кримської республіканської парторганізації «Батьківшини», яка
відбулася 25  лютого,  обрали голову республіканської парторганізації.  На цей пост був
переобраний народний депутат Андрій Сенченко. Його кандидатура була підтримана
одноголосно: за проголосували всі 64 делегати.

Кримська парторганізація «Батьківщини» заявила про намір об’єднаної опозиції
виставити своїх кандидатів на всіх мажоритарних округах в Криму.  Про це на
партконференції сказав лідер кримського відділення партії Андрій Сенченко.

«Якщо ми висунемо одного-двох реальних кандидатів, то їх просто задавлять, а якщо
ми висунемо на кожен округ сильного кандидата, то у регіоналів рук не вистачить з нами
боротися», – зазначив нардеп.

Лідер кримського відділення «Батьківщини» також поставив перед однопартійцями
завдання сформувати злагоджену передвиборчу структуру, вести активну роботу з
населенням і переконати виборців піти на дільниці.

«У нас кардинально змінюється задача:  якщо раніше більшість у Криму було за
Партію регіонів, і їм важливо було піднімати виборців з диванів і приводити на виборчі
дільниці, то сьогодні більшість проклинає цю владу, і дуже важливо, щоб люди прийшли
на виборчі дільниці і захистили свою думку», – звернувся до учасників конференції
Сенченко.

Також він підкреслив, що опозиціонерам треба не тільки домогтися перемоги, але й
захистити результати виборів.

«Я хочу підкреслити: треба захистити його не тільки в комісіях, але й на майданах, і
скрізь, де це знадобиться», – заявив нардеп.

Згідно з соціологічними дослідженнями, опозиція має всі шанси здобути перемогу на
майбутніх виборах. Про це заявив заступник голови «Батьківщини», народний депутат
Іван Кириленко, який був присутній на конференції кримського відділення партії.

«У десяти областях ми вже зробили рейтингове дослідження, причому взяли дуже
велику вибірку.  Наш рейтинг сягає 40  відсотків»,  –  заявив нардеп (Андрій Сенченко:
Опозиції треба не лише перемогти, а й захистити свої результати // Сайт
Політичної Партіїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news_region/10095.html). – 2012. – 27.02).

***

Главными конкурентами Партии регионов на выборах в Крыму будут коммунисты.
Об этом сказал депутат парламента Крыма, бывший Постоянный представитель
Президента в Крыму Сергей Куницын.

Вообще, по словам депутата, в Крыму традиционно были сильны коммунистические
настроения, его даже называли «красным полуостровом».

«Недавно были довыборы в Керченский городской совет, так безработный
коммунист проиграл «регионалу» всего 23 голоса», – отметил он.

«Думаю, что в условиях отсутствия реальной оппозиции в стране, с учетом фактора
Тимошенко, на юго-востоке коммунисты наберут приличные голоса. И они будут
главными конкурентами Регионов», – сказал Куницын.
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При этом он согласился, что наивно было бы полагать, что партия власти не хочет
взять 100  %.  «Насколько мне известно,  на все десять округов будут выдвигаться десять
«регионалов». И задача у них стоит – все десять забрать», – отметил депутат.

В то же время Куницын затруднился предсказать какие-то результаты.  «Как оно
будет на выходе – не знаю. Но, скажем, в Симферополе конкуренцию им может составить
тот же Лев Миримский, у него там очень сильные позиции. Тот же Грач может пройти в
Керчи: Керчь – рабочий город, Грач сам оттуда, и довыборы показали, что там очень
сильны коммунистические настроения. И такой человек, как Грач, на мой взгляд, имеет
шанс на победу», – сказал он (Коммунисты заставят попотеть регионалов в Крыму //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/71864.html). – 2012. – 27.02).

Дніпропетровська область

«Фронт Змін» вимагає вирішити проблему з бездомними тваринами в
Дніпропетровську. Про це заявив у ході чергової сесії Дніпропетровської міськради
депутат від «Фронту Змін» Дмитро Грищев.

«Щоденно майже 10  українців стають жертвами нападу бездомних собак.  У
Дніпропетровську тільки за минулий рік вже постраждало майже 1300 чоловік, тому цю
проблему потрібно вирішувати якнайшвидше», – зауважив Дмитро Грищев.

За словами депутата, в Україні питання гуманного поводження з тваринами та
зменшення їх кількості формально регулюється законами «Про захист тварин від
жорстокого поводження», «Про забезпечення санітарного і епідемічного благополуччя
населення», «Про гуманне поводження з тваринами», однак ситуація зовсім інша.
Наприклад, в Дніпропетровську, на відміну від інших міст, до цього часу не має притулку
для бездомних тварин.

«Фронт Змін» наполягає на виконанні відповідними міськими службами своїх
обов’язків зі зменшення кількості бродячих тварин у місті,  а також при залученні
громадських організацій, які займаються захистом тварин, розробити відповідну міську
програму поводження з тваринами, попередньо обговоривши та схваливши її з
мешканцями Дніпропетровська («Фронт Змін» вимагає вирішити проблему бездомних
тварин в Дніпропетровську // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/8933-front-zmin-vimagae-virishiti-problemu-
bezdomnih-tvarin-v-dnipropetrovsku.html). – 2012. – 5.03).

Донецька область

Депутат Донецкого областного совета от Компартии Украины Ирина Попова на
сессии облсовета пожелала народным избранникам, большинство которых представляют
Партию регионов, смелости и политической воли.

По ее мнению, именно этих качеств не хватило слугам народа для того, чтобы
вынести на сессию, рассмотреть и принять проект решения об использовании символики
времен Великой Отечественной войны в дни чествования Победы и подвига советского
народа-победителя, который предполагал установку копии Знамени Победы на здании
областного совета, а также рекомендовать городским, районным, сельским, поселковым
советам, учреждениям, организациям устанавливать копию Знамени на зданиях местных
советов, проводить мероприятия с использованием символики времен Великой
Отечественной войны.

Данный проект, автором которого является Ирина Попова, был 3 февраля направлен
в облсовет, после чего начались странности. Из категории вопросов повестки дня он попал
в категорию «Обращения» и очень скоро исчез с горизонта рассмотрения депутатских
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комиссий. А в соответствии с заключением постоянной комиссии по вопросам
депутатской деятельности, законности и правопорядка проект решения направили
разработчику «для приведения в соответствие требованиям действующего
законодательства Украины».

На сессии председатель комиссии по вопросам депутатской деятельности,
законности и правопорядка Владимир Генсицкий заявил, что некоторые моменты проекта
уже закреплены в законодательстве, а некоторые ему не соответствуют.

Однако, по мнению коммунистов, причина исчезновения проекта из повестки дня
банальна и заключается в том, что депутаты облсовета от буржуазных партий
дистанцировались от выполнения своих предвыборных обязательств и не решаются взять
на себя решение вопросов гуманитарной сферы (Коммунисты пожелали смелости
депутатам Донецкого облсовета // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
pozhelali-smelosti-deputatam-doneckogo-oblsoveta/). – 2012. – 24.02).

***

Главой Донецкой областной партийной организации «ВО «Батьківщина» на второй
срок избран народный депутат Украины от БЮТ Гарегин Арутюнов, сообщает пресс-
секретарь Донецкой областной партийной организации «Батьківщина» Алла Рура.

Во время четырнадцатой отчетно-выборной конференции ДОПО «ВО «Батьківщина»
Гарегин Арутюнов отметил, что представителям оппозиционных сил предлагают
определенные условия или материальную компенсацию за то, чтобы они отказались от
своих принципов, своих партий.

«Мне тоже периодически предлагают, но уверяю вас, что чувство собственного
достоинства не позволит мне стать «тушкой», – заверил сторонников БЮТ Г. Арутюнов
(Донецкие «бютовцы» переизбрали лидера. Он заверил, что «тушкой» не станет //
Остров (http://www.ostro.org/news/article-354581/). – 2012. – 27.02).

***

В Донецкой области главой предвыборного штаба оппозиционных сил избран
народный депутат Украины от НУНС Юрий Грымчак.

Об этом сообщила пресс-секретарь Донецкой областной партийной организации
«Батьківщина» Алла Рура.

По ее словам, решение об избрании Юрия Грымчака на эту должность «было
вынесено на уровне Киева».

Выступая перед участниками 14-й отчетно-выборной конференции Донецкой
областной парторганизации «ВО «Батьківщина», Юрий Грымчак выразил уверенность,
что «на будущих парламентских выборах победит справедливость».

«Ни одна статистика не прогнозирует лидерства Партии регионов,  кроме их самих.
Люди на стороне альтернативных сил. Но ясно, что регионалы будут биться до
последнего, и в последнюю очередь будут руководствоваться демократическими
принципами. Поэтому наша главная задача – защитить выбор украинцев от
фальсификаций», – сказал руководитель предвыборного штаба оппозиционных сил
Донецкого региона (Грымчак стал главой предвыборного штаба оппозиции на
Донетчине // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/28/138798_grimchak_stal_glavoy_predvibornogo.html). – 2012. –
28.02).

***

http://www.ostro.org/
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В Донецкой области политическая партия «Батьківщина» и партия «Народный рух
Украины» будут участвовать в парламентских выборах единым списком. Об этом
рассказал председатель Донецкой областной организации «Народного руха Украины»
Виталий Гатченко.

Единый список будет сформирован на основе договоренностей достигнутых на
уровне высшего руководство обеих партий.

«В соответствии с договором представители от «Народного Руха» вливаются в
партийный список «Батьківщини», как беспартийные. Мы временно прекращаем членство
в партии, вливаемся в предвыборный партийный список «Батьківщини», а по
мажоритарке в соответствии с предварительными постановлениями КОДа (Комитета
сопротивления диктатуре,  —  прим.  авт.),  по каждому округу будет один кандидат,
который будет согласован со всеми партиями, входящими в КОД», – сообщил Гатченко.

Он считает объединение списка закономерным, потому что на президентских
выборах его партия поддержала лидера «Батьківщини» Юлию Тимошенко.

Представители двух партий будут в Донецкой области совместно формировать
избирательных комиссии и будут иметь общий предвыборный штаб.

«Даже учитывая, что мы живем в Донецкой области, учитывая сегодняшние условия
– экономические социальные политические, думаю, что мы даже здесь сможем достойно
конкурировать с представителями провластных сил», – сказал Гатченко (В Донецкой
области РУХ и «Батьківщина» пойдут на выборы единым списком // НОВОСТИ.dn.ua
(http://novosti.dn.ua/details/175231/). – 2012. – 2.03).

***

26 февраля 2012 г. на базе Донецкого обкома Компартии состоялся семинар-
совещание первых секретарей городских и районных организаций ЛКСМУ Донецкой
области. Перед собравшимися выступили секретарь по идеологической работе Донецкого
обкома КПУ Алена Волынец и заведующая идеологическим отделом обкома Мария
Моренец.

Открывая семинар, Алена Волынец ознакомила лидеров комсомола области с
основным предвыборным лозунгом партии «Вернём страну народу!»

Участникам была презентована Антикризисная программа Компартии Украины.
Знакомя лидеров комсомола Донетчины с направлениями и приоритетами Антикризисной
программы КПУ, Мария Моренец отметила тот факт, что к разработке данного документа
наряду с коммунистами были привлечены научные работники и специалисты различных
отраслей народного хозяйства. Она также отметила тот факт, что при создании программы
учитывалось мнение участников Всеукраинского Народного референдума, проводимого
Компартией.

Собравшиеся обсудили методы и средства разъяснения и популяризации
Антикризисной программы Компартии Украины среди населения.

Мария Моренец обратила внимание собравшихся на то, что Антикризисную
программу КПУ можно считать политической платформой коммунистов и четким планом
действий для всего трудового народа.

«Нам следует всячески пропагандировать деятельность Компартии и наши идеи на
просторах интернета, комментировать высказывания наших лидеров, оказывая всемерную
поддержку коммунистам и их сторонникам на форумах и дружественных сайтах,  и
всячески клеймить чуждые нам идеи націонал-шовинизма и фашизма на сайтах и
форумах, симпатизирующих нашим противникам», – сказала она.

Участники семинара обменялись опытом работы во всемирной паутине и приняли
решение активизировать работу городских комитетов в информационной среде (Семинар-
совещание лидеров комсомольских организаций Донетчины // Компартія України -

http://novosti.dn.ua/details/175231/
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http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/seminar-soveshhanie-liderov-komsomolskix-
organizacij-donetchiny/). – 2012. – 5.03).

Житомирська область

Овручская районная организация Социалистической партии Украины вслед за
Чудновской самораспустилась и в полном составе влилась в партию «Объединенные
левые и крестьяне», об этом сообщает пресс-служба объединенных левых.

Социалисты дали негативную оценку действиям председателя партии Александра
Мороза, заявив, что в партии уже давно назрел вопрос изменения единоличного
руководства партией и прекращения игнорирования мнения рядовых членов партии.

Пленум Овручской районной организации СПУ поддержал решение
объединительного съезда пяти партий 17 декабря 2011, образовавших партию
«Объединенные левые и селяне». Все присутствующие активисты вышли из соцпартии.
Экс-социалисты призвали все районные и городские партийные организации
Житомирской области принимать решение о переходе в ряды объединенных левых.

Конференция Овруцкой районной организации партии «Объединенные левые и
селяне» приняла сторонников левой идеологии в свои ряды и сформировала руководящие
органы организации. Председателем организации избрали опытного и прагматичного
человека Юрия Дивинского.

Приведут ли такие неординарные события в левом движении к образованию
единственной левоцентристской партии, о чем мечтает председатель партии
«Объединенные левые и селяне» Станислав Николаенко (Мороз продолжает терять
партию // КИД (http://zadonbass.org/news/politics/message_45774). – 2012. – 27.02).

***

Зробити свій власний посильний внесок у будівництво недільної школи при Свято-
Михайлівському кафедральному Соборі закликав всіх житомирян у суботу на презентації
отцем Богданом макету будівництва приміщення школи голова обласної організації
«Фронт Змін»,  депутат Житомирської обласної ради,  голова правління ПАТ
Житомирський «ЗОК» Геннадій Зубко.

«Ми повинні сприяти духовному розвитку молодого покоління. Недільна школа
виступає чудовим інструментом для цього. Зараз ми інвестуємо у майбутнє. А майбутнє –
це наші діти», – сказав Геннадій Зубко.

Добра справа, яку рухає настоятель храму отець Богдан, об’єднала навколо себе
прихожан собору, учнів та наставників недільної школи, небайдужих житомирян і
меценатів.

«Презентація ознайомила житомирян із проектом будівництва школи та зі ступенем
її готовності на даний момент. Головна ідея презентації – залучити до співпраці кожного
мешканця Житомира, для духовної чи матеріальної її підтримки», – підкреслив голова
Житомирської територіальної організації «Фронту Змін».

«Бізнесмени, керівники підприємств повинні зрозуміти, що діти які навчаються
сьогодні в недільній школі, завтра прийдуть працювати до них на підприємство й будуть
осередком моральності і вихованості. Ця справа повинна об’єднати всіх житомирян
навколо себе. Адже, кожен може зробити власний внесок відповідно до своїх
можливостей. Головне – це результат, який отримає наше місто і що ми залишимо нашим
дітям», – сказав Геннадій Зубко.

Підтримали ідею розбудови недільної школи і члени молодіжного крила «Фронт
Змін» Житомирщини. Координатор молодіжки Ольга Фаріон зауважила: «Нещодавно ми
почали відвідувати духовні семінари, які щотижня проводяться у Свято-Михайлівскому

http://zadonbass.org/news/politics/message_45774


46

кафедральному соборі та познайомились з вихованцями отця Богдана. У нас є багато
спільного: передусім, для нас важливий розвиток інтелектуальний та духовний. Також,
спілкування на духовних семінарах –  це чудова можливість знайти нових друзів та
однодумців» (Геннадій Зубко: Будівництво недільної школи повинно об’єднати всіх
житомирян //  «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/citati/37061-gennady-zubko-
budvnictvo-nedlnoyi-shkoli-povinno-obyednati-vsh-zhitomiryan.html). – 2012. – 27.02).

***

25 лютого в Житомирі відбулась 14 обласна звітно-виборча конференція політичної
партії ВО «Батьківщина». В заході взяли участь 106 делегатів з усіх районів області.
Народний депутат України Сергій Пашинський був переобраний головою Житомирської
обласної партійної організації ВО «Батьківщина»

Перед присутніми виступив Сергій Пашинський,  який вже декілька років очолює
Житомирську обласну партійну організацію.

Він розповів про своє бачення ситуації в країні, сказавши, що Янукович довів країну
«до ручки». «Влада зовсім забула про людей. Соціальні виплати все більше скорочуються,
в той же час йде обкрадання людей. Останній приклад – приватизація «Укрзалізниці», –
зазначив Пашинський.

Він також сказав, що перемогти на виборах опозиція зможе лише єдиним фронтом.
Під час конференції партійці одноголосно переобрали Сергія Пашинського головою

обласної організації, а також визначились із кандидатами на всеукраїнський з’їзд від
Житомирщини (Сергія Пашинського обрано головою Житомирської «Батьківщини» //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/topnews/37085-sergya-pashinskogo-obrano-
golovoyu-zhitomirskoyi-batkvschini.html). – 2012. – 27.02).

Депутати від політичної Партії «Фронт Змін» та партії «Батьківщина» спільно
подали до розгляду на черговій сесії Коростенської міської ради проект рішення «Про
звернення до Верховної Ради України з вимогою про невідкладний розгляд та прийняття
проекту Закону України «Про порядок імпічменту Президента України».

«З метою усунення на законодавчому рівні існуючих прогалин та недоліків, які
унеможливлюють практичну реалізацію положень частини першої ст. 111 Конституції
України щодо усунення Президента України з поста в порядку імпічменту, Коростенська
міська рада вирішила звернутися до Верховної Ради України з вимогою невідкладного
розгляду та прийняття проекту Закону України «Про порядок імпічменту Президента
України», – сказано у проекті рішення.

За словами голови Коростенського «Фронту Змін» Сергія Дмитрука, лідер партії
Арсеній Яценюк вніс до парламенту законопроект про імпічмент Президента, в якому
прописані норми, які забезпечать відкритість та гласність процесу імпічменту. Закон чітко
визначає порядок діяльності спеціальної тимчасової слідчої комісії щодо імпічменту
Президента, правовий статус спеціального прокурора, спеціальних слідчих, всіх членів
спеціальної тимчасової слідчої комісії, задіяних в процедурі імпічменту Президента.

«Ми закликаємо народних депутатів України: якщо вам не байдужа доля країни,
якщо ви не бажаєте остаточно перетворитися на маріонеток адміністрації президента,
доведіть, що від вас щось залежить – невідкладно схваліть законопроект про порядок
імпічменту Президента», – говорить Сергій Дмитрук (Коростенський «Фронт Змін»
ініціює звернення до парламенту про ухвалення закону про імпічмент президента //
«Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/oblasni_novini/37173-korostenskiy-front-zmn-
ncyuye-zvernennya-do-parlamentu-pro-uhvalennya-zakonu-pro-mpchment-prezidenta.html).
– 2012. – 29.02).
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Запорізька область

Перед началом работы очередной сессии Запорожского городского совета выступил
руководитель фракции коммунистов Александр Зубчевский с информацией о состоянии
детско-юношеских школ и предложениями по развитию спорта в г. Запорожье.

По словам А. Зубчевского, анализ, проведенный фракцией КПУ, общение с
тренерским составом, а также аудиторский отчет КРУ по выполнению программы
развития детско-юношеских школ в городе за 2008–2010 гг. показывают, что необходимо
принимать конкретные меры по развитию детского и юношеского спорта,  а не делать
пафосные заявления и ставить нереальные задачи.

Депутат-коммунист привел факты о состоянии ДЮСШ, которые наглядно
демонстрируют всю серьезность ситуации.

Коммунисты предложили городскому совету сделать конкретный шаг по поддержке
тренерского состава ДЮСШ. В частности, разработать специальную программу по
ежемесячному премированию тренеров ДЮСШ.

Кроме этого, А. Зубчевский инициировал проведение встречи Запорожского
городского головы с руководителями ДЮСШ для обмена мнениями, выработки
действенных мер по проблемам, которые были озвучены (Запорожские коммунисты
обеспокоены состоянием детско-юношеского спорта // Компартія України –
http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/zaporozhskie-kommunisty-obespokoeny-sostoyaniem-
detsko-yunosheskogo-sporta/). – 2012. – 24.02).

***

Бывший депутат Запорожского городского совета, известный запорожский
бизнесмен Дмитрий Швец сдал партийный билет и вышел из Партии регионов.

Как сообщает издание «Запорожье. Комментарии», г-н Швец подтвердил данную
информацию, добавив при этом, что он вышел из партии в связи с тем, что вступил в
партию «УДАР».

Также он сообщил, что в конце недели в Запорожье состоялся областной съезд
«УДАРА», на котором главой облячейки избран экс-член «Сильной Украины» Вадим
Кривохатько (Запорожский бизнесмен покинул Партию регионов ради «УДАРА» //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/31050/). – 2012. – 26.02).

***

Националисты выступают за повышение штрафов за загрязнение среды, увеличение
площади зеленых зон, сохранение существующих скверов и парков.

Запорожская областная организация ВО «Свобода» требует от Запорожского
городского совета внести изменения в городскую экологическую программу. Об этом
сказано в заявлении партийной организации.

Как сообщает пресс-служба Свободы, в частности запорожские националисты
выступают за установление размеров штрафов для загрязнителей окружающей среды в
соответствии с нормами европейских стран.

Они также требуют от горсовета увеличить количество и площади зеленых зон,
обеспечить сохранение существующих скверов и парков.

Кроме того, свободовцы хотят инициировать научные разработки по утилизации
бытовых и промышленных отходов, применить экономические механизмы для развития
экологически безопасного общественного транспорта, принять программу стерилизации
бездомных животных, составить кадастр земельной собственности города Запорожья.
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Партия также требует запретить нецелевое использование средств экологического
фонда (Северова Н. «Свобода» требует от горсовета Запорожья заняться экологией //
Мелитопольские ведомости (http://www.mv.org.ua/?news=32012). – 2012. – 25.02).

***

Если в срочном порядке не вернуть Запорожский алюминиевый комбинат в
государственную собственность, его уничтожат. От этого пострадают не только 5 тыс.
работников ЗАлКа, но и смежные производства, а вместе с ними и экономика страны. Так
народный депутат Украины, первый секретарь Запорожского обкома КПУ Алексей
Бабурин прокомментировал ситуацию, о которой в СМИ сообщают работники ЗАлКа.

Вот уже несколько недель неизвестная коммерческая структура демонтирует
оборудование комбината, отданного ранее в частные руки, и «утилизирует» его в качестве
лома металлов.

«Необходимо немедленно это прекратить! – возмущен Алексей Бабурин. – Ведь
ЗАлК,  –  это не только производство алюминия.  Это 5  тысяч рабочих мест,  это
производство чистого кремния, используемого в полупроводниках, это железный
порошок, необходимый для производства точных деталей. Кроме того, ликвидация
комбината негативно скажется на зависящих от него производствах. Все это, в итоге,
станет дополнительным ударом для полуразрушенной отечественной промышленности и
без того изъеденного дефицитом госбюджета».

Компартия Украины требует от государственной власти немедленно вмешаться в
ситуацию с Запорожским алюминиевым комбинатом, не допустить его окончательного
разграбления и срочно принять меры по его национализации.

«Нельзя допустить, чтобы жадность какого-то олигарха стала причиной
уничтожения целой отрасли украинского производства!» – заявил Алексей Бабурин,
добавив, что, к сожалению, подобные ситуации складываются в нашей стране уже более
20 лет: «Одна за другой капиталистические власти упорно занимаются распродажей
некогда общенародной собственности. Чтобы усыпить бдительность трудового народа,
повальная приватизация идет под лозунгом «необходимости эффективного
собственника». Но при очередной продаже какого-нибудь важного для страны объекта,
все снова и снова убеждаются в том, что это чушь. Миссия олигархии – приватизация
прибыли и национализация издержек. Богачам – прибыль от эксплуатации предприятий, а
народу –  дыры в бюджете,  которые будут латать за счет людей труда.  Так ведут дела
олигархи. Они эксплуатируют прибыльные объекты, созданные до них, ничего в них не
вкладывая» (Алексей Бабурин: Компартия требует вернуть ЗАлК в госсобственность
// Компартія України (http://www.kpu.ua/aleksej-baburin-kompartiya-trebuet-vernut-zalk-v-
gossobstvennost/). – 2012. – 28.02).

***

26 февраля в Дмитровском сельском совете Ореховского района состоялись
промежуточные выборы депутата по избирательному округу № 2.

Жители поселка Дмитрово единогласно поддержали кандидатуру от Партии
регионов – Александра Маринченко.

Явка избирателей на участок составила 70,42 %.(В Запорожской области на
выборах победила Партия регионов // Комментарии
(http://zp.comments.ua/news/2012/02/28/104937.html). – 2012. – 28.02).

***

http://zp.comments.ua/news/2012/02/28/104937.html
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У Запоріжжі члени націоналістичних рухів обурені встановленням у місті рекламних
білбордів із зображенням російського прем’єра Володимира Путіна. Це порушує закони
України та здоровий глузд,  кажуть вони.  Тоді як ініціатори білбордів запевнять,  що такі
білборди лише на користь для України.

Але представники партії «Свобода» сприйняли напис на зображенні «Стабільна
Росія – стабільна Україна» як особисту образу і звернулися до правоохоронних органів.

«Якщо для організаторів, стабільна Україна – це газ по 400 доларів, якщо стабільна
Україна – це закриття сирних заводів, якщо для них стабільність – це присутність
іноземних військових баз в Україні, то нас така стабільність не влаштовує», – заявив лідер
обласного осередку цієї партії Віталій Подлобніков.

Мета цієї акції – підтримати майбутнього президента Росії, розповів ініціатор
розвішування білбордів і член громадської організації «Слов’янська гвардія» Володимир
Рогов. Він висловив переконання, що президентські перегони в Росії завершаться саме на
користь Володимира Путіна. А кілька тисяч громадян Росії, які мешкають у Запоріжжі, за
допомогою білбордів зможуть зробити вірний вибір, зауважив Рогов.

«Україна пов’язана пуповиною з Росією,  –  каже він.  –  Ми є сусідами.  Якщо Росії
буде погано, то погано буде і в нас, хоча б тому, що Росія є крупним партнером України і
політичним, і економічним.

«Слов’янська гвардія» від самого початку позиціонує себе як проросійська
організація, а Володимира Рогова підозрюють, що він нібито працює за гроші Кремля,
каже політолог Роман П’ятигорець. – Я не думаю, що цій організації, розвісивши навіть в
російськомовному регіоні плакати з Путіним, це дасть бодай піввідсотка прихильників.
Керівник цієї організації вирішив таким чином подякувати своїм спонсорам, зайвий раз
нагадати про себе» (Націоналісти у Запоріжжі обурені білбордами з Путіним //
Украинская служба радио «Свобода»
(http://www.radiosvoboda.org/content/article/24501931.html). – 2012. – 1.03).

Івано-Франківська область

В Івано-Франківську відбулася Крайова рада обласної організації Народного Руху
України, участь в якій взяли Голова Народного Руху України Борис Тарасюк, а також
керівник Апарату НРУ, заступник Голови партії Роман Сушко та заступник Голови партії
Василь Куйбіда.

На Крайовій раді було обговорено перспективи розвитку обласної організації, план
роботи на 2012 рік, а також затверджено план заходів по відзначенню 75-ї річниці з дня
народження Героя України Вячеслава Чорновола.

Виступаючи на засідання Крайової ради, Борис Тарасюк охарактеризував
внутріполітичну ситуацію в Україні та перспективи Народного Руху України на
парламентських виборах 2012.

Борис Тарасюк наголосив на тому, що регіональні організації партій, котрі підписали
Заяву про спільні дії об’єднаної опозиції мають тісно співпрацювати. При цьому,
відповідаючи на питання рухівців,  Лідер НРУ запевнив,  що в Україні не відбудеться
білоруський варіант,  оскільки в Україні,  на відміну від Білорусії існує сильна об’єднана
опозиція (За участі Бориса Тарасюка відбулася крайова рада Івано-Франківської ОО
НРУ // «Паралелі» (http://paralleli.if.ua/news/19647.html0. – 2012. – 24.02).

***

Жодна сесія Івано-Франківської міської ради не проходить без політичних заяв чи
перепитій. Винятком не стало і останнє засідання народних обранців.
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Секретар Івано-Франківської міської ради, «свободівець» Руслан Марцінків заявив
про інформаційну війну, яку ведуть проти його політичної сили прикарпатські засоби
масової інформації. За його словами, повідомлення у медіа позбавлені об’єктивності та
наповнені брудом, яким обливають ВО «Свободу».

«Наша перемога на виборах у 2010 році стала кісткою в горлі політичним опонентам.
Мешканцям міста і області підсвідомо і відверто закладають думку, що все було добре, а
як тільки прийшла до влади «Свобода»  з’явилися біди та проблеми.  Ті матеріали
невідомих авторів направлені проти нас викликають тільки відразу та співчуття, вони
позбавлені фактажу та об’єктивності, нас просто обливають брудом», – заявив Руслан
Марцінків.

Та, як переконаний Руслан Марцінків, «свободівці» своїми діями доводять, що
працюють на благо народу (Нас просто обливають брудом – Марцінків // Стрічка
новин: MALAKAVA.COM (http://www.malakava.com/articles/17059). – 2012. – 28.02).

***

25 лютого відбувся розширений пленум Івано-Франківського обкому Ленінського
комсомолу України. Учасники пленуму обговорили завдання, поставлені Центральним
Комітетом ЛКСМУ, зокрема підготовку до 90-ї річниці піонерської організації і 70-річчя
підпільної комсомольської організації «Молода Гвардія», перший секретар обкому
ЛКСМУ Ігор Міглачов вручив комсомольські квитки.

Особливу увагу було приділено роботі в мережі Інтернет, соціальних мережах, яка
сьогодні виходить на передній план. Інтернет повинен стати для нас зброєю для здобуття
перемоги.

Після завершення пленуму перший секретар обкому КПУ Стула В.М. провів
«круглий стіл» з питань, які стосуються підготовки та участі комсомольців у виборчій
кампанії, використання нових методів агітації, розповсюдження у молодіжному
середовищі Антикризової програми Компартії України (Озброюватись Інтернетом //
Компартія України - http://www.kpu.ua – (http://www.kpu.ua/ozbroyuvatis-internetom/). –
2012. – 5.03).

Київ

Председатель КГГА Александр Попов и лидер партии УДАР Виталий Кличко имеют
наибольшую поддержку среди киевлян на пост мэра.

Об этом свидетельствуют результаты социологического опроса, проведенного
центром «Социальный мониторинг» и Украинским институтом социальных исследований,
которые проводились с 10 по 20 февраля в Киеве.

Согласно исследованию, если бы в ближайшее воскресение проходили выборы мэра
Киева, 32,2 % – за Виталия Кличко, а 29,5 % – за Александра Попова.

Еще 5,6 % – за лидера Европейской партии Николая Катеринчука, 3,6 % – за
Александру Кужель, 2 % – за лидера ГАК Александра Пабата.

При этом, 7,2 % опрошенных заявили, что проголосуют против всех, 12,5 % еще не
определились, 11,4 % заявили, что не придут на выборы (Киевская социология: Кличко
опережает Попова // Наш век (http://wek.com.ua/article/64955/). – 2012. – 28.02).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко заявив, що буде балотуватися в мери Києва.

http://wek.com.ua/article/64955/
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«Я вже не один раз казав, що Київ не може бути окремим, і жити окремо від подій,
які проходять в країні. І я буду брати участь в київських виборах, і наша партія «УДАР»
також буде приймати участь у парламентських виборах», - розповів лідер партії.

Відповідаючи на питання, чи означає це, що він буде балотуватися до Верховної
Ради у тому випадку, якщо програє на виборах мера Києва, Кличко зазначив: «Ми
виграємо ті та інші вибори».

«Ми будемо представлені в парламенті. І будемо працювати в Києві, бо це
лакмусовий папірець», – підсумував політик (Кличко впевнений у перемозі на виборах
мера Києва // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/34047). – 2012. – 29.02).

***

Фракция «УДАР Виталия Кличко» в Киевсовете требует провести комплексную
проверку состояния киевского метрополитена в связи с авариями, произошедшими там в
последнее время.

Как заявила заместитель председателя фракции Наталия Новак, депутаты «УДАРа»
требуют,  чтобы руководство КП «Киевский метрополитен»  и чиновники КГГА
предоставили необходимую информацию об этом на следующей сессии Киевсовета
15 марта.

«Буквально за неделю движение метрополитена останавливалось трижды. Это уже
приобретает черты систематичности. Власть же делает вид, будто ничего серьезного не
случилось. Однако чиновники не имеют права закрывать глаза на такие чрезвычайные
ситуации, поскольку это ставит под угрозу безопасность и жизнь сотен тысяч киевлян», –
считает Новак.

Она добавляет, что, обосновывая последнее повышение тарифов в метро, власть
говорила именно о нехватке средств для поддержания надлежащего технического
состояния и уровня безопасности пассажиров. Впрочем, несмотря на повышение цены на
проезд, изменений к лучшему так и не произошло.

Новак называет абсолютно необоснованной риторику чиновников о
катастрофической убыточности столичного метрополитена. «Наша фракция уже не один
год требует осуществления системного аудита работы Киевского метро. Однако власть до
сих пор не сделала ни серьезного изучения пассажиропотоков, ни оптимизации
финансовых поступлений от размещения рекламы. Очевидно, что многим чиновникам
выгодно, чтобы реальная прибыль метро и в дальнейшем оставалась в тени», – считают в
«УДАРе» («УДАР» обеспокоен авариями в киевском метро // Левый берег
(http://society.lb.ua/accidents/2012/03/01/139340_udar_bespokoitsya_avariyami_kievskom.ht
ml). – 2012. – 1.03).

Київська область

На Київщині Славутицька міська організація партії «УДАР Віталія Кличка» провела
звітно-виборчу конференцію, під час якої партійці обговорили плани діяльності
парторганізації на 2012 рік та обрали нове керівництво.

Згідно з результатами голосування делегатів конференції, новим головою партійного
осередку «УДАРу» в Славутичі став Анатолій Гладченко – позафракційний депутат
міської ради, член комісії з питань реформування ЖКГ.

За його словами,  долучитися до «УДАРу»  його мотивувала діяльність партії як на
місцевому, так і на всеукраїнському рівні. «УДАР» – це європейськи орієнтована партія,
яка піклується про здоровий спосіб життя населення, намагається запровадити у країні
нові стандарти життя, але головне – займає послідовну і зважену політичну позицію. Тому

http://lb.com.ua/
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невипадково діяльністю цієї політичної сили цікавляться все більше і більше людей»,  –
зазначив під час свого виступу Анатолій Гладченко.

Також на конференції було оголошено про вступ до лав партії «УДАР» заслуженого
тренера України з боксу Ігора Глущенка і ряду інших авторитетних людей Славутича.

«Приємно, що «УДАР» постійно зміцнюється відомими та авторитетними людьми,
які є фахівцями у різних галузях. За останніх півроку обласна парторганізація збільшила
чисельність своїх членів майже вдвічі. Це свідчить про довіру з боку людей і ми
зобов’язані її виправдати», – наголосила голова виконкому Київської обласної організації
партії «УДАР», депутат Київської облради Мирослава Смірнова (У Славутичі відбулася
партійна конференція «УДАРу» // Партія “Удар” Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/u-slavutichi-vidbulasya-partiyna-konferentsiya-udaru). –
2012. – 28.02).

Кіровоградська область

29 февраля в Кировоград с рабочим визитом приедет народный депутат от Партии
регионов Виктор Янукович.

Фракция Партии регионов в Верховной Раде назначила Виктора Януковича-
младшего куратором Кировограда от партии.

До этого куратором Кировограда от Партии регионов был нынешний губернатор
Кировоградщины Сергей Ларин (Януковича-младшего назначили куратором
Кировограда от ПР, – источник // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/28/139023_yanukovichamladshego_naznachili.html). – 2012. –
28.02).

Луганська область

25 февраля в Луганске состоялась отчетно-выборная конференция Луганской
областной организации партии «ВО «Батькивщина», в ходе которой был единогласно
переизбран ее председатель Ирина Веригина и сформирован новый состав руководящих
органов. Об этом сообщает пресс-служба партии.

В работе конференции приняли участие 129 делегатов из всех городов и районов
Луганской области, а также народные депутаты Украины от «БЮТ»-»Батькивщины»
Александр Стешенко, Сергей Подгорный и Анатолий Ягоферов, которые представляют
область в Верховной Раде.

В процессе конференции были сформированы руководящие органы Луганской
областной организации партии «ВО «Батькивщина»: избран новый состав бюро областной
организации, а также члены контрольно-ревизионной комиссии.

Также делегаты определили состав участников на одиннадцатый Всеукраинский
съезд партии «ВО «Батькивщина» от Луганщины и единогласно проголосовали за
проведение недельной вахты «Свободу Юлии Тимошенко»  в поддержку лидера под
стенами Качановской колонии в Харькове(Лидером «Батькфвщини» на Луганщине
вновь избрана Ирина Веригина // Луганский Портал Топ
(http://www.top.lg.ua/news/?id=26972). – 2012. – 26.02).

***

Под давлением коммунистов Луганский облсовет потребовал от Национальной
комиссии по осуществлению государственного регулирования в сфере коммунального
хозяйства проверить обоснованность новых тарифов на воду, которые должны вступить в

http://lb.com.ua/
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действие с 1 марта 2012 г. Об этом сообщил народный депутат, 1-й секретарь
Луганского обкома Коммунистической партии Украины Спиридон Килинкаров.

«Коммунисты и жители города, которые недовольны действиями монополиста –
ООО «Лугансквода», перед сессией пикетировали здание облсовета. Они потребовали
разобраться в ситуации и ответить на вопрос: почему жители вынуждены за
некачественный продукт, который зачастую не соответствует норме «вода питьевая»,
платить по новому тарифу, если и старый был слишком завышен», – сказал коммунист.

Килинкаров также добавил, что депутаты от Коммунистической партии сделают все
возможное, чтобы предприятие «Лугансквода» вернули в коммунальную собственность и
обяжет региональную власть выполнять обязательства перед населением относительно
качества и тарифной политики (Килинкаров: Луганские коммунисты заставили
облсовет обосновать тарифы на воду // Ирта-fax
(http://irtafax.com.ua/news/2012/02/2012-02-24-59.html). – 2012. – 24.02).

***

Проблемы с обеспечением шахтерских семей углем начались после появления
частных фирм-поставщиков. Такое мнение озвучил народный депутат Украины, первый
секретарь Луганского обкома КПУ Спиридон Килинкаров.

Коммунист напомнил, что в советское время снабжение шахтерских семей углем
производилось через государственные предприятия.

«А потом появились частные фирмы, которые удивительным образом выигрывали
тендера, ни одного дня не занимаясь развозкой угля. Например, во время премьерства
Юлии Владимировны (Тимошенко – Ред.) фирмы Королевской (Натальи – Ред.) получали
такое право, и сколько с этим было проблем, шахтеры знают», – рассказал Спиридон
Килинкаров.

По его словам, именно после появления частников в системе государственного
обеспечения шахтеров углем появились жалобы на его качество.

Для разрешения этой проблемы, как считает Спиридон Килинкаров, необходимо
вернуть государству контроль над этой сферой (Спиридон Килинкаров: Необходимо
вернуть государству контроль над обеспечением шахтерских семей углем //
Компартія України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-neobxodimo-vernut-
gosudarstvu-kontrol-nad-obespecheniem-shaxterskix-semej-uglem/). – 2012. – 24.02).

***

Во время сессии Луганского городского совета Екатерина Попова, представляющая
Коммунистическую партию, подарила городскому голове Сергею Кравченко игрушечных
зайцев.

Утром под стенами Луганского горсовета собрались коммунисты с флагами «Спаси
нас, Дед Мазай».

Депутат Луганского горсовета от КПУ Екатерина Попова на сессии выступила с
обращением, в котором отстаивала интересы жителей Каменнобродского района
Луганска. Она рассказал о том, что жители Каменнобродского района обеспокоены
подтоплениями, и хотят знать, выделят ли на борьбу с этим какие-либо средства.

Городскоц голова Сергей Кравченко ответил, что сейчас готов проект того, как будут
бороться с подтоплениями в этом районе.  Сейчас он проходит проверку в Киеве.  Когда
проект будет полностью готов, его покажут жителям и расскажут, сколько средств
выделено на борьбу с подтоплениями (В Луганске коммунисты подарили мэру зайцев //
CXID-INFO (http://cxid.info/93123.html). – 2012. – 28.02).

***

http://irtafax.com.ua/news/2012/02/2012-02-24-59.html
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Рубіжанська «Свобода» вимагає від Луганської облдержадміністрації негайно
заблокувати виробництво токсичного текстилю в місті та покарати усіх, хто давав
фальшиві дозволи на його організацію. Також місцеві свободівці розпочинають
громадську кампанію з метою повернути колишню поліклініку (яка нині виробляє
токсичний текстиль) у власність міста та використовувати будівлю за призначенням.

За словами рубіжанських свободівців, закриття поліклініки не сприяє покращенню
здоров’я містян і тепер у єдиній поліклініці великі черги, люди вважають за краще
переносити хворобу самотужки, ніж відстоювати багатогодинні черги в лікарні.

Водночас приміщення закритої поліклініки пустувало не довго. Практично одразу в
лікарських кабінетах розмістилося підприємство ПАТ «Gloria Jeans» яке виробляє одяг. У
рубіжанській філії, яка спеціалізується на дитячому одязі, швачки вже доопрацьовують
продукцію,  яку їм присилають з луганської «Gloria  Jeans».  Після чергової партії,  яка
надійшла 24 лютого, з отруєнням до лікарні потрапило 20 працівників підприємства.

Як виявилось, у майбутнього дитячого одягу було значно перебільшено вміст цинку.
Саме його випаровування поклали на лікарняні ліжка 20 жінок, які безпосередньо
працювали з продукцією. Серед постраждалих – дві вагітні жінки.

Рубіжанська «Свобода» вимагає від Луганської облдержадміністрації негайно
заблокувати виробництво токсичного текстилю в місті та покарати усіх, хто давав
фальшиві дозволи на його організацію (Рубіжанська «Свобода»: Влада має дбати про
здоров’я українців, а не прикривати тіньовий текстиль // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028055/). – 2012. – 27.02).

***

Посол Украины в Беларуси, экс-нардеп от Партии регионов Виктор Тихонов начал
агитационную кампанию в Луганской области.

Организация «Спільна справа», активисты которой отслеживают злоупотребления на
выборах, сообщает, что Тихонов, «злоупотребляя служебным положением, используя в
собственных целях админресурс и бюджетные средства, посетил недавно город
Старобельськ Луганской области».

Там он «принял участие в торжествах, посвященных Дню Защитника Отчизны,
рассказал сколько полезного делает для старобельчан, раздал подарки и даже пообещал
изменить маршрут международного поезда «Луганск-Москва», чтобы он не обходил
Старобельска.

Открывая собрание, которое проходило в Старобельском районном доме культуры,
председатель местной райгосадминистрации Валерий Пахниц представил
присутствующим Тихонова как почетного жителя Старобельщины, который много сделал
для края, а также как одного из организаторов Северодонецкого съезда 2004 г.

Причастность последнего к организации сепаратистского съезда ставилась в
большую заслугу и как патриотичный шаг. Присутствующие отметили также, что
главным украшением сцены была георгиевская лента при полном отсутствии любой
государственной символики Украины.

«Окружение Тихонова не скрывает, что его активность на Луганщине связана с
намерением баллотироваться в Верховную Раду VII созыва по мажоритарному округу
№ 114 с центром в г.Сватове. В данный округ кроме Сватовского района входят также
Старобельский, Белокуракинский, Кременский, Новоайдарский и Троицкий районы
Луганской области», – говорится в сообщении (Тихонов начал на Луганщине
избирательную кампанию // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/28/138978_tihonov_nachal_na_luganshchine.html). – 2012. –
28.02).
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***

Депутаты-коммунисты настояли, чтобы на сессиях Перевальского городского и
районного советов приняли решение обратиться к Президенту, правительству и НКРУ по
вопросу отмены тарифов на питьевую воду в Луганской области,  которые планируют
повысить с 1 марта 2012 г. Об этом сообщила 1-й секретарь Перевальского обкома
Коммунистической партии Украины Тамара Белявская.

По ее словам, качество воды на Луганщине не соответствует норме «вода питьевая»,
следовательно, стоимость необходимо снижать, а не повышать.

«Вода в Луганской области, а в Перевальском районе в частности, одна из самых
дорогих в Украине. Население воду из крана не пьет, ее можно использовать только как
техническую. Для питья покупают отдельно. Ну, а если вода техническая, то и платить
население должно, как за техническую», – настаивает коммунист.

Она добавила, что запросы коммунистов на сессиях поддержано большинством.
Обращения уже отправили в Киев.

«1 марта мы увидим, как наши правители заботятся и любят своих избирателей,
которым они обещали улучшить жизнь», – прокомментировала 1-й секретарь
Перевальского обкома Коммунистической партии Украины Тамара Белявская
(Перевальские коммунисты потребовали от власти пересмотреть тарифы на воду //
Ирта-fax (http://irtafax.com.ua/news/2012/02/2012-02-28-40.html). – 2012. – 29.02).

Львівська область

У Львові на семитисячному мітингу опозиційні сили заявили про свою мету –
повалення режиму Януковича

25 лютого біля пам’ятника Тарасові Шевченку у Львові відбувся мітинг об’єднаних
сил опозиції Львівщини, на який зібралося понад сім тисяч осіб, зокрема, понад дві тисячі
членів ВО «Свобода».

Мітинг пройшов під гаслом «Скажи «Ні!» бандитському режиму, що відзначатиме
другу річницю узурпації країни!».

…Учасники несли гасла: «Очистимо владу – буде порядок!», «За соціальну і
національну справедливість», «Воля народу – проти сваволі кланів», «Політв’язням –
волю!»

На мітингу виступили отець Михайло Нискогуз, голова Львівської обласної ради
Олег Панькевич, народний депутат Микола Томенко, депутати Львівської обласної ради
Ірина Фаріон, Степан Кубів.

…Учасники мітингу прийняли звернення до українського народу, яке зачитали
голови Львівських обласних організацій політичних сил – ВО «Свобода» Ірина Сех, ВО
«Батьківщина» Роман Ілик, «Фронту змін» Степан Кубів. Це звернення передадуть до
Львівської обласної ради, яка розгляне його на своїй сесії (У Львові на мітинг зібралися 7
тисяч людей, заради повалення режиму Януковича // JeyNews
(http://jeynews.com.ua/news/d0/67646). – 2012. – 25.02).

***

25  лютого відбулась звітно-виборна конференція Львівської міської організації
Народного Руху України, на якій головою переобрано Валерія Веремчука.

На конференції були присутні заступник голови НРУ Василь Куйбіда,  голова ЛКО
НРУ Андрій Корнат та заступник голови ЛКО НРУ Степан Будз.

Валерій Веремчук прозвітував про діяльність міської організації за минулий рік, а
також окреслив найважливіші плани для майбутньої роботи.

http://irtafax.com.ua/news/2012/02/2012-02-28-40.html
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«Народний Рух України завжди працював на розвиток держави та для добробуту
українців.  Всі ми маємо чітку національну позицію та готові відстоювати її перед
ворогами, зокрема перед нинішньою бандитською владою. Думати ми повинні глобально,
а працювати – локально. Саме тому рухівська міська організація велику увагу зосереджує
на практичній допомозі львів’янам. Саме так працює фракція НРУ у Львівській міській
раді», – сказав він.

Водночас Андрій Корнат підбадьорив всіх рухівців на шляху боротьби із нинішнім
режимом: «Якщо опозиційні сили програють вибори, то жодна націонал-демократична
партія не матиме майбутнього в Україні. Ми змушенні будемо боротись радикально. Це
виклик для людей, які готові до справжньої війни із нинішнім новітнім окупаційним
режимом Януковича.  На цьому шляху хочу побажати нам усім здоров’я,
безкомпромісності та витривалості» (Лідером «рухівців» Львова залишився Веремчук //
ВГОЛОС. Львівські новини (http://vgolos.com.ua/politic/news/45345.html). – 2012. – 26.02).

***

26 лютого Андрія Корната переобрали головою Львівської крайової організації
Народного Руху України на звітно-виборчій конференції.

Голова Львівського НРУ розповів, що на конференції йшла мова в першу чергу про
об’єднання опозиційних сил навколо КОДу і про формування єдиного списку на виборах
до Верховної Ради на базі одної з партій суб’єктів блоку.

Андрій Корнат зазначив, що такого об’єднання сьогодні вимагає час.
«Експерти сьогодні прогнозують, що лише за умови об’єднання довкола єдиної

політичної сили в опозиції є всі шанси отримати більшість у Верховній Раді»,  –
підкреслив політик (Корната переобрали головою НРУ Львівщини // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/45351.html). – 2012. – 27.02).

***

Головою Львівської обласної «Батьківщини» переобрано Романа Ілика. Кандидатуру
лідера Львівської «Батьківщини» делегати 16 обласної звітно-виборної конференції
підтримали одноголосно.

Загалом на звітно-виборну конференцію було делеговано 122  делегати,  присутніми
були 118 делегатів. Участь у конференції взяли віце-спікер Верховної Ради України
Микола Томенко, голова парламентського комітету з питань законодавчого забезпечення
правоохоронної діяльності України Віктор Швець та народний депутат України Степан
Курпіль.

Як повідомив опісля голосування Роман Ілик, потреби у переобранні на цій
конференції не було. «Напередодні конференції лунали різні думки щодо того, хто має
очолити Львівську «Батьківщину». Тому вирішив, що буде чесно не прикриватись
статутом партії,  згідно з яким голова обирається терміном на 4  роки,  а дати можливість
усім партійцям відкрито, у демократичний спосіб, зробити свій вибір. За крісло не
тримаюсь і маю намір працювати лише тоді, коли відчуватиму підтримку усієї команди.
Для себе вважатиму це своєрідним внутрішньопартійним праймеріз.  Попереду вибори,  і
найважливіше завдання, аби Львівська обласна «Батьківщина» залишалась такою ж
монолітною командою однодумців як сьогодні. Тільки це стане запорукою нашої
перемоги», – сказав Роман Ілик.

Також на конференції було обрано бюро Львівської обласної «Батьківщини» та
делегатів на 11 Всеукраїнський з’їзд ВО «Батьківщина».

Свою підтримку лідеру Львівської «Батьківщини» висловили усі голови районних та
міських організацій ВО «Батьківщини».
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Василь Чабан, голова Бориславської міської організації зазначив: «За останні півтора
роки, відколи Роман Ілик очолював партійну організацію, у нас злагоджена робота. Ми
вважаємо, що працює він добре. За час його керівництва пройшли позитивні зміни і
більше немає проблем у первинних організаціях,  як це було раніше» (Романа Ілика
переобрано головою Львівської обласної «Батьківщини» // Західна інформаційна
корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/02/27/336041). – 2012. – 27.02).

***

Проти ВО «Свобода» розпочали кампанію з дискредитації напередодні старту
підготовки до парламентських виборів 2012-го.

Про це сьогодні, під час прес-конференції заявив Руслан Кошулинський, керівник
фракції ВО «Свобода» у Львівській міськраді.

Зі слів пана Кошулинського, кампанія має на меті дискредитувати «свободівців»,
зменшити рейтинг партії, розколоти й послабити політичну силу.

Для цього, як пояснив пан Кошулинський, використовують інформаційні атаки,
відкриття кримінальних справ, дискредитацію шляхом підкидання хабарів.

Першочергові цілі такої кампанії – депутати-«свободівці», речики партії, обранці, які
перебувають на високих посадах. Окрім того, проти партійців «Свободи» застосовують
податковий тиск, зокрема позапланові перевірки.

Кампанію з дискредитації розпочали зі «Свободи». На черзі – партійці «Фронту
Змін» та «Батьківщини» («Свободівці» у Львові розповіли про кампанію, спрямовану
проти політичної сили: «Наша партія -- лише початок. Далі буде «Фронт Змін» і
«Батьківщина» // Експрес (http://lviv.expres.ua/news/2012/02/27/51171). – 2012. – 27.02).

***

27 лютого 2012 р. у Львівській міській раді відбулася прес-конференція на тему:
«Системні провокації проти ВО «Свобода».

Участь у прес-конференції взяли: секретар Львівської міської ради свободівець
Василь Павлюк, голова фракції ВО «Свобода» у Львівській міській раді Руслан
Кошулинський та депутат Львівської міської ради свободівець Олег Махніцький.

Депутати повідомили про те, що супроти «Свободи» розпочали комплексну
кампанію, спрямовану на дискредитацію політичної сили.

«Метою цієї кампанії є дискредитація політичної партії як організованої структури,
щоб посіяти зневіру серед партійного членства і, відповідно, зменшити рейтинг.
Основним засобом, за допомогою якого режим роздмухуватиме висмоктану з пальця
брехливу інформацію, будуть інформаційні атаки та використання підконтрольних ЗМІ.
Також не гребуватимуть адмінресурсом – відкриттям кримінальних справ, поліційним
тиском на депутатів обласних, міських і районних рад від ВО «Свобода», речників партії,
свободівців-посадовців», – заявив голова фракції «Свобода» у ЛМР Руслан
Кошулинський.

Керівник юридичної служби ВО «Свобода» Олег Махніцький докладно розповів, які
провокації застосовує режим щодо дискредитації свободівців (Режим Януковича
розпочав системні провокації проти ВО «Свобода» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028076/). – 2012. – 27.02).

***

Львівська обласна організація Партії регіонів констатує, що останнім часом
почастішала огульна критика Президента України Віктора Януковича та його
представника на Львівщині – голови Львівської ОДА Михайла Костюка з боку обласних

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028076/
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парторганізацій опозиційних партій З’являється дедалі більше матеріалів, які носять явно
замовний характер, у деяких львівських ЗМІ. Ця критика носить безпрецедентно жорсткий
і здебільшого необґрунтований і популістський характер та переходить будь-які
мотивовані межі.

Кульмінацією дій опозиційних сил останніх днів стало проведення 25  лютого
мітингу, що не обійшовся без труни, яку «молодіжки» опозиційних партій передали після
закінчення акції голові ОДА Михайлу Костюку. У цій труні похоронили аркуші з назвами
того, що нібито забрала Партія регіонів в України.

Львівська обласна організація Партії регіонів нагадує опозиційно настроєним
політичним силам, що Президент Віктор Янукович обраний на свою посаду українським
народом законним шляхом лише два роки тому.

Президент розпочав такі необхідні Україні реформи, хоча і не завжди популярні.
Успішно закінчилися переговори з Євросоюзом з підготовки Угоди про асоціацію і
створення зони вільної торгівлі. Ведеться незмінний курс на євроінтеграцію і повноцінне
членство у ЄС.

Президент Віктор Янукович послідовно відстоює українські національні інтереси,
що неодноразово показувала принципова і непоступлива лінія поведінки української
влади на газових переговорах з Росією. На Раді національної безпеки і оборони
затверджено програму енергозбереження, скорочуються обсяги споживання в Україні газу
і шукаються альтернативні шляхи його постачання. За свідченням популярного на Україні
російського опозиціонера Бориса Нємцова керівництво Росії вважає як Україну,  так і
Віктора Януковича мало не ворогами Росії. Можливо, опозиційні сили Львівщини не
задумувалися над тим, що їхня критика і антипрезидентські дії відбуваються в унісон з
антиукраїнськими діями сусідніх держав.

Тому, звертаючись до опозиційних сил, Партія регіонів закликає всіх до конкретної
роботи в інтересах Львівщини і її мешканців,  а не до популістських гасел і огульної
критики. «Давайте разом, обговорюючи проблеми області, шукати шляхи їх вирішення!
Давайте разом конструктивно працювати в інтересах нашої області і її мешканців!» –
зазначено у зверненні (Заява Львівської обласної організації Партії регіонів // Вголос
(Львів) (http://vgolos.com.ua/politic/party_news/824.html). – 2012. – 27.02).

***

25 лютого у Львові біля памятника Кобзареві відбувся антипрезидентський мітинг.
Обласні організації опозиційніх партій вивели на віче близько 3 тис. осіб, понад 400 осіб –
представляли партію «УДАР».

Партійці Львівського «УДАРу» висловили здивування позицією КОДу, регіональне
керівництво якого під час проведення віче не надало слова представникам партії «УДАР».

На думку львівсього осередку «УДАРу», подібні дії ідуть в розріз із підписаною
Угодою про спільні дії опозиції і задекларованою на центральному рівні позицією про
взаємонепоборення.

Партія «УДАР» наголошує на необхідності злагодженої роботи опозиційних партій
та вважає неприпустимими прояви нетолерантності до колег по опозиціі з боку деяких
партій-членів КОДу (Львівський «УДАР» дивується, чому їм не надали слова на
мітингу опозиції у суботу // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/02/27/336139). – 2012. – 27.02).

***

Львівська облрада звернулася до ЦВК та Генпрокурора України щодо дотримання
права мешканців Львівщини на належне представництво у Верховній Раді України та
недопущення маніпуляцій зі встановленням кількості одномандатних виборчих округів у
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Львівській області на чергових виборах до Верховної Ради. За це рішення проголосували
73 депутати на сесії 28 лютого.

Львівська облрада висловила занепокоєння ситуацією, що складається навколо
питання встановлення кількості одномандатних виборчих округів у Львівській області на
чергових виборах до Верховної Ради України.

Як зазначається у зверненні, відповідно до законодавства, відхилення кількості
виборців в одномандатному окрузі не може перевищувати 12 % орієнтовної середньої
кількості виборців в одномандатних округах.

«Як вбачається з повідомлень низки ЗМІ,  саме вищевказана норма про можливе
відхилення кількості виборців може призвести до того, що при встановленні кількості
одномандатних мажоритарних округів в Автономній Республіці Крим, областях, містах
Києві та Севастополі можуть бути застосовані різні підходи.  Зокрема,  в одних регіонах
можна вираховувати кількість округів, виходячи з мінімально допустимої кількості
виборців (близько 143 тис. виборців), в інших – навпаки, від максимальної планки
(близько 182 тис. виборців). Таким чином, можна в якійсь частині областей занизити
кількість одномандатних округів, а в інших – завищити. Такий спосіб встановлення
кількості одномандатних округів спричинить необґрунтований підхід ЦВК та надання
незаконної переваги громадам одних регіонів над іншими в частині представництва у
Верховній Раді України», – сказано у зверненні.

Львівська облрада наголошує,  що на Львівщині має бути не менше
12 одномандатних виборчих округів, як це було на виборах у 1998 та 2002 рр.

Депутати Львівщини також застерегли владу від будь-яких маніпуляцій з даними
Державного реєстру виборців,  скерованих на штучне збільшення кількості виборців в
одних регіонах і зменшення в інших. «Тому закликаємо Генеральну прокуратуру України
провести ретельні перевірки дотримання законності функціонування реєстру та внесення
даних до нього», – cказано у документі.

Львівська облрада також звернулася до Центральної виборчої комісії із законною
вимогою посилення контролю за роботою відділів ведення й адміністрування реєстру на
місцях та неухильним виконанням положень Закону України «Про Державний реєстр
виборців» (Облрада вимагає не допустити маніпуляцій з виборчими округами на
Львівщині // Західна інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/02/28/336447).
– 2012. – 28.02).

***

Представники ВО «Свобода» мали б уважніше ставитися до підбору кадрів замість
голосно заявляти про дискредитацію партії. Про це сказав голова Львівської міської
організації Партії регіонів Олег Баран.

«Таке враження, що представники цієї політичної сили виробляють такий собі
імунітет недоторканності: спіймали на хабарі – значить хабар – підкинули. Побилися діти
у нічному клубі – значить бійку спровокували інші, або й просто перекрутили
інформацію. Своєрідна робота на випередження», – наголосив політик.

Як зауважив Олег Баран, замість того, щоб займатися передвиборчим популізмом,
краще б «свободівці» уважніше ставилися до підбору однопартійців, або ж провели
своєрідну чистку у власних рядах. Щоби потім не виникало питань про корупцію
посадовців з числа «свободівців» («Свободі» варто було би провести очищення
партійних рядів – регіонал // Львівський портал
(http://portal.lviv.ua/news/2012/02/28/094500.html). – 2012. – 28.02).

***

Головою Львівської обласної організації КУНу став Тарас Гентош.



60

Переобрання голови відбулося 26 лютого у Львові під час позачергової конференції
Львівської обласної організації КУНу. Загалом у конференції взяли участь 223 делегати з
усіх теренових організацій Львівщини.

Нового голову Львівської обласної організації обирали з 6 кандидатів. Найбільше
голосів – 190 – отримав Тарас Гентош. Досі він був заступником голови обласного
Проводу та головою Дрогобицької міської організації КУН. Новий голова КУНу в партії з
1994 року. За освітою – інженер-механік, виховує трьох дочок.

Окрім нового голови Львівської обласної організації делегати також обрали новий
склад Проводу ЛОО КУН.  Туди увійшли 19  чоловік.  Зокрема заступником Тараса
Гентоша назначили Василя Шпіцера, який колись був Львівським міським головою.
Головою Секретаріату переобрано Ігоря Данилиху. Ще одного заступника Тараса Гентоша
оберуть пізніше в робочому порядку.

Микола Пшевлоцький, який досі очолював ЛОО КУН, зараз став почесним головою
обласної організації (ЛОО КУН переобрав голову // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/politic/news/45402.html). – 2012. – 29.02).

***

Губернатор Львівщини Михайло Костюк, спілкуючись із журналістами. Заявив, що
симпатизує всім партіям і їхнім лідерам.

Відповідаючи на питання, як він ставиться до заяв «Фронту Змін» щодо падіння
довіри у громадян до його особи, чиновник зазначив: «Я спокійно ставлюся до різних
політичних заяв. Політики можуть ганяти нас, державних чиновників, щоб ми працювали
ефективніше. Я виконую свої обов’язки відповідально і буду боротися з тими
негативними проявами,  які у нас є.  Кому цікаво жити в болоті,  кому цікаво носити
«подачки», кому цікаво платити хабарі – звичайно, ці люди будуть гнати мене з області.
Але цього не буде, і я впевнений, що громадянське суспільство розуміє, що такий рівень
корупції, який є у нас, не сприяє нічому: ні вільним громадянам, ні розвитку бізнесу. Тому
з цим треба боротись – однозначно. Я – представник Президента у регіоні. Президент
бажає регіону добра і розвитку. Він не ставить переді мною завдань, які не будуть вести
регіон уперед. Я не є учасником жодної з політичних партій, я всім рівно симпатизую – як
лідерам, так і самим партіям. Все інше – це не моє» (Костюк: Симпатизую всім партіям
і їхнім лідерам // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/34231). – 2012. – 1.03).

***

Депутати Львівської облради затвердили Регіональну програму розвитку
інформаційного простору на 2012—2016 рр. За неї проголосувала більшість – 71 депутат
(домiнують в облрадi, як вiдомо, «свободiвцi»). Згідно з програмою, на комунальне
телебачення «Львів–ТБ» передбачається виділення суми у 7 млн грн щороку.

«Це не стосується державного телебачення ЛОТ ТРК («12 каналу». – Авт.), це
призначено тiльки львівському комунальному телебаченню, – коментує депутат обласної
ради Ігор Грещук. – Тож тих сім мільйонів – це чітке «відмивання» грошей на вибори.
Вони хочуть попіаритися за державні гроші. Тупо крадуться грошi, я по–iншому не скажу.
Водночас депутатами, якi проголосували за таке рiшення, декларуються цiнностi воїнiв
УПА i проблеми соцiальних виплат для них».

Варто зауважити, що «Львів–ТБ» неодноразово здiйснювало трансляцiю засiдань
облради. Вiдкриття позачергових сесiй призначалось, як правило, на 14.00, час виходу в
ефiр комунального телебачення (Інжуватова Х. Гроші під піар? // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2039/180/72636/). – 2012. – 2.03).

http://regionews.com.ua/node/34231
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***

Олег Мацех склав повноваження голови Львівської обласної організації партії
«Громадянська позиція». Про це Мацех повідомив 2 березня під час презентації
громадського руху «ЧЕСНО».

Як повідомив Мацах, він склав повноваження голови ЛОО «Громадянської позиції»,
аби займатися громадськими проектами, зокрема, брати участь у русі «ЧЕСНО», однак він
і надалі залишається членом партії.

Головою ЛОО «Громадянської позиції» став Теодор Дяків, який досі очолював
львівську міську організацію партії (Головою ЛОО «Громадянської позиції» став Дяків
замість Мацеха // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/03/02/337163). – 2012. – 2.03).

Миколаївська область

В ходе работы сессии депутат Николаевского горсовета от Партии Регионов Андрей
Баев попросил находящихся в зале представителей прессы вести себя корректно.

«Они неопрятно одеты, ходят по залу, провоцируют шум и вообще некорректно себя
ведут», – сказал депутат Баев. Мэр Николаева Владимир Чайка заверил депутата, что
примет это к сведению.

По мнению присутствующих на сессии корреспондентов НикВестей, конфликт
возник из-за того, что журналисты вели видеосъемку голосующих за своих соседей
депутатов, что является грубым нарушением регламента.

К слову, депутат от Партии Регионов Тамара Дубинец голосовала карточкой за
депутата от Партии Регионов Ольгу Харлан.

Сотрудница аппарата горсовета Марина Рак, выдающая карточки для голосования,
комментировать ситуацию отказалась.

В декабре «НикВести» уже писали, что николаевские депутаты голосуют вместо
отсутствующих коллег, используя новую электронную систему подсчета голосов
(Депутат Баев недоволен тем, что журналисты снимают их во время «голосования
за друга» // «Николаевские Вести» (http://nikvesti.com/news/politics/28963). – 2012. –
1.03).

***

29 лютого у Миколаєві відбулась звітно-виборча конференція партії «Батьківщина»,
яка є найвпливовішою опозиційною силою в області. Як повiдомляє пресс-служба
миколаївської «Батьківщини», на посаду голови обласної партійної організації було
переобрано народного депутата Забзалюка Романа Омеляновича, який справедливо
заслужив повагу не тільки серед членів партії та прихильників БЮТ,  але,  навіть,  і в
середовищі політичних противників.

Загалом у роботі конференції взяло участь 130 делегатів та учасників партійного
форуму, що представляли партійні ланки усіх рівнів, депутатські групи та фракції
«Батьківщини» у місцевих радах. Серед запрошених було чимало журналістів,
представників інших партійних осередків, що входять до складу Комітету опору диктатурі
в області.

Перед учасниками конференції народний депутат Іван Кириленко, який повідомив
присутніх про головні завдання, що стоять сьогодні перед партією. Делегати та учасники
конференції палко підтримали рішення конференції щодо загальної вимоги негайного
звільнення Юлії Тимошенко та непримиримої боротьби проти діючого кримінального
режиму Януковича.
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Конференція звернулась також із відповідною заявою до усіх прогресивних
демократичних та національно-патріотичних сил області (Роман Забзалюк переобраний
головою обласної партійної організації «Батьківщина» // «Николаевские Вести»
(http://nikvesti.com/news/politics/28973). – 2012. – 1.03).

Одеська область

27 лютого 2012 р. Одеська обласна організація Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» спрямувала до Національної ради України з питань телебачення і
радіомовлення скаргу з вимогою анулювати ліцензію на мовлення телерадіокомпанії
«Академія» (кишенькового каналу регіонала Сергія Ківалова).

ТРК «Академія» в місті відома своєю антидержавною діяльністю, українофобією та
пропагандою сепаратизму не менше, ніж АТВ. Перекручування фактів, оббріхування,
подача недостовірної інформації з елементами зомбування, ратування за відновлення
СССР – звичайні явища для каналу. В програмах телеканалу допускаються численні
висловлювання, що розпалюють ворожнечу до українців з різних регіонів держави,
містяться наклепи стосовно офіційно зареєстрованих та законно діючих в Україні партій,
громадських організацій. Однак зі сторони відповідних державних органів жодної реакції
досі нема.

«18 лютого 2011 р. в ефірі телерадіокомпанії «Академія» Одеської національної
юридичної академії в програмі «Одесский дневник» вийшов сюжет під назвою «Кто
крышует нацистов?», в якому було заявлено буквально наступне: «Під дахом Одеської
обласної ради буйним цвітом розцвів галицький націонал-екстремізм. Звучить
неймовірно, але, на жаль, це факт. В Одесі за підтримки Всеукраїнського об’єднання
«Свобода» почав працювати «Ідеологічний клуб», мета якого – поширення в нашому місті
ідеології цієї неофашистської організації».

В той же час ВО «Свобода»  та ВУТ «Просвіта»  є офіційно зареєстрованими та
діючими відповідно до чинного законодавства України організаціями, які об’єднують в
своїх лавах десятки тисяч українців по всій Україні та не мають ніякого відношення до
неофашистських організацій та нацизму. Приміщення Одеському обласному відділенню
ВУТ «Просвіта» надано Одеською обласною радою на підставі договору оренди
відповідно до чинного законодавства України.

Щодо Ідеологічного Клубу, про який йде мова в сюжеті, то ініціаторами його появи
виступили активні свідомі українські студенти-одесити, члени та прихильники
«Просвіти», які прагнуть переконати суспільство, що націоналізм – єдиний світогляд,
здатний вивести Україну з духовної, економічної кризи та стати фундаментом в розбудові
держави. На підтвердження цьому зазначимо, що в інших країнах Європи націоналістичні
рухи все частіше здобувають перемоги на парламентських та президентських виборах,
користуючись щоразу все більшою довірою виборців.

В зв’язку з вищевикладеним, відповідно до ст. 72 Закону України «Про телебачення
та радіомовлення» вимагаємо анулювати ліцензію на мовлення телерадіокомпанії
«Академія», звернувшись з відповідним позовом до суду, зазначено в скарзі націоналістів
(Одеська «Свобода» вимагає від Нацради з питань телебачення і радіомовлення
анулювати ліцензію на мовлення ТРК «Академія» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028039/). – 2012. – 27.02).

Полтавська область

3 березня 2012 р. в Полтаві відбулося віче проти системи та політичних репресій,
ініційоване Полтавською обласною організацією Всеукраїнського об’єднання «Свобода».

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028039/
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Захід почався мітингом біля пам’ятника Т. Шевченку, потім громада рушила до
Полтавської ОДА. Учасниками віче були як полтавці, так і делегати з Кременчука,
Ковалівки, Диканщини та інших районів області.

Свободівців підтримали делегації від ВО «Батьківщина» та «Фронту Змін». Загалом
у мітингу взяли участь більше півтисячі осіб.  Поштовхом до проведення цієї масштабної
акції стала замовна кримінальна справа проти голови Ковалівської сільської ради Юрія
Бублика, яка носить яскраве політичне забарвлення.

Захід розпочався з виступу голови Полтавської міської організації ВО «Свобода»
Романа Чабановського,  який зазначив:  «Сьогодні ми тут зібралися,  щоби показати свою
незгоду з політикою влади не лише на Полтавщині,  а й в Україні загалом.  Справа Юрія
Бублика – це поличне замовлення. За такою ж статтею сьогодні перебувають за ґратами
колишній премєр-міністр Ю.  Тимошенко та екс-міністр Ю.  Луценко.  Але ми не будемо
мовчати, а будемо діяти! Закликаємо усіх свідомих громадян долучатися до нашої заяви, в
якій вимагаємо припинити політичні репресії на Полтавщині».

Учасники висловили недовіру голові Полтавської ОДА Удовиченку і вимагали його
відставки (Полтавщина сказала «Ні!» політичним репресіям // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/028222/). – 2012. – 3.03).

Рівненська область

26 лютого в Рівному відбулося засідання крайової ради Рівненської обласної
орагіназції Народного Руху.

Рухівці Рівненщини обговорили суспільно-політичну ситуацію в Україні та
Рівненщині та підготовку до майбутніх парламентських виборів.

Виступаючи перед присутніми, очільник рухівців Рівненщини Валентин Королюк
зауважив: «Рік тому ми констатували, що Україна перетворюється у країну однієї партії.
«Регіонали» окупували всі владі пости і завзято почали грабувати державу. Однак
сьогодні очевидно, що Україна перетворюється в країну однієї людини – Віктора
Януковича. Призначення відомого парламентського костолома Саламатіна міністром
оборони, особистого охоронця Калініна – головою СБУ, кремлівського лобіста
Хорошковсього міністром фінансів – яскраве свідчення до того, що Янукович панічно
боїться власного народу, і без вагань буде придушувати будь-який вияв громадянської
непокори руками людей, які особисто йому віддані. Цинізм ситуації полягає ще й у тому,
що і Калінін, і Саламатін до недавнього часу були громадянами Росії, пройшли очевидний
вишкіл у КДБ та ФСБ, тож добре навчені бути професійними українофобами».

За словами Валентина Королюка,  ще гірше справи – у гуманітарній політиці.  Адже
московські лобісти настійливо працюють на знищення української мови, школи, церкви.

Єдина можливість змінити ситуацію в країні, за словами Валентина Королюка, – це
перемога демократичних сил на наступних парламентських виборах. «Сьогодні в лавах
опозиційних сил нарешті прийшло усвідомлення: перемогти Януковича і його поплічників
можна лише об’єднавшись, скоординувавши власні зусилля, – зазначив Валентин
Королюк. – Саме тому опозиційні сили об’єднались і у центрі, і на місцях у Комітет опору
диктатурі – КОД».

«Руху треба налаштовуватися на важку і виснажливу роботу.  Вибори –  завжди
випробування, а в сучасних умовах – і поготів. Незважаючи на переговори, на
домовленості про спільні дії демократичних сил,  ми маємо усвідомлювати:  ніхто за нас
нашу роботу не зробить. І щоб у подальшому зберегти власну незаплямовану репутацію,
потрібно бути насамперед чесними самі із собою. Три кити, які можуть забезпечити
Рухові прийнятний результат, – це активна робота із виборцями зі місцем їхнього
проживання, системна депутатська робота у місцевих радах і оперативне та якісне
інформаційне забезпечення позиції партії та Рівненської обласної організації», – зауважив



64

Валентин Королюк (Відбулося засідання крайової ради Рівненської обласної організації
Народного Руху // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/vidbulosja-zasidannja-kraiovoji-radi-rivnenskoji-
oblasn.html). – 2012. – 28.02).

***

Вчетверте обрано головою Рівненської обласної організації «ВО «Батьківщина»
народного депутата України Юрія Прокопчука.

За нього віддали свої голоси 107 однопартійців із 108 присутніх на ХІV звітно-
виборній конференції, яка відбулася 25 лютого в Народному домі.

Виступаючи зі звітом перед однопартійцями, Юрій Прокопчук зазначив, що від
підтримки виборцями «Батьківщини»  та від результатів виборів до Верховної Ради
України у жовтні 2012 р. залежатиме подальша доля демократичного розвитку держави.

Юрій Прокопчук наголосив на найважливіших завданнях, які стоять перед
партійною організацією. А це: звільнення Юлії Тимошенко із в’язниці, зміна
антиукраїнської корумпованої влади в державі, зміцнення партійних рядів «Батьківщини»,
поповнення її новими патріотами та укріплення партійної й фракційної дисципліни.

«Антиукраїнська влада своїми діями робить все, щоб на парламентських виборах
перемогла опозиція, яка сповідує європейський, демократичний розвиток держави», – з
оптимізмом зазначив Юрій Прокопчук.

Під час роботи ХІV звітно-виборної конференції Рівненської обласної організації
«ВО «Батьківщина» також було обрано новий склад бюро та обрано делегатів на ХІ з’їзд
політичної партії «ВО «Батьківщина» (Юрій Прокопчук: Влада своїми діями робить все,
щоб на виборах перемогла опозиція // Сайт Політичної Партіїї «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/10093.html). – 2012. – 27.02).

***

28 лютого 2011 р. у Рівному в Народному домі відбулася прес-конференція
керівників політичних партій,  що входять до Комітету опору диктатурі в Рівненській
області, на якій журналістам було презентовано два документи про спільні дії
опозиційних політичних сил на Рівненщині.

Зокрема, перший документ – «Меморандум про основні принципи висунення та
підтримку кандидатів у народні депутати від опозиційних політичних сил по
мажоритарних округах Рівненщини на виборах до Верховної Ради України 28 жовтня
2012 року» було підготовлено спільними зусиллями політичних сил, що входять до КОДу.

«Підписуючи цей документ, ми зобов’язуємось вийти з єдиним кандидатом в
депутати до Верховної Ради України на виборах 2012 р. по кожному з мажоритарних
округів Рівненської області.

Стверджуємо, що кандидати у народні депутати по п’яти мажоритарних округах
від політичних сил, що входять у Комітет опору диктатурі в Рівненській області, повинні
пропонуватися виключно осередками на місцях, а не бути «призначенцями» керівних
органів партій», – йдеться в Меморандумі.

Другий документ – «Угоду про спільні дії опозиційних політичних сил на
Рівненщині» було підготовлено учасниками КОДу в Києві.

«Ми відмовляємось від політичної взаємної критики та декларуємо принцип
взаємоповаги і взаємного непоборювання між опозиційними політичними силами», –
йдеться в Угоді.

Наразі документ вже підписали шість політичних сил. Сьогодні було покладено
початок об’єднанню опозиційних сил на Рівненщині (У Рівному покладено початок
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об’єднанню опозиції // Провінційка (http://provinciyka.rv.ua/16724-u-rvnomu-pokladeno-
pochatok-obyednannyu-opozicyi.html). – 2012. – 28.02).

Сумська область

Главой областной парторганизации ВО «Батьківщина» отчетно-выборной
конференции 25 февраля был избран Александр Лысенко, который ранее длительное
время был и.о. председателя областной парторганизации.

По данным партии, делегаты конференции единогласно поддержали кандидатуру г-
на Лысенко.

«Надеюсь на поддержку людей, которые не согласны с сегодняшней политикой
властей и на их сотрудничество в дальнейшей борьбе во время выборов народных
депутатов Верховной Рады Украины», – заявил А. Лысенко (Ивченко В. Cумская
«Батьківщина» избрал своего председателя // «Данкор онлайн»
(http://www.dancor.sumy.ua/news/newsline/75888). – 2012. – 27.02).

***

Партія регіонів розкручує маховик застосування адміністративного ресурсу на
виборах до Верховної Ради.

За повідомленнями членів НРУ з Недригайлівської районної організації, головам
сільських рад надійшли бланки заяв на вступ до ПР та доведений план кількості
рекрутованих партійців. Перевага надається сільській інтелігенції: працівникам освіти,
медицини, культури, які зможуть в подальшому працювати членами виборчих комісій.

За нинішнього керівництва провладної партії на всіх рівнях, люди змогли
переконатися, що їх обіцянки про покращення життя виявилися не лише пустим звуком, а
завідомою брехнею виборцям. Навряд чи сьогодні добровільно хтось схоче стати членом
партії, яка в найближчому майбутньому, з такою політикою, втратить і найпалкіших
прихильників. А тому на працівників села, напевне, чинитиметься тиск та погрози
втратити місце роботи (Сергій Бутенко: на Недригайлівщині розпочався
«стаханівський» набір до Партії регіонів // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/sergii-butenko-na-nedrigailivshchini-rozpochavsja-
stakhan.html). – 2012. – 28.02).

***

На сесії міської ради 29 лютого міський голова Геннадій Мінаєв оголосив про
входження депутата Олександра Акатова (фракція ВО «Батьківщина») до складу
депутатської групи «Єдність».

Як заявив голова фракції ВО «Батьківщина»  в Сумській міській раді Олександр
Лисенко: «Такий крок пана Акатова став для фракції несподіванкою, тому спочатку
потрібно вивчити причини такого вчинку, а вже потім фракція визначиться з подальшими
діями стосовно депутата Акатова».

Нагадаємо, що раніше міська організація ВО «Батьківщина» оголосила про намір
відізвати депутатів групи «Єдність»   і звернулась до міськвиборчкому з відповідною
заявою, проте міськвиборчком заяву відхилив і справа перейшла до судової площини.

На сесії 25 січня було оприлюднене повідомлення про входження Олександра
Акатова до фракції ВО «Батьківщина» у Сумській міській раді.

Наразі депутатська група «Єдність» складається з 5 депутатів. (Поповнення
«Єдності» // Сумська міська рада (http://www.meria.sumy.ua/index.php?newsid=31574). –
2012. – 29.01).

http://provinciyka.rv.ua/16724-u-rvnomu-pokladeno-pochatok-obyednannyu-opozicyi.html
http://provinciyka.rv.ua/16724-u-rvnomu-pokladeno-pochatok-obyednannyu-opozicyi.html
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Харківська область

Голова харківської «Батьківщини» пішов у відставку. Причини свого звільнення він
не став коментувати.

Керівник Харківської міської організації партії «Батьківщина» Андрій Руденко подав
у відставку. Про причини свого звільнення він розповідати не став.

Колеги вважали його людиною, близькою до колишнього глави Харківської обласної
державної адміністрації Арсена Авакова, що знаходиться зараз у міжнародному розшуку.

Слід зазначити, що з кінця 2011 р. центр партійного життя «Батьківщини»
перемістився з Києва до Харкова. Після переведення голови партії Юлії Тимошенко з
Лук’янівського СІЗО у Качанівську жіночу виправну колонію, розташовану в Харкові, на
місцеву партійну організацію лягли всі обов’язки з проведення регулярних мітингів та
акцій на підтримку лідера політичної сили.

За словами народного депутата Володимира Філенка («БЮТ-Батьківщина»),
відставка керівника міської партійної організації пов’язана з кримінальним
переслідуванням Авакова, який підозрюється у незаконному відчуженні землі у період
керівництва Харківською облдержадміністрацією. «Андрій Руденко був активним
представником команди Арсена Авакова, тому не виключено, що його вихід пов’язаний з
оголошенням Авакова у міжнародний розшук. Однак говорити про його історичне
значення для «Батьківщини» було б перебільшенням», – заявив народний депутат Валерій
Камчатний (депутатська група «Реформи заради майбутнього») (Лідер харківської
«Батьківщини» подав у відставку // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/33793). – 2012. – 27.02).

***

Харківська обласна організація Партії регіонів на виборах до Верховної Ради
України встановить на виборчих дільницях веб-камери. Про це повідомив на прес-
конференції голова Харківської облдержадміністрації, керівник Харківської облорганізації
Партії регіонів Михайло Добкін.

За його словами, веб-камери будуть встановлені на більшості дільниць з метою
контролю за ходом голосування та уникнення будь-яких порушень.

«На більшості дільниць в Харківській області будуть встановлені веб-камери. Будь-
хто зможе перевірити, як проходить голосування. Обладнаємо найбільші дільниці,
поставимо своєрідний фільтр, щоб потім уникнути провокацій», – сказав Михайло Добкін
і додав, що «Партія регіонів як ніяка інша буде «боротися за чистоту виборів».

За його словами, загалом у Харківській області близько 1700 виборчих дільниць. Для
оснащення найбільших з них «на регіональному рівні» буде створено спеціальну
програму, і «Партія регіонів все оплатить».

Добкін також сказав, що через пресу він запрошує до спільної роботи з оснащення
дільниць в Харківській області інші партійні організації краю, які зацікавлені в проведенні
прозорих і чесних виборів (Партія регіонів встановить веб-камери на виборчих
дільницях // Віче (http://www.viche.lutsk.ua/partiya-regioniv-vstanovyt-veb-kamery-na-
vyborchyh-dilnycyah-id4068/). – 2012. – 1.03).

***

Председатель Харьковской облгосадминистрации, руководитель областной
организации Партии регионов Михаил Добкин не будет баллотироваться в Верховную
Раду Украины на выборах 2012 года.

http://www.viche.lutsk.ua/partiya-regioniv-vstanovyt-veb-kamery-na-vyborchyh-dilnycyah-id4068/
http://www.viche.lutsk.ua/partiya-regioniv-vstanovyt-veb-kamery-na-vyborchyh-dilnycyah-id4068/
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Касаясь вопросов подготовки к парламентским выборам, Добкин отметил, что
областная организация Партии регионов «тщательным образом подходит к подбору
кандидатов»,  сформировала список претендентов в кандидаты и уже сегодня готова к
парламентской гонке.

«К выборам мы готовы, у нас сформирован список. Моей фамилии там нет», – сказал
Добкин.

При этом он не сообщил ни одной из фамилий претендентов в кандидаты,
подчеркнув, что список вскоре будет утвержден на областной партконференции.

«Будет рекомендовать областная партконференция, решение будет принимать съезд.
Все фамилии у нас уже в боевом кругу», – сказал он.

По словам Добкина, рассматриваются разные даты проведения съезда Партии
регионов, «одна из них – в марте, мы готовы в любое время».

Он отметил, что среди претендентов в кандидаты будут политики, бизнесмены,
должностные лица – «в целом это будет широкий спектр». Из заместителей губернатора
еще никто не подавал заявление, но если кто-то выразит желание баллотироваться, то
должен будет уволиться с работы, то есть «сделать выбор», сказал Добкин.

При этом он выразил уверенность, что в Харьковской области Партию регионов
поддержат избиратели.

«Сегодня у нас в рейтинге нет конкурентов. Мы осуществляем системную работу, ее
результаты дают основания полагать, что мы наберем очень достойный результат», –
сказал губернатор и добавил, что «Партия регионов имеет самую большую поддержку в
стране» (Добкин не будет баллотироваться в Раду // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/02/29/139146_dobkin_ne_budet_ballotirovatsya_v.html). – 2012. –
29.02).

***

Экс-губернатор Харьковщины отправится в столицу на съезд «Батьківщини».
Депутата ищут в рамках уголовного дела о незаконном выделении 55 га земли в

Песочине. Уже в ближайшее время экс-губернатор, действующий председатель
облорганизации ВО «Батьківщина» Арсен Аваков, который с конца января находится в
международном розыске, может вернуться на родину.

На сайте облорганизации партии появилось сообщение о том, что Аваков возглавит
харьковскую делегацию, которая отправится на съезд «Батьківщини» в Киеве. Такое
решение приняли в облячейке партии.

В партии говорят, это решение согласовали с лидером, который пока еще находится
за границей. Как сообщила пресс-секретарь облорганизации Юлия Германова, съезд
состоится в марте.

Кроме Авакова, в столицу отправятся также замруководителя облорганизации Ирина
Ефремова, руководитель фракции БЮТ в облсовете Людмила Белова, ее заместитель
Игорь Райнин и еще пять делегатов (Невская П. Аваков вернется в марте и оправится с
делегацией в Киев // Сегодня (http://www.segodnya.ua/news/14344634.html). – 2012. – 5.03).

Херсонська область

В распространенном Херсонской областной организации партии «Объединенные
левые и крестьяне» открытом заявлении содержится информация о том, что ХГАУ может
быть ликвидирован.

В Заявлении, которое подписал председатель Херсонской областной организации
партии «Объединенные левые и крестьяне» Ю.А.Петров говорится о планах

http://lb.com.ua/
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Министерства аграрной политики и продовольствия объединить Одесский, Николаевский,
Херсонский агровузы в один университет с центром в Николаеве.

По мнению исполкома областной организации левой крестьянской партии
объединение вузов со столетней историей под началом их бывшего филиала «означает
потерю перспективы, самостоятельности, контингента, ряда специальностей, сокращение
профессорско-преподавательского состава и упадка университета».

«Такой шаг больно ударит по экономике Херсонщины», – говорится в Заявлении.
Херсонская областная организация партии «Объединенные левые и крестьяне»

выступает категорически против таких действий Минагрополитики и призывает
общественность города и области сказать решительно нет варварским замыслам киевского
чиновничества (Херсонский аграрный университет может быть ликвидирован //
Херсонская правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/14938-xersonskij-agrarnyj-
universitet-mozhet-byt.html). – 2012 – 2.03)

***

На ряде херсонских сайтов появилась информация о задержании студентов
Херсонского национального технического университета (ХНТУ) за расклейку
антипрезидентских листовок на улицах города.

В этих же материалах указано, что по словам ректора этого ВУЗа Юрия Бордачева,
студентам грозит отчисление в случае принятия судом(!) решения о противоправности их
действий. По информации изданий на место задержания студентов прибыли не только
сотрудники МВД, но также и сотрудники СБУ.

Видимо именно группа херсонских студентов, пару десятков листовок и банка клея,
является наибольшей угрозой национальной безопасности страны сегодня.

Руководство Херсонской областной парторганизации «ВО «Батькивщина» заявляет о
готовности предоставить задержанным студентам всю необходимую юридическую
поддержку.

Для этого студентам предлагают обратиться в общественную приемную «ВО
«Батьківищина» для организации встречи с юристами партийной организации, либо в
агитационную палатку «ВО «Батьківщина», ежедневно работающую на центральной
площади города – площади Свободы.

Даже с помощью правоохранительных органов власть не сможет использовать
репрессивный аппарат против настоящих патриотов Украины (Херсонская
«Батькивщина» защитит студентов от произвола правоохранителей // Херсонская
правда (http://pravda.ks.ua/kherson_ks/important/14941-xersonskaya-batkivshhina-zashhitit-
studentov-ot.html). – 2012 – 2.03)

Хмельницька область

Згідно з даними сайту Хмельницької міської ради, депутатська фракція ВО
«Батьківщина» зменшилася іще на чотирьох депутатів – про призупинення свого членства
подали заяви іще четверо обранців.

Про це на сесійному засіданні повідомив секретар Хмельницької міської ради
Валерій Лесков. «Фракція вчора запросила цих депутатів на своє засідання, щоби
розглянути їхні заяви. Але вони, з невідомих причин, не прибули». Цього разу опозиційна
«Батьківщина» не стала затримувати з реакцією на такий вчинок колишніх однопартійців,
відповіла одразу: обранцям, які пройшли у міську раду по багатомандатним округах, буде
запропоновано написати заяви про складання депутатських повноважень. Імена були
озвучені уже поза сесійною залою, це – Світлана Мельник, Петро Перейма, Леонід
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Шацило, Леонід П’янковський. Згідно з даними сайту Хмельницької міської ради, усі
вони – «списочники».

Як прокоментував подію Голова депутатської групи «За добробут хмельничан»
Олександр Кудінов, депутати вже, з власної волі, написали заяви про вступ до очолюваної
ним депутатської групи. «Люди нормальні, порядні. Але, як бачите, їх не хочуть
відпускати. Ми нікого ані силою, ані вмовляннями не примушуємо. Люди самі бачать
напрямок діяльності нашої групи та приймають таке рішення – працювати разом з нами».

Петро Перейма підтвердив інформацію про призупинення свого членства у фракції, а
також про свій вступ до депутатської групи «За добробут хмельничан». На вимоги фракції
ВО «Батьківщина» в особі Валерія Лескова про складання депутатських повноважень
відповідає: «Нехай подають мене до суду, немає такого закону».

Голова фракції ВО «Батьківщина» Костянтин Чернилевський коментує подію так:
«Як бачите, призупиняють членство у фракції депутати, які займаються бізнесом, та
працівники бюджетної сфери. Триває економічна криза, і бізнес рухається в іншу сторону.
Конфлікт полягає у тому,  що існує різний погляд на розподіл бюджетних коштів.  Тому
група депутатів, яка займається підприємницькою діяльністю, створила окрему групу,
фактично – бізнес-групу». Також депутат зазначає, що нових зрадників теж можуть
найближчим часом вигнати з ВО «Батьківщина».

Разом з тим Костянтин Чернилевський зазначає, що поки фактів тиску на депутатів
фракції ВО «Батьківщина» не було, проте, як надалі розвиватиметься ситуація, сказати не
може (Лисиця О. Фракція ВО «Батьківщина» наполягає на складанні депутатами
їхніх поноважень // Моя газета (http://moyagazeta.com/news/a-7494.html). – 2012. – 1.03).

Черкаська область

Комуністи Омелян Парубок та Віктор Роєнко, регіонали Наталія Горбенко й Сергій
Тулуб, «батьківщинівець» Валентин Хижняк, народівці Володимир Лук’янець і Галина
Кучер та позафракційна Любов Майборода – ці депутати виявили найбільшу активність в
обговоренні питань, які виносилися на сесії облради.

Про це повідомив голова облради Валерій Черняк, звітуючи про діяльність
черкаського парламенту VI скликання протягом минулого року.

«При розгляді питань порядку денного депутатами висловлювалися критичні
зауваження і пропозиції. Зокрема щодо газифікації населених пунктів, утримання
спортивних майданчиків у сільській місцевості, дотримання чинного законодавства у
сфері земельних відносин, реформування галузі охорони здоров’я, відновлення сільської
кооперації, захисту прав осіб з обмеженими фізичними можливостями та інші», – сказав
Черняк, назвавши згадані вище прізвища.

Утім,  він відзначив,  що лише 6  %  респондентів,  опитаних обласною радою,
зазначили, що спілкуються зі своїми депутатами «вживу». «Це є надзвичайно негарним
фактом нашої роботи», – додав голова облради.

Упродовж минулого року на 12 сесійних засіданнях депутати обласної ради
ухвалили 215 рішень (Черкасова В. Тулуб і Майборода – найактивніші депутати //
Прес-центр(http://www.pres-centr.ck.ua/politics/24220/). – 2012. – 25.02).

***

Нещодавно на Черкащині було відкрито ще дві громадські приймальні народного
депутата України фракції Народної Партії у Верховній Раді України Сергія Терещука.

На відкритті були присутні представники місцевої влади, територіальних громад,
засобів масової інформації. У нинішній каденції Сергій Терещук чимало допоміг
жашківчанам, особливо профтехучилищу, загальноосвітнім школам, закладам культури,

http://moyagazeta.com/news/a-7494.html
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спортивним товариствам, населенню загалом, особливо соціально незахищеним
громадянам.

Уже на першому прийомі представники територіальних громад звернулися до Сергія
Терещука з проханнями надати допомогу, зокрема мешканці Леміщихи попросили
допомогти їм придбати трансформатор і медичне обладнання для ФАП(у), мешканці
Пугачівки звернулися з проханням виділити кошти на будівництво водогону й озеленення,
педколектив Жашківської школи № 2 – провести благоустрій тощо. Нардеп пообіцяв
вивчити можливості для розв’язання порушених клопотань (На Черкащині відкрито ще
дві громадські приймальні народного депутата С.Терещука // Офіційний сайт
Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=27&ArticleID=15384&). –
2012. – 27.02).

***

Поки що немає визначеності, хто очолить обласний виборчий штаб Партії регіонів.
Про це повідомив голова Черкаської облдержадміністрації, голова обласної організації
Партії регіонів Сергій Тулуб, відповідаючи на запитання «Прочерку» після обласної
партійної конференції.

«Зараз іде вивчення тих чи інших кандидатур, напрацювання в цьому напрямку», –
зазначив Сергій Тулуб.

Він зауважив, що кандидатури, які розглядаються, «в основному місцеві». Але
інколи серед них з’являються «деякі інші кандидати на різні посади, але це люди, які
мають черкаське коріння».

«Ми залучатимемо тих людей, які знають Черкащину, люблять її, хто патріот
Черкащини», – сказав Сергій Тулуб (До роботи у обласному виборчому штабі регіонали
залучатимуть «тих, хто знає Черкащину» // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-
cherkassy/6616-do-roboti-u-oblasnomu-viborchomu-shtabi-regionali-zaluchatimut-tih-hto-
znae-cherkaschinu). – 2012. – 29.02).

***

На черговій виборчій конференції «Батьківщини» Черкас Максима Булатецького
було обрано головою міської партійної організації.

Після обрання депутат Черкаської міськради від «Батьківщини» Максим
Булатецький заявив, що керівна посада – це передусім величезна відповідальність за стан
справ у міській «Батьківщини». Головним своїм завданням Максим Булатецький назвав
активізація членів «Батьківщини» в Черкасах, щоб зробити партію в місті більш дієвою.

Для цього також було зменшено кількість членів міського бюро партії з 9 до 5 осіб –
для більш оперативного і ефективного керування.

За словами Максима Булатецького, в Черкасах близько тисячі членів партії
«Батьківщина» і його завдання – активізація їх.

Як сказав Максим Булатецький, завдання партії сьогодні – не допустити
фальсифікацій на парламентських виборах 2012 р. Адже влада, за словами нового
очільника черкаської «Батьківщини», сама своїми діями постійно знижує свій рейтинг, але
може вдатися до адміністративного втручання у вибори, щоб повністю витіснити народ
від впливу на вибори та процеси в Україні (Керівником Черкаської «Батьківщини» став
Булатецький // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/6703-kerivnikom-
cherkaskoyi-batkivschini-stav-bulatetskij). – 2012. – 4.03).
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Чернігівська область

Стали відомі факти незаконного збору інформації про керівника Чернігівського
обласного штабу Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Костянтина Лубенцова.
Націоналісти вважають неприпустимими такі дії міліціянтів і вимагають припинити
незаконне втручання в особисте життя громадян України. Йдеться в заяві розміщеній на
сайті організації .

Міліція проводить збір даних про особисте життя очільника Чернігівської
«Свободи», протизаконно допитують його близьких і знайомих – цікавить будь-яка
інформація про особисте життя і громадську діяльність Костянтина Лубенцова.

ВО «Свобода» вимагає від представництва МВС у Чернігівській області припинити
міліційне свавілля та наступ на права і свободи політичних діячів, сказано в заяві
(Чернігівська «Свобода» заявляє, що міліція незаконно збирає інформацію про їх
керівника // Події і коментарі(http://pik.cn.ua/novini-chernigova-novosti-chernigova/7069-
chernigivska-lsvobodar-zajavljaje-shcho-milicija-nezakonno-zbyraje-informaciju-pro-jih-
kerivnyka-). – 2012. – 5.03).

***

Голова Чернігівської «Батьківщини» готовий поступитися кращому з КОДу. Про це
заявив Олександр Кодола.

«Я, як голова обласної партійної організації, буду безпосередньо брати участь у
виборчому процесі.  18  лютого пройшла конференція,  де обрали нове керівництво.  Мене
переобрали на два роки головою. Ми ще не визначилися з форматом. Я планую
балотуватися по мажоритарному округу, але згідно з нещодавно підписаною угодою про
об’єднання опозиції на Чернігівщині, ми будемо визначатися та виставляти єдиного
кандидата від опозиції. Тому, якщо буде виявлено кращого кандидата по округу з кращим
рейтингом, то я, звісно, поступлюся. Наразі я не визначився з округом, тому що ЦВК
оприлюднить результати про «нарізку»  округів тільки в кінці квітня та немає чіткого
розподілу округів в Чернігівській області», – зазначив голова облорганізації.

Чернігівські лідери КОДу Олександр Кодола (Батьківщина), Андрій Міщенко
(Свобода) та Олександр Нерета (Фронт Змін) заявляють, що вони будуть узгоджувати
кандидатів по всім мажоритарним округам. Але водночас, Кодола заявив, що в
Батьківщини вже є шість кандидатів на кожен з мажоритарних округів. Він навіть назвав
кількох: Валерій Дубіль, Віталій Корж та сам Кодола (Голова Чернігівської
«Батьківщини» каже, що готовий поступитися кращому з КОДу // ПіК: події і
коментарі
(http://pik.cn.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=7063&Itemid=2). – 2012.
– 5.03).

***

29 лютого 2012 р. свою конференцію провела Ніжинська міська парторганізація
народників. Разом із її керівництвом та делегатами (ніжинськими партійцями-
активістами) участь в роботі конференції взяли в.о. голови Чернігівської обласної
організації Народної Партії Олександр Кириченко та обраний по одномандатному
виборчому округу № 3 (м. Ніжин) депутат фракції Народної Партії в Чернігівській
обласній раді Валерій Якуба.

На початку роботи конференції перед делегатами із доповіддю виступив очільник
ніжинських партійців Ігор Пучка. «Сьогодні впевнено можна сказати, що Ніжинська
міська парторганізація та депутати-народники в міській раді мають значний авторитет
серед населення міста. Про це свідчать їхні справи. Зокрема, поширення мережі поліклінік
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«сімейного типу», встановлення контейнерів для різного роду сміття, надання допомоги
ветеранам Великої Вітчизняної війни та праці, облаштування вулиць міста, співпраця зі
студентськими активами місцевих учбових закладів тощо», – зазначив Ігор В’ячеславович,
звітуючи про діяльність місцевих партосередків за останній період. Він ознайомив
делегатів із рішенням Політвиконкому партії про участь політичної сили у виборах
народних депутатів України 28 жовтня 2012 р. та оприлюднив план роботи організації на
найближчий квартал, наголосивши, що одним з головних завдань для партійців сьогодні є,
передусім,  підготовка до осінньої виборчої кампанії,  в ході якої народники мають
якнайкраще використати свій кадровий потенціал і багаторічний досвід роботи.

Заслухавши і обговоривши доповіді та виступи, а також врахувавши надані
пропозиції, конференція прийняла низку рішень, серед яких основним стало підтримати
рішення Політвиконкому про участь Народної Партії у виборах. Крім цього, делегати
вирішили скорегувати роботу міської парторганізації на період кампанії, передбачити
закріплення членів виконкому та депутатів за первинними партосередками та виборчими
дільницями, визначити конкретні завдання для всіх представників організації та залучити
їх і симпатиків Народної Партії до активної інформаційно-пропагандистської роботи, а
також партактиву, який має досвід попередніх виборів і зарекомендував себе з
позитивного боку.

Отже, Ніжинська партконференція визначила основні напрямки роботи і задала
позитивний тон іншим парторганізаціям регіону щодо самокритичної оцінки своїх
здобутків та визначення завдань на майбутніх виборах (Чернігівщина: Партійна
конференція в м. Ніжин // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=3&ADay=2&ArticleID=15409&). –
2012. – 2.03).

Чернівецька область

У райцентрі Путила Чернівецької області партія «УДАР»  отримала прописку в
одному з офісних будинків.

В партійному приміщенні районна організація «УДАРу» провела першу
конференцію. Про розбудову організації у районі розповів голова осередку Володимир
Маренич. На Путильщині вже цієї весни будуть первинні партійні організації у кожному
селі. Чимало прихильників «УДАРу» є у селах Розтоки, Дихтинець, Підзахаричі, Сергії,
Селятині.  Тамтешні активісти вже розповсюджують газету «УДАР».  У гірському районі
робити це не легко, особливо взимку. Немає сполучення з хуторами на полонинах. Тож
рідкісний транспорт, який трапляється ударівцям, довозить газету і до крайніх
гуцульських хат. У гірському селі Яблуниця газету «УДАР» розповсюджує колишня
вчителька, а тепер пенсіонерка Орися Тимофійчук. «Взимку гуцули як правило сидять
вдома. Доводиться завітати до кожної хати. А відстані між садибами сягають до 5-ти
кілометрів», – каже жінка (На Буковині осередки “УДАРу” скоро будуть у кожному селі
// Партія “Удар” Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/na-bukovini-oseredki-
udaru-skoro-budut-u-kozhnomu-seli)

Партійні акції, заходи

Члены Луганской облорганизации ВО «Батьківщина» будут в течение недели
проводить возле Качановской колонии Харькова вахту «Свободу Юлии Тимошенко».
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Такое решение было принято на отчетно-выборной конференции, сообщает пресс-
служба партии (Луганские сторонники Тимошенко уедут в Харьков // Луганск.
Комментарии (http://lugansk.comments.ua/news/2012/02/27/093638.html). – 2012. – 27.02).

***

На акциях протеста трудового коллектива ЧАО ГОФ «Краснолучская» (ОФ
«Новопавловская») и жителей города Красный Луч (Луганская область) коммунисты
поддержат требование вернуть предприятие в государственную собственность (10 тыс.
жителей Красного Луча потребуют вернуть предприятие в госсобственность //
Ракурс плюс (http://rakurs.pl.ua/novosti-luganska-i-luganskojj-oblasti/106757-10-tys.-
zhitelejj-krasnogo-lucha.html). – 2012. – 27.02).

***

27 лютого молодіжні активісти політичних партій «Батьківщина», «Фронту Змін»,
ВО Свобода, Народного Руху України зібралися біля Адміністрації Президента аби дати
старт молодіжній кампанії «ВСТАВАЙ!».

За словами Голови Молодого Народного Руху Івана Крулько молодіжна кампанія
«ВСТАВАЙ!» стала результатом двохрічного правління в Україні Президента Януковича.

«ВСТАВАЙ»  –  це наслідок двох років ганьби і зрад,  здачі національних інтересів,
невиконаних обіцянок перед молоддю», – розповів він про передумови акції.

На думку учасників акції, Янукович не виконав жодної з даних молоді обіцянок.
Сама ж акція має безстровий характер і ставить за мету об’єднання молодіжного
середовища в мастштабах всієї держави. Аналогічні заходи плануються в кожному
куточку України.  Їхній символічний результат –  червоні картки,  котрими молодь вказує
владі на видалення з політичної гри.

«Наше завдання – мобілізація молоді 28 жовтня і захист результатів виборів.
Наступним кроком стане дострокова відставка Януковича з поста Президента України,
котрою мають керувати достойні урядовці. Я впевнений, що кожен, хто прийшов сьогодні
– переконаний у своїй правоті і нашій перемозі», – підсумував заступник Голови
Народного Руху України стратегічні цілі заходу (Іван Крулько: наше завдання –
мобілізація молоді 28 жовтня і захист результатів виборів // Oфіційний сайт
Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/ivan-krulko-nashe-
zavdannja-mobilizacija-molodi-28-zhov.html). – 2012. – 27.02).

***

День захисника Вітчизни своєрідно відзначили члени Чернівецької міської
організації Народної Партії. Так, голова парторганізації Андрій Сігітов організував
поїздку на базу відпочинку в с.  Горбова Герцаївського району Чернівецької області для
регіональної молодіжної парторганізації та юних активістів Народної Партії.

Під час поїздки Андрій Сігітов провів невеличку екскурсію в Горбівському музеї,
який створили самі мешканці села в одній зі старих хатинок, що залишилася з часів
Великої Вітчизняної війни. Народник нагадав юнакам та дівчатам історію визволення
рідної землі, розповів як важливо пам’ятати історію своєї Батьківщини. З метою
збереження зв’язків між поколіннями А.Сігітов провів своєрідну тематичну дискусію і
наголосив,  що необхідно брати за приклад подвиги і перемоги своїх дідів-прадідів,
завдяки яким ми живемо під мирним небом.

Такий захід для учнівської та студентської молоді проводився вперше, але голова
міської організації Народної Партії Андрій Сігітов пообіцяв: «Чернівецька міська
парторганізація буде організовувати такі зустрічі та екскурсії в народні музеї

http://lugansk.comments.ua/news/2012/02/27/093638.html
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систематично. Адже культурне, естетичне і патріотичне виховання молодого покоління –
один із основних напрямків діяльності народників Чернівецької області» (Чернівецькі
народники організували для молодих однопартійців екскурсію в народний музей //
Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=2&ADay=27&ArticleID=15381&). –
2012. – 27.02).

***

Акция протеста против сокращения пенсионных выплат и льгот проходит в Донецке
возле здания Донецкой областной государственной администрации 27 февраля.

Около 200 человек собрались в центре Донецка возле памятника Тараса Шевченко с
требованием отставки Кабинета министров и отставки Конституционного Суда. В акции
принимают участие активисты «Гражданской позиции» и ликвидаторы аварии на
Чернобыльской АЭС.

…Как заявил председатель Донецкого отделения Всеукраинского объединения
ветеранов-чернобыльцев Владимир Деркач, люди пришли, чтобы выразить свой протест и
задекларировать свои намерения (В Донецке чернобыльцы вышли на
антиправительственный митинг // Интернет-обозрение Главное™
(http://glavnoe.ua/news/n96207). – 2012. – 27.02).

Громадські організації у підтримці партій

Підприємці та чорнобильці ухвалили звернення до голови Львівської ОДА, Кабінету
міністрів та Президента, повідомив співголова Громадянського руху «Вперед!» Руслан
Секела.

За його словами, відповідні документи ухвалили у Львові під час мітингу, де
пікетувальники висловлювали невдоволення діями чинної влади. Як зазначив Руслан
Секела, у підприємців та чорнобильців спільні вимоги – припинити соціальне знищення
українського народу.

За словами Руслана Секели, протягом березня подібні акції протесту різних
соціальних груп відбудуться в усіх регіонах Україні і завершальна акція протесту буде у
Києві.

«Якщо реакції влади не буде,  то з усіх областей України до столиці буде
організовано пішу ходу», – сказав він Підприємці та чорнобильці погрожують піти на
Київ // Львівський портал (http://portal.lviv.ua/news/2012/02/24/090907.html). – 2012. –
24.02).

***

25 лютого у Вінниці на площі біля міськвиконкому пройшов мітинг, на якому
близько 400 протестувальників вимагали повернути колишню транспортну систему. Адже
по новій з 23 лютого значно скоротили кількість маршрутних таксі.

Організатори мітингу наголошували на його аполітичності, але у руках 20 учасників
мітингу майоріли прапори громадської організації «Голос народу» та партії
«Батьківщина».

…Лунали думки про відкликання мера та депутатів міськради, які не виправдали
довіри вінничан. Особливо обурювались відсутністю нормального транспортного зв’язку
у віддалених районах міста.
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На закінчення мітингу всі проголосували за резолюцію, в якій вказано, що вінничани
вимагають повернути колишній графік руху транспорту (Щербатюк Т. Близько 400
вінничан просили мера згадати про совість // Украинская газета
(http://gazeta.ua/articles/life-photo/_blizko-400-vinnichan-prosili-mera-zgadati-pro-
sovist/424351). – 2012. – 25.02).

***

У Тернополі представники громадської організації Сокіл провели на вулицях міста
збір коштів «для відправки» Президента Україна Віктора Януковича на заслання.

Як повідомили в прес-службі обласної організації ВО Свобода,  акцію провели з
нагоди 2-ї річниці перебування Януковича на посту Глави держави.

Захід молоді люди проводили на всіх масивах міста, проходячи по вулицях зі
скриньками, на яких був напис «Збір коштів для відправлення Януковича на Магадан».
Також представники Сокола при нагоді роздавали людям листівки зі словесними
«ляпами» Президента.

«Цією акцією ми показали, що не згодні з політикою нової влади і будемо боротися з
нею всіма можливими шляхами. Адже політику гаранта Конституції вважаємо відверто
антиукраїнською, згубної для нашої культури, історії та української мови», – зазначив
голова Тернопільської організації Сокіл Ігор Бойчук… У Тернополі пройшла акція зі
збору коштів, щоб «відправити Януковича на заслання» // Корреспондент.net
(http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1323264-u-ternopoli-projshla-akciya-zi-zboru-
koshtiv-shchob-vidpraviti-yanukovicha-na-zaslannya). – 2012. – 26.02).

***

Ініціатори руху ЧЕСНО разом із громадськими активістами Черкащини
24 лютого сформували регіональну платформу руху. До координаційної ради ЧЕСНО
увійшли представники 10 громадських організацій регіону.

Координатором Черкаського майданчику ЧЕСНО обрано Назара Обідзінського
(громадська організація «ВОЛЯ ХХІ»).

Учасники презентації заявили про готовність долучитися до національної «народної
люстрації» політиків та приділити особливу увагу депутатам та кандидатам до парламенту
від Черкащини.

«Сьогодні виборець вирішує все!  Своїм свідомим голосуванням на виборах та
вимогливим ставленням до депутатів ми можемо змусити політиків бути відповідальними
та чесно виконувати свої обов’язки», – підтримав активістів член координаційної ради
ЧЕСНО Олег Рибачук.

Черкаси стали шістнадцятим містом всеукраїнського туру ініціаторів ЧЕСНО, в
якому активісти продовжили розбудову національної мережі.

Аналогічні кампанії з очищення парламенту відбулися в Румунії, Південній Кореї,
Чехії, Албанії та Косово і всюди мали позитивний вплив на результати виборів. В Україні
громадський рух ЧЕСНО започаткували активісти спільно з представниками партнерства
«Новий Громадянин» рівно за рік до чергових парламентських виборів. Про це інформує
сайт громадського руху ЧЕСНО.

«Найбільше питань задається стосовно фінансування нашого руху. Тож про це зразу
слід сказати. Ми розраховуємо насамперед на фінансову підтримку українських громадян.
Те, що робиться на сьогодні, це робиться завдяки громадським організаціям –
засновникам руху ЧЕСНО. Далі сподіваємося, що нові громадські організації і нові люди,
що приєднаються до нас, забезпечать нашу фінансову базу, - зазначив у Черкасах голова
Центрального координаційного комітету Всеукраїнської профспілки “Народна
солідарність”, учасник руху ЧЕСНО Олексій Кляшторний. – На нашому сайті плануємо
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зробити розділ, щоб показувати всі наші надходження і витрати по благодійному рахунку,
який відкриємо до кінця лютого» (За якість української політики боротимуться і
Черкаси // ПРОЧЕРК (http://procherk.info/news/7-cherkassy/6569-za-jakist-ukrayinskoyi-
politiki-borotimutsja-i-cherkasi). – 2012. – 27.07).

***

Председатель СГОО «Молодые регионы», депутат горсовета от фракции Партии
регионов Игорь Бабенко представил проект новой молодежной общественной
организации «Молодежный Парламент».

«Сегодня работает много общественных организаций для молодежи, большинство из
которых реализует хорошие проекты по различным направлениям.  Но до сих пор не
существовало действенного объединяющего механизма взаимодействия всех категорий
молодежи города Сумы», – говорит инициатор проекта Игорь Бабенко. Молодежный
парламент, по его словам, позволит выявлять актуальные проблемы молодежи,
лоббировать ее интересы в Сумском городском и областном советах.

В Молодежного парламента войдут сумские школьники 9-11 классов, студенты
вузов I-IV уровней аккредитации, молодые предприниматели, молодежь, которая работает
на предприятиях, члены общественных организаций, СМИ и те структуры и управления,
которые проявят интерес и желание сотрудничать.

Каждый человек в возрасте от 16 до 35 лет может избирать и быть избранным в
Молодежного парламента Сум. Чтобы стать кандидатом в депутаты МП, нужно заполнить
заявление соответствующего образца, зарегистрировать его и предоставить необходимую
информацию.

Мы уверены в поддержке властей: уже сотрудничаем с некоторыми депутатами
Сумского городского совета, чувствуем поддержку и от депутатов областного совета,
которые проявили заинтересованность в проекте. В дальнейшем мы докажем своими
результатами работы, что Молодежный парламент – это действенный механизм», –
уверяет координатор проекта Екатерина Барышева (В Сумах появится Молодежный
парламент // «СУМЫ ИНФО»
(http://sumyinfo.com/7742_v_sumah_poyavitsya_molodezhniy_parlament.html). – 2012. –
27.02).

***

Проходное место в Партии регионов стоит 10 млн долларов. При этом около
двадцати мест якобы уже выкуплено. Об этом заявил глава Комитета избирателей
Украины Александр Черненко.

«Естественно, тут приходится основываться на слухах. Во-первых, введение
смешанной системы в два раза уменьшило проходные части списков. Если КС запретит
двойное баллотирование, конкуренция за место в списке возрастет еще больше.
Соответственно, растет и цена проходного места», – заявил он.

«Если раньше мы оперировали суммами в 5 млн долларов, то сейчас, если мы
говорим о Партии регионов, гарантированное место в списке стоит 10 млн. При этом
около двадцати мест якобы уже выкуплено», – добавил Черненко.

На слухи,  что проходное место у партии «Батькивщина»  стоит от 2,5  до 5  млн,
Черненко ответил: «Возможно. Но у «Батькивщины» проходная часть меньше, и им же
надо взять в список верных партийцев, которые прошли через все испытания и соблазны.
К тому же,  те,  у кого есть деньги и кто готов платить,  просто боятся идти в
«Батькивщину», – сказал он (Эксперт: Партия регионов уже продала 20 проходных
мест в Раду // MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/103328.html). –
2012. – 27.02).
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***

В Сумах прошла акция неформального объединения ПДРС (Приднепровско-
Донецкий рабочий союз) в поддержку действующего Президента Украины Виктора
Януковича.

Праздничное шествие было посвящено второй годовщине правления диктатора.
Несколько десятков молодых людей организованно прошли по центру Сум

выкрикивая лозунги в поддержку Януковича, в частности: «Пдрсы за Януковича»,
«Покращення уже настало, мы живем и наслаждаемся!», «Януковича на пожизненный
срок!», «Канонизировать Януковича» и другие(Несколько десятков молодых людей
провели шествие в поддержку Януковича // Громадський спротив України
(http://sprotiv.org/2012/02/27/neskolko-desyatkov-molodyx-lyudej-proveli-shestvie-v-
podderzhku-yanukovicha-video/). – 2012. – 27.02).

***

Ефективність діяльності будь-якої організації полягає у якісному керівному складі,
яким вже майже 13 років славиться Львівська крайова організація Молодий Народний
Рух.

26 лютого 2012 року проведено VІ звітно-виборчу конференцію ЛКО МНР на якій
голова Сергії Дзядик відзвітував про діяльність організації за останні два роки, довів
інформацію про проведені заходи, основні здобутки та надбання. На конференції були
присутні гості: Андрій Корнат – голова ЛКО НРУ, депутат Львівської обласної ради, Іван
Крулько –  голова ВГО МНР,  заст.  голови НРУ,  Валерій Веремчук –  І заступник голови
ВГО МНР, депутат Львівської міської ради.

Головою крайової організації обрано Андрія Ковальського.
Новообраний голова Львівської крайової організації Молодий Народний Рух

розповів про плани діяльності організації у 2012 році і закликав молодь до об’єднання
задля виховання молодої української еліти у національно-патріотичному дусі: «Нашій
організації у 2012 виповнюється 13 річниця від дня її заснування. Достатньо солідний вік
для громадської, ще й молодіжної організації, яка зуміла протягом такого довгого
проміжку часу бути на вістрі усіх важливих подій у країні. Тому зараз перед нами стоїть
єдине завдання: згуртувати свої ряди, проаналізувати здобутки та невдачі і продовжити
свій впевнений РУХ у розбудові України. Ми повинні зібрати свою волю у кулак і
застановити: “Ми готові йти уперед!” (Відбулася звітно-виборна конференція Львівської
крайової організації ВГО «Молодий Народний Рух» // Oфіційний сайт Народного Руху
України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/vidbulasja-zvitno-viborna-konferencija-
lvivskoji-krai.html). – 2012. – 28.02).

***

Из регионов Украины уже поступают сообщения о работе с избирателями, которая
ведется через подкуп. Об этом сообщил глава Комитета избирателей Украины
Александр Черненко.

«Подкуп избирателей, подобный тому, который использовал Черновецкий,
эффективен тогда, когда это системная работа, которая начинается заранее. Поквартирный
обход, людей подсаживают на иглу, если можно так сказать. Для этого необходимо
регулярно раздавать, предоставлять помощь, хотя бы раз в месяц», – отметил Черненко.

Он отметил, что из регионов уже поступают сообщения о такой работе с
избирателями, но официально избирательная кампания еще не стартовала и кандидаты не

http://sprotiv.org/2012/02/27/neskolko-desyatkov-molodyx-lyudej-proveli-shestvie-v-podderzhku-yanukovicha-video/
http://sprotiv.org/2012/02/27/neskolko-desyatkov-molodyx-lyudej-proveli-shestvie-v-podderzhku-yanukovicha-video/
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зарегистрированы, поэтому какой-то юридической ответственности будущие кандидаты
не несут.

«Один человек другому предоставил какую-то поддержку, помощь и все... В
юридической плоскости на это реагировать пока невозможно»,– отметил он.

Как сообщил Черненко, раздают и продуктовые пайки, и хозтовары. «Сейчас ближе к
весне в сельских районах будут семена раздавать», – отметил он. (В регионах уже вовсю
подкупают избирателей // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/71956.html). – 2012. – 28.02).

***

Круглий стіл «Одеса політична – відкритість, прозорість, підзвітність» був
організований Одеською обласною організацією ВГО «Комітет виборців України»
(керівник – Анатолій Бойко) за результатами моніторингу діяльності депутатів і
політичних сил, що входять до складу місцевих рад. У його роботі взяли участь
представники політичних партій і блоків, депутати Одеської обласної та міської рад,
представники громадських організацій і ЗМІ.

Експерти ВГО «Комітет виборців України»  відзначили,  що для більшої
поінформованості громадян про роботу обласної ради повною мірою використовуються
можливості газети «Одеські вісті», офіційного сайту облради і відповідного стенду. На
їхніх сторінках постійно, систематично і завчасно публікуються відомості про майбутні
засідання постійних комісій, президії та сесій, а також про публічні заходи.

Робота постійних комісій, відзначає КВУ, стала відкритішою. Не зафіксовано
жодного випадку недопуску на засідання представників ЗМІ, на офіційному сайті
публікуються також графіки прийомів виборців депутатами усіх фракцій.

Учасники круглого столу говорили і про звіти депутатів і керівників
представницького органу – голови обласної ради Миколи Пундика, його першого
заступника Миколи Тіндюка і заступника Олексія Гончаренка про їхню діяльність за
перші 100 днів і за весь 2011 рік. Під час пресконференцій журналісти мають можливість
ставити запитання керівникам області й одержувати на них відповіді.

А негативним є те, що часто процедура звітності, зокрема депутатів, проходить
формально, її результати залишаються в апараті ради і ніде не публікуються.

Як стверджує керівник аналітичного відділу Одеської обласної організації КВУ
Ярослав Католик, у роботі Одеської обласної ради VI скликання є багато інших недоліків.
Серед таких він назвав відсутність практики громадського обговорення найважливіших
проектів рішень ради.  Замість цього провадяться круглі столи із залученням експертів і
представників наукових кіл,  та й то зрідка.  Недоліком,  на його думку,  є й те,  що
представники громадськості, як і раніше, можуть потрапити до зали засідань тільки за
запрошенням облради.

У зв’язку з вищесказаним Одеська обласна організація ВГО «Комітет виборців
України» розробила для Одеської обласної ради VI скликання низку рекомендацій щодо
поліпшення її роботи. Зокрема це стосується приведення його регламенту у відповідність
із Законом України «Про доступ до публічної інформації».

У роботі круглого столу «Одеса політична – відкритість, прозорість, підзвітність»
взяв участь заступник голови Одеської обласної ради Олексій Гончаренко, який також
відповів на запитання журналістів. Зокрема, про «Народний бюджет», який, на його
переконання, є проектом, що відповідає інтересам і сподіванням членів територіальних
громад області.  Люди на сільських і районних сходах самі визначили,  куди й на які цілі
витрачати бюджетні гроші (Михайленко А. Прозоро і без формалізму // Одеські вісті
(http://izvestiya.odessa.ua/index.php?go=Newspaper&in=view&id=23767). – 2012. – 28.02).

***
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Активисты оппозиционных партий и ряда молодежных организаций провели
акцию: «Красная карточка для Президента Януковича».

«За десятки невыполненных перед молодежью обещаний по итогам второй
годовщины пребывания при власти, Янукович получает красную карточку, которая
является символом дисквалификации. Молодежь считает, что этот игрок должен покинуть
навсегда украинскую политику!», – говорится в заявлении участников акции.

Молодые люди заявляют, что Янукович за двухлетний срок пребывания у власти
полностью потерял доверие молодежи, предал ее: «обещал квартиры для молодежи – дал
камеры для политзаключенных; обещал 75 % бюджетных мест в ВУЗах – дал
украинофоба Табачника, финансирует тушек, вместо повышения стипендий;
трудоустраивает «семью», вместо молодежи, увеличивает призыв, вместо
профессиональной армии; коррумпирует образование вместо улучшения ее качества».

Участники акции также объявили о начале национальной молодежной кампании
«Вставай!», цель которой – объединить усилия всех активных оппозиционных
молодежных обществ для отстранения от власти команды Януковича.

В акции, которая состоялась под стенами администрации Президента, приняли
участие молодые активисты партий «Батькiвщина», «Фронт Змін», «Свобода», «Народный
Рух Украины» и «УДАР» (Молодежные организации дисквалифицировали Януковича
как президента // Вечерние Вести (http://gazetavv.com/news/policy/46705-molodezhnye-
organizacii-diskvalificirovali-yanukovicha-kak-prezidenta.html). – 2012. – 28.02).

***

Триває обрання членів місцевих меджлісів кримськотатарського народу.
Останнім регіоном, де ще не відбулося волевиявлення кримських татар, є Севастополь.

«За нашим новим положенням, ми обираємо членів місцевих меджлісів прямим
таємним голосуванням,  бюлетенями,  –  розповів заступник голови меджлісу Рефат
Чубаров. – Наступного тижня розпочнемо роботу зі створення територіальних виборчих
комісій у Севастополі. Вони почнуть працювати над складанням списків виборців, і,
сподіваюсь, наприкінці квітня–початку травня ми в цьому місті та у прилеглих населених
пунктах завершимо вибори місцевих меджлісів». Після цього обрані представники мають
провести спільне засідання, на якому оберуть регіонального голову.

Конкурентом меджлісу від кінця минулого року став «Кримськотатарський народний
фронт», який утворили 14 організацій, переважно радикального спрямування. «Все це
проходить в рамках плану заходів російських спецслужб проти меджлісу
кримськотатарського народу, – розповідає Мустафа-ага. – В одному з його пунктів ішлося
про намір створити півтора десятка кримськотатарських організацій різного спрямування
– молодіжних, релігійних, жіночих (причому навіть нехай і антиросійських, але
обов’язково опозиційних до меджлісу),  а потім об’єднати їх в єдину коаліцію проти
меджлісу.

За словами Джемілєва, опоненти планують організувати провокації під час
курултаю,  а перед тим –  влаштувати масові заворушення під час акції 18  травня,  коли в
Сімферополі традиційно збереться максимальна кількість татар. Меджліс натомість
намагатиметься викрити провокаторів (Савченко О. Напередодні провокацій? // Україна
молода (http://www.umoloda.kiev.ua/number/2036/180/72534/). – 2012. – 28.02).

***

В Донецком пресс-клубе состоялась презентация гражданского движения
«ЧЕСНО», а также проекта национального экзит-пола, который планирует осуществить
социологический консорциум «Национальный экзит-пол».
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По словам одного из координаторов движения Олега Рыбачука, движение ЧЕСНО не
является проектом ни одной из политических партий, представляет исключительно
интересы избирателя и создано лишь для контроля за выборами. Движение финансируется
за счет его участников и пожертвований граждан. Создание «ЧЕСНО» Рыбачук назвал
важным шагом в борьбе с фальсификациями.

Активисты «ЧЕСНО» презентовали 6 «критериев добропорядочности» депутатов и
кандидатов, которые были выдвинуты всем политическим силам инициаторами движения.

Организаторы рассказали, что на данный момент ни один из ведущих политиков
Украины не отвечает 6 народным критериям добропорядочности, но выразили надежду,
что в будущем их движение заставит избранников измениться в лучшую сторону.
Эмблемой движения «ЧЕСНО» стала головка чеснока, которая, согласно народным
поверьям, помогает в борьбе против нечистой силы. Активисты движения подчеркнули,
что их целью является борьба с «политическими вампирами и нечистью» (В Донецке
презентовали «ЧЕСНО». Для борьбы с фальсификациями на выборах, нечистью и
вампирами // «ОстроВ» (http://www.ostro.org/news/article-355365/). – 2012. – 28.02).

***

Сумы вошли в ассоциацию местного самоуправления Сумской области, которую
оппозиция называет одной из технологий на грядущих парламентских выборах.

Соответствующее решение принял 29 февраля Сумской горсовет. Решение было
принято минимально необходимыми 39 голосами («Батьківщина» – 0, «Фронт Змін» – 3,
«Рідне місто» – 19, ПР-8, КПУ – 2, группа «Единство» – 5, Минаев + Мовчан) (Ивченко В.
Сумы вступили в Ассоциацию к выборам // «Данкор онлайн»
(http://dancor.sumy.ua/news/newsline/75953). – 2012. – 29.02).

***

За ініціативи депутата Житомирської міської ради від фракції «Фронт Змін»,
координатора Жіночого руху партії на Житомирщині, голови громадської організації
«Я – мама!» Наталі Боровської у Житомирі відбувся круглий стіл «Жіночі
громадські ініціативи». До участі в дискусії були запрошені жінки міста,  котрі є
активними у громадському та суспільному житті.

«Жінки складають понад 50 % населення планети, та все ж вони недостатньо
представлені як виборці, обрані посадовці, громадські та політичні лідери. Демократія не
може по-справжньому слугувати інтересам громади, якщо половина громадян
недостатньо представлена там, де вирішуються життєво важливі питання. Необхідно
об’єднати соціально-активних жінок заради конкретного та невідкладного вирішення тих
питань та проблем,  якими вони переймаються,  використовуючи ті важелі впливу,  які
надані державою депутату місцевої ради»,– говорить про мотиви та мету зібрання Наталя
Боровська (Депутат Наталя Боровська закликала житомирянок об’єднати зусилля
задля вирішення проблем громади // ZНitomirNEWS.com
(http://www.zhitomirnews.com/novini/14952-deputat-natalja-borovska-zaklikala-
zhitomirjanok.html). – 2012. – 1.03).

***

Голова Центрального координаційного комітету Всеукраїнської профспілки
«Народна солідарність», член координаційної ради громадського руху «ЧЕСНО»
Олексій Кляшторний не вірить,  що кандидати від Партії регіонів мають шанс прямо
пройти до парламенту від Прикарпаття.

Про це він повідомив під час презентації руху «ЧЕСНО» в Івано-Франківську.

http://www.ostro.org/news/article-355365/
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Разом з тим пан Кляшторний вважає закритим і недемократичним механізм
висунення єдиного кандидата від опозиції, запропонований прикарпатцям Комітетом
опору диктатурі.

«Як нам у Києві, та і вам в Галичині нав’язується позиція що всі мають голосувати за
депутата від КОДу: Яценюк з Тягнибоком домовились – визначили єдиного кандидата. І
всі маємо за них голосувати.  Це є абсолютно закритий процес абсолютно
недемократичний».

Відтак, саме на діяльність кандидатів від Комітету опору диктатурі і особливо на
оцінку їх за критерієм корумпованості активісти руху «ЧЕСНО» мають намір звернути в
нашій області особливу увагу.

«Якщо ми бачимо, – говорить пан Кляшторний, – що людина працює на посаді і має
2 тисячі зарплатні, а при цьому їздить на крутій машині, напевно таким людям в
парламенті не місце» (Білий С. Центральні активісти руху «Чесно» на Прикарпатті
списали з рахунків «регіоналів» і націлились на КОД // Коломия ВЕБ Портал
(http://kolomyya.org/se/sites/pb/43463/0. – 2012. – 1.03).

***

«Верховна Рада України потребує фільтрації», – переконані лідери громадського
руху «ЧЕСНО», які презентували свій рух у місті Івано-Франківську.

«Унікальна ситуація, – зазначив з даного приводу, – маємо якусь містику: об’їздили
всю Україну –  були люті морози,  приїхали в Івано-Франківськ в перш день весни,  а тут
така весняна погода. І це дає надію на потепління у політиці».

Зі слів одного з київських активістів руху, члена громадської організації «Чесність»
Тараса Петріва, в Україні склалися два стани, які зумовлюють відставання нашої держави
від інших європейських країн. Йдеться про кризу довіри і кризу динаміки. Відтак,
сьогодні існує велика потреба у тому, щоб якісно змінити політику і політиків в Україні.
Така зміна, на думку функціонерів ГР «ЧЕСНО», можлива насамперед через прискіпливу
«фільтрацію» кандидатів у народні депутати народного скликання. Відтак, девізом
діяльності руху є «Фільтруй Раду» або «Дай Раді раду».

Сам процес фільтрації планується проводити в два етапи. На першому, який
триватиме до офіційного початку парламентської виборчої кампанії, громадські активісти
оцінять визначеними критеріями діючий склад Верховної Ради України, оскільки
вважають, що абсолютна більшість чільних народних обранців намагатимуться
продовжувати свою кар’єру законодавців у новому парламентському скликанні, і
тиснутимуть на політичні партії щодо відмови від висунення за списком чи в
мажоритарних округах тих особистостей, яких не пропустить шестикритерійний «фільтр».
На другому етапі фільтрувати будуть вже висунутих кандидатів і за результатами цього
процесу проводитиметься пропагандистсько-роз’яснювальна робота серед виборців.

В ході презентації івано-франківцям також було представлено координаторів
громадського руху «Чесно» на Прикарпатті.  Ними стали відомі в краї молоді громадські
активісти Тарас Случик та Віталій Світлик (Білий С. Кандидатів до Верховної Ради
планують пропустити через фільтр // Коломия ВЕБ Портал
(http://kolomyya.org/se/sites/pb/43466/). – 2012. – 2.03).

***

У Львові презентували громадський рух «ЧЕСНО», гаслом якого є «Фільтруй
Раду!».

Спільно з журналістами та громадськими активістами учасники Руху перевірять
нинішніх і майбутніх депутатів на відповідність цим критеріям.
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Учасники Руху будуть публічно вимагати у політичних сил визнати громадські
критерії та не допустити до участі у виборах тих кандидатів, які їм не відповідатимуть.

Учасник Партнерства Новий Громадянин Олег Рибачук наголосив, що громадський
рух «ЧЕСНО» не є короткочасною ініціативою.

«Для нас важливіша не кількість відсіяних кандидатів і не ця аналітична робота,  а
спроба привчити українське суспільство до того, що потрібно уважно відноситись до
свого вибору і контролювати свого обранця протягом всієї каденції», - наголосив Олег
Рибачук.

Результатом громадського аудиту стане «барометр доброчесності» кандидатів, з
яким зможе ознайомитись кожен виборець на сайті руху «ЧЕСНО».

Координатором громадського руху «Чесно» у Львові став Олег Мацех. Він зазначив,
що для активної участі у русі «Чесно» залишив посаду голови обласної організації
політичної партії «Громадянська позиція» (Гриценка).

«Починаємо чесно працювати з себе», – прокоментував своє рішення Олег Мацех.
Він додав, що у Львові до громадського руху «Чесно» приєдналися Мирослав

Мартинович, Тарас Возняк, Отар Довженко, Вікторія Садова, Ірина Подоляк та «багато
інших відомих львів’ян».

«Для себе я бачу якийсь сенс лише в подібних ініціативах. Бо те, що відбувається
зараз у парламенті – наслідок настроїв у суспільстві, у державі. Сьогодні рух «Чесно» – це
суспільний запит.  Починається переосмислення самих себе та тих,  кого ми обираємо до
влади», – сказав Олег Мацех (Людина Гриценка очолила Львівську організацію руху
«Чесно» // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/45432.html0. – 2012. – 2.03).

***

Первый заместитель лидера партии «Батьківщина» Александр Турчинов никогда не
был лидером оппозиции, он всегда был вторым номером. Об этом заявила Координатор
общественного движения «Гражданского сопротивления», депутат Верховного
Совета Крыма Александра Кужель.

«Кстати, быть надежным вторым – это тоже талант. И когда Юля сидит в тюрьме, он
морально не может позволить себе назваться лидером», – сказала г-жа Кужель.

Также г-жа Кужель считает, что нет такого лидера, который мог бы возглавить
список оппозиции в отсутствие Юлии Тимошенко. «Если бы Тимошенко и Луценко
оказались на свободе… Тогда бы все поменялось», – добавила политик.

Вместе с тем, говоря о том, что к выборам и г-н Луценко, и г-жа Тимошенко вряд ли
окажутся на свободе, г-жа Кужель сказала: «Мне кажется, что в такой ситуации не надо
концентрироваться на одном лидере. Остальные его не примут».

«Если бы оппозиция признала, что лидерами являются те, кто сейчас сидят в тюрьме,
то люди интуитивно выбрали бы себе лидера.  Кому-то нравится Анатолий Гриценко,
кому-то Арсений Яценюк, еще кто-то. Яценюк, как умный человек, должен понять: если
он скажет «все,  я самый главный»,  его не примут.  Лидер сформируется уже в процессе
самой деятельности», – подчеркнула г-жа Кужель (Турчинов не может позволить себе
назваться лидером оппозиции – Кужель // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-
lidery/turchinov-ne-mozhet-pozvolit-sebe-nazvatsya-liderom-oppozitsii-kuzhel). – 2012. –
3.03).

***

Івано-Франківське Студентське Братство не стоїть осторонь справ національно-
патріотичного характеру. Уже другий рік поспіль братчики та сестрички проводять у всіх
школах Івано-Франківська та ближніх сіл, для всіх учнів п’ятих класів виховні години на
тему «Подвиг Молодої України!», присвячені битві українського студентства під

http://4vlada.net/partii-lidery/turchinov-ne-mozhet-pozvolit-sebe-nazvatsya-liderom-oppozitsii-kuzhel
http://4vlada.net/partii-lidery/turchinov-ne-mozhet-pozvolit-sebe-nazvatsya-liderom-oppozitsii-kuzhel
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залізничною станцією Крути. Даний захід здійснюється за підтримки управління освіти
обласного центру.

29 січня – це не чергова поминальна дата в історії нашої держави, це день
українського лицарства, національної Честі та справжнього Героїзму! Подвиг української
молоді під Крутами –  саме цю тему міністерство освіти вилучило з нових підручників з
історії України для п’ятикласників.

Ані сильні морози, ні тимчасово закриті школи не стали на заваді реалізації такого
задуму. Студенти, які виступили в ролі вчителів, вели з дітьми бесіди на тему героїзму, як
такого, героїзму у всіх його проявах, героїзму у щоденній рутині.

Також Студентське Братство подарувало кожному класу український патріотичний
календар («Пам'ятай Крути. Подвиг Молодої України» // «Паралелі»
(http://paralleli.if.ua/news/19933.html). – 2012. – 3.03).

Оперативні прогнози

Четверть украинцев не собирается участвовать в парламентских выборах. Об этом на
пресс-конференции сообщил президент Аналитического центра «Открытая политика»
Игорь Жданов.

«25 % людей не пойдут на выборы, 37 % высказались против всех. Это
электоральное болото. На выборах будет борьба за это болото, но вряд ли Партия
регионов будет что-то иметь из этого резерва. Это больше аккумулятор для
оппозиции», – отметил эксперт.

Также, как одну из тенденций грядущих парламентских выборов, он выделил
«парадокс Кличко»: «Он ничего не делает, но его рейтинг или держится, или
увеличивается».

«Между БЮТ и Королевской идет борьба, кто больше наследует Юлю, а это
может уменьшить электорат. Люди не любят ссор внутри оппозиции. Рейтинг власти
будет уменьшаться», – спрогнозировал он (Между «Батьківщиной» и Королевской
идет борьба – эксперт // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/30883/). – 2012. – 24.02).

***

БЮТ може висунути на виборах мера Києва кандидатуру Олександри Кужель.
Це може відбутися в тому випадку, якщо опозиція не зможе домовитися з Віталієм
Кличком.

«Я готова йти в мери. Але рішення має прийняти об’єднана опозиція», – заявляє сама
Кужель.

Як відомо, демократичні сили опозиції планують висунути проти Олександра
Попова єдиного кандидата на посаду київського градоначальника.

Поки опозиція так і не домовилася з Кличком про єдиного кандидата. Хоча в БЮТ
Віталія підтримати готові. «Ймовірно, потрібна ініціатива Кличка для переговорів. Ми
хочемо мати гарантії, що після виборів він не піде під крило ПР, і хочемо чітко це почути.
Але кандидат від опозиції має бути один», – вважає депутат фракції БЮТ Володимир
Бондаренко.

У самого Кличка кажуть, що переговори йдуть. «Переговорний процес йде,
обговорюються і парламентські, і мерські вибори. У БЮТ теж розуміють, що їм же легше
буде восени, якщо мером буде Кличко», – говорить депутат Київради від фракції «Удар»
Андрій Странніков.
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В кулуарах ВР говорять, що якщо Кличко буде незговірливим, то БЮТ висуне проти
нього Олександру Кужель. «Це все чутки, я такого не чув», – говорить нардеп Бондаренко.
Однак сама Олександра Кужель налаштована рішуче (Опозиція може висунути в
кандидати на мера столиці Кужель // GolosUA.com
(http://www.golosua.com/ua/main/article/politika/20120225_oppozitsiya-mojet-vyidvinut-v-
kandidatyi-na-mera-stolitsyi-kujel). – 2012. – 25.02).

***

Оппозиционные партии Украины не сформируют единый список на парламентских
выборах. Об этом в ходе пресс-конференции рассказал глава Центра прикладных
политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«У оппозиции будет общий список мажоритарных кандидатов. Единый
партийный список оппозиции не будет не только потому, что это противоречит их
интересам и это не стимулируется законом. Отдельно оппозиционные силы
набирают больше, чем вместе. Это понимает Яценюк и остальные»,  –  сказал г-н
Фесенко.

«Тот же Кличко будет играться ситуацией: дистанцироваться от оппозиции. Почти
оппозиция, но дальше. Не классическая третья сила, не провластная, а умеренная
оппозиция, которая не хочет иметь ничего общего с дискредитированной частью
оппозиции», – добавил он (Отдельно оппозиционные силы набирают больше, чем
вместе – эксперт // Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/30919/). –
2012. – 24.02).

***

На грядущих парламентских выборах «БЮТ-Батьківщина» будет «играться» с
фамилией лидера оппозиции Юлии Тимошенко. Об этом на пресс-конференции заявил
глава Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«БЮТ будет играться с фамилией Тимошенко: поставит Тимошенко на первое
место, потом снимет ее со списка и оставит вакантное место. Тут вопрос: как
юридически это будет корректно. Потом будут определять, кого поставить на первое
место», – сказал г-н Фесенко.

По его информации, не меньшая интрига, кто будет на первом месте Партии
регионов.

«Они будут делать акцент на коллективность. Не будет паровоза, который будет
вытягивать за собой всю партию. Среди избирателей остается самым популярным
Азаров, хотя его рейтинги снизились. Они сформируют коллективный имидж», –
отметил он.

Эксперт также выразил сомнения на счет политического выбора нынешнего
министра социальной политики Сергея Тигипко:

«Интрига еще одна: Тигипко пойдет отдельно как союзник власти или в списке
ПР» («БЮТ-Батькивщина» будет играться с фамилией Тимошенко – эксперт //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/30896/). – 2012. – 24.02).

***

После парламентских выборов, которые состоятся осенью этого года, в
Верховной Раде Украины будет сформировано пропрезидентское большинство.
Такое мнение высказала директор фонда Демократические инициативы имени Илька
Кучерива, известный социолог Ирина Бекешкина.
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«Большинство в будущем парламенте, конечно, будет пропрезидентское. Но тут
важно, какие итоги окажутся в пропорциональной части», – заявила она.

По ее словам, «результат выборов по спискам будет сигналом того, каким может
быть результат второго тура президентских выборов 2015 г.». «Если окажется, что
Партия регионов проиграет по спискам, то это значит, что во втором туре может
проиграть и Виктор Янукович. А это заставит задуматься о своей судьбе как многих
мажоритарщиков, так и местные региональные элиты. Многие будут работать с
оглядкой на то, кто еще может стать президентом с огромными полномочиями».

При этом эксперт согласилась с мнением, что многие из депутатов-
мажоритарщиков будут баллотироваться с прицелом на участие в пропрезидентском
большинстве в Раде следующего созыва. «Я не поручусь за достоверность слухов,  но
приходилось слышать, что уже сейчас у независимых мажоритарщиков собирают
заявления о вступлении в будущем во фракцию Партии регионов», – пояснила она.

Говоря о возможных фальсификациях, Бекешкина отметила, что «как раз самые
большие фальсификации будут не только (и даже, возможно, не столько) со стороны
власти, сколько со стороны местных кандидатов, которые будут идти по
мажоритарным округам. Они будут руководствоваться принципом «победа любой
ценой», так как ставят на кон слишком много».

Отвечая на вопрос, какой в Украине будет парламент, как страна будет жить три года
до выборов президента, Бекешкина отметила: «Как будет жить страна, и какой будет
парламент – разные вещи. Верховная Рада у нас давно из законодательной власти
превратился в исполнительную. В очень исполнительную, я бы даже сказала».

«Тем более,  как я уже говорила,  не стоит ожидать в Раде VII созыва формирования
оппозиционного большинства. После выборов в парламенте будет много бизнесменов,
а бизнес у нас очень зависим – его легко можно прижать. Поэтому, даже если
парламент и перестанет голосовать автоматически по взмаху руки Чечетова,
ожидать расцвета и торжества парламентаризма едва ли стоит. Жизнь страны
новый парламент не изменит. Она может измениться только после президентских
выборов», – считает эксперт (В будущем парламенте будет пропрезидентское
большинство – эксперт // Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua/2012/02/27/550039/). –
2012. – 27.02).

***

Головне завдання влади напередодні виборів – не стільки показати свої достоїнства,
скільки максимально дискредитувати опозицію. Особливо зараз, коли рейтинг Партії
регіонів стрімко знижується. Одна з політтехнологій, яку влада вже почала задіювати,
досить проста: інспірувати об’єднання опозиціонерів в загальний список під спільним
політичним дахом. Умовно кажучи, у 2002 р. опозиціонери об’єдналися в «Нашу
Україну»,  і чом би їм не повторити такий же сценарій зараз.  Під вивіскою «КОД опору
диктатурі», під реанімованим брендом, «Народний Рух України» або під іншим так
званим «нульовим варіантом».

Але, судячи з головних спікерів об’єднувальної теми, на виході з неї може вийти
не «Наша Україна», а «Канівська четвірка», що дала в 1999 р. можливість Леоніду
Кучмі прибрати з дороги своїх головних конкурентів на президентських виборах.
Тим більше, що серед нинішніх політтехнологів влади є ті, хто працював на Кучму в
1999 році.

Звичайно, не можна стверджувати, що в середовищі нинішніх опозиціонерів є
«кроти»  Банкової,  проте там є ті,  чиї політичні проекти вже давно пішли на маргінес і
потрапити до нового парламенту їх вожді можуть тільки на чиїхось спинах. Тому саме
вони голосніше за всіх кричать про необхідність об’єднання і єдиного списку. Мовляв,
ділити мажоритарні округи – це правильно, але Тимошенко в своєму листі з в’язниці



86

пропонувала все заглиблювати. Але вони скромно замовчують, що в своїй політичній
утопії екс-прем’єр вела розмову про те, що якщо об’єднання і відбудеться, то на вибори
опозицію повинні вести моральні авторитети нації, а не збиті льотчики.

І ось у ЗМІ оприлюднили інформацію, що «Батьківщина» і «Фронт змін» після
узгодження кандидатів на округи ведуть активні переговори і про єдиний список. Цю
новину багато експертів сприйняли з великою часткою скепсису. І не дарма. За нашою
інформацією зовсім недавно на замовлення однієї з вище вказаних політичних сил
проводився закритий зріз громадської думки. За його підсумками виявилось, що ідея
єдиної опозиційної партії на сьогодні мало цікава виборцям. Чому? Та, напевно, тому, що
виборець Тягнибока не хоче бачити в списку своєї політсили Яценюка, а той, хто голосує
за Яценюка, очевидно давно розчарувався у «Батьківщині». Як би там не було, але факт
залишається фактом – йдучи на вибори трьома або навіть чотирма колонамиі,
опозиціонери одержують більше,  ніж під одним розмитим брендом.  До того ж,
покривають значно більшу електоральну карту, а не тільки Захід, куди їх намагаються вже
не перший рік виштовхати. Це, по-перше.

По-друге, влада дуже зацікавлена в тому, щоб опозиціонери гризлися між собою за
місце під сонцем. А єдиний список до цього має в своєму розпорядженні набагато більше,
ніж пакт про взаємний передвиборний ненапад, який може бути підписаний лідерами
опозиційних партій вже найближчим часом.

При цьому не можна виключити, що у разі провалу технології «братська
могила» з подачі влади договір про об’єднання народять інші опозиціонери, яким не
знайшлося місця серед великих політпроектів.  Знову ж таки не для того,  щоб спільно
перемогти, а щоб одержати хоч якісь дивіденди на критиці друзів-ворогів по опозиції.
Мовляв, знову українські політики проявили свою «гетьманську суть». А далі – по
накатаній: на телеекранах з’явиться новий Козак, який віщатиме: «Юліє Володимирівно!
Ваші соратники вас зрадили. Вони не захотіли об’єднуватися» (Ємельянов В. Влада хоче
створити нову Канівську четвірку: Нині стало модно говорити про об’єднання
опозиції. Цю моду нав’язують влада і лузери // Поступ
(http://postup.brama.com/usual.php?what=73411). – 2012. – 27.02).

***

У нынешней власти нет ни одного шанса, чтобы победить оппозицию на
предстоящих парламентских выборах. Об этом заявила народный депутат Украины,
один из лидеров партии «Фронт Змін», которая является инициатором изменения
выборного Законодательства Украины Леся Оробец.

По словам политика, «законного шанса у власти нет. У Януковича рейтинг 7,8 % за
два года такого падения не достигал ни один из президентов Украины. Стремительное
падение рейтинга – свидетельство того, что общество дает оценку его реформам и его
деятельности, его команде. Потому, за те полгода, которые есть до выборов у власти нет
шансов переломать ситуацию и перетянуть на свою сторону симпатии людей. Тем более,
что всю свою энергию и усилия чиновники разного уровня направляют только лишь на то,
чтобы обокрасть то, что осталось и пока находится в их ведении», – заявила Леся Оробец.

По мнению политика, сейчас политтехнологи, работающие на власть, разрабатывают
схему изменения результатов выборов за счет мажоритарных округов: «Я поделюсь
своими мыслями, думаю, что именно такой сценарий будет писаться, чтобы каким-то
образом выбивать мажоритарщиков у оппозиции, у оппозиции, которая уже подготовила
общий список на мажоритарку. Поэтому власть будет использовать самые грязные
технологии: фальсификации, угрозы, подкуп. Эта власть просто так не сдаст свои
позиции. И мы должны быть к этому готовы», – подытожила Леся Оробец («Регионалов»
на выборах спасут фальсификации и угрозы, – мнение // «Репортер»
(http://www.reporter.com.ua/articles/z93/). – 2012 – 28.02).

http://postup.brama.com/usual.php?what=73411
http://www.reporter.com.ua/articles/z93/
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***

Будущие парламентские выборы некстати для всех –  избирателям не за кого
голосовать, а основным фигурантам бюллетеня нечем завоёвывать их симпатии.

Во время президентских выборов в 2004 г. украинскому избирателю было куда легче
сделать свой выбор, чем теперь. Выбирали фактически между «оранжевыми» и «бело-
голубыми». Другими словами, «своими» и «чужими». Эта же мотивация по инерции
продолжала работать, хоть и с нюансами, на парламентских выборах в 2006-м и 2007-м.
Последний раз такая нехитрая формула сработала на президентских в 2010-м. Хотя уже
тогда количество «протывсихов» начало настораживать.

Сейчас для избирателя всё намного сложнее. «Свои» разочаровали — кого раньше,
кого позже.  А «чужие» своими так и не стали.  Третьего варианта на горизонте особо не
заметно. Пока претенденты на роль третьей силы выглядят неубедительно. Те, у кого есть
хоть какой-то рейтинг, не пользуются большим доверием. Рейтинг тех, кто внушает какое-
то доверие, хорошо виден только при помощи микроскопа.

Затруднительная ситуация и у тех,  кто,  собственно,  идёт на выборы. Динамика
рейтинга Партии регионов негативная и скоро может опуститься до минимального
«ядерного» электората, который, хоть и немаленький, но всё равно недостаточен для
партии власти, собирающейся эту власть удерживать. Вся надежда на мажоритарщиков.
Но тут тоже незадача. Претендующие на победу в одномандатных округах личности,
пусть даже лояльные к власти, не особо хотят с этой властью ассоциироваться. И это не
только на западе или в центре. Даже на востоке и юге в торгах за поддержку админресурса
на выборах потенциальные кандидаты также пытаются выбить себе роскошь
баллотироваться как самовыдвиженцы. Пока это у них не очень получается, ведь Партии
регионов после выборов тоже нужна убедительная статистика побед.

При этом рассчитывать на безответную верность депутата-мажоритарщика, пусть
даже с партийным билетом ПР,  в парламенте тоже особо не приходится.  Депутат,
избранный в округе, это не солдат партии, проведённый по списку. Тем более такой
депутат очень тонко чувствует конъюнктуру текущего момента. Он с властью, пока та
сильна. Как только власть даёт слабину, кругооборот «тушек» в парламенте включается в
обратном направлении.

С другой стороны,  у Партии регионов ещё одна проблема:  на фоне её падающего
рейтинга к былой форме возвращаются коммунисты. «Красный» электорат, когда-то
испугавшийся «оранжевой чумы» и перешедший в лагерь «бело-голубых», сейчас
возвращается на исходные позиции. Поэтому в некоторых областях и округах мы
станем свидетелями захватывающей схватки партнёров по властной коалиции, как
в списках, так и на мажоритарке.

Казалось бы, идеальное время для оппозиции. Но та занимается любимым делом –
«узгоджує» единых кандидатов. В этом процессе оппозицию всегда увлекал собственно
процесс. Безусловно, в отдельных безнадёжных округах появится единый кандидат от
оппозиции, который ринется в бой с представителями «режима» с обречённой
отчаянностью камикадзе. Но в тех областях, где оппозиционные партии пользуются хоть
какой-то популярностью, «узгоджених» кандидатов будет по 2–3 на округ. Одних
«узгодять» «Фронт Змін» и «Батьківщина», других – Виталий Кличко с Анатолием
Гриценко,  а третьих «Свобода»  «узгодить»  сама с собой.  И это всё в рамках Комитета
сопротивления диктатуре.

Украинский избиратель сейчас как никогда дезориентирован и стоит на распутье.
Почти половина населения не знает, за кого голосовать, или готова голосовать «против
всех», хотя новое законодательство лишило и этой маленькой радости.

Но,  кто бы ни создал парламентское большинство после выборов,  его конструкция
будет шаткой, как карточный небоскрёб. Ведь на следующий день после присяги

http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9F%D0%B0%D1%80%D1%82%D0%B8%D1%8F_%D1%80%D0%B5%D0%B3%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BE%D0%B2_%28%D0%9F%D0%A0%D0%A3%29
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9F%D0%B0%D1%80%D1%82%D0%B8%D1%8F_%D1%80%D0%B5%D0%B3%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BE%D0%B2_%28%D0%9F%D0%A0%D0%A3%29
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9F%D0%B0%D1%80%D1%82%D0%B8%D1%8F_%D1%80%D0%B5%D0%B3%D0%B8%D0%BE%D0%BD%D0%BE%D0%B2_%28%D0%9F%D0%A0%D0%A3%29
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%A4%D1%80%D0%BE%D0%BD%D1%82_%D0%97%D0%BC%D1%96%D0%BD,_%D0%BF%D0%B0%D1%80%D1%82%D0%B8%D1%8F
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%91%D0%B0%D1%82%D1%8C%D0%BA%D0%B8%D0%B2%D1%89%D0%B8%D0%BD%D0%B0,_%D0%92%D1%81%D0%B5%D1%83%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%B8%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%BE%D0%B5_%D0%BE%D0%B1%D1%8A%D0%B5%D0%B4%D0%B8%D0%BD%D0%B5%D0%BD%D0%B8%D0%B5
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%9A%D0%BB%D0%B8%D1%87%D0%BA%D0%BE,_%D0%92%D0%B8%D1%82%D0%B0%D0%BB%D0%B8%D0%B9_%D0%92%D0%BB%D0%B0%D0%B4%D0%B8%D0%BC%D0%B8%D1%80%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%93%D1%80%D0%B8%D1%86%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%90%D0%BD%D0%B0%D1%82%D0%BE%D0%BB%D0%B8%D0%B9_%D0%A1%D1%82%D0%B5%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%93%D1%80%D0%B8%D1%86%D0%B5%D0%BD%D0%BA%D0%BE,_%D0%90%D0%BD%D0%B0%D1%82%D0%BE%D0%BB%D0%B8%D0%B9_%D0%A1%D1%82%D0%B5%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D1%87
http://genshtab.censor.net.ua/wiki/%D0%A1%D0%B2%D0%BE%D0%B1%D0%BE%D0%B4%D0%B0
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народных избранников начнётся, пусть неофициально, президентская кампания (На
парламентских выборах не будет за кого голосовать // UAINFO
(http://uainfo.censor.net.ua/news/11634-na-parlamentskih-vyborah-ne-budet-za-kogo-
golosovat.html). – 2012. – 28.02).

***

Нынешние выборы парламента вообще могут быть богатыми на VIP-
мажоритарщиков. За 9 месяцев до выборов в парламент из тени начали выходить
подзабытые политические тяжеловесы: глава администрации времен Кучмы Виктор
Медведчук; в 2010 году своего участия в выборах не исключал экс-президент Леонид
Кучма; вернуться в политику намерена фигура тоже некогда влиятельная – социалист и
экс-кандидат в Президенты Александр Мороз. «Партия будет идти на выборы – и список
будет, и на округа мы своих кандидатов выставим. Говорить о процентах – это работа
политтехнологов.  Но в парламенте мы будем представлены»,  –  сказал Мороз.  Его
соратница Валентина Семенюк-Самсоненко может пойти по округу. Правда, пока говорит,
что еще не определилась.

«Прогрессивная» коллега Мороза, лидер ПСПУ Наталья Витренко своего участия в
выборах тоже не исключает.  И уже готовит почву.  «Мы судимся с президентом.  Еще 27
декабря подали в суд и оспариваем бандитский закон о выборах: денежный залог; закон
декларирует равный доступ в СМИ, но нет механизма обеспечения этого; ликвидация
блоков и поднятие проходного барьера»,  –  переживает Витренко.  Правда,  и в случае
поражения в суде, участия в выборах (например, на мажоритарном округе) Наталья
Михайловна не исключает: «Я не могу вам сказать в феврале, что будет в июле».

Политологи считают, что шансы у VIP-мажоритарщиков есть, но небольшие и не у
всех.  «Хотя,  конечно,  это зависит от многих факторов.  Скажем,  у Медведчука хорошие
шансы пройти на округе, если не будет жесткого противостояния с властью, Витренко
всегда шла по списку – и никогда по округам. А Кучма, я думаю, в парламент вообще не
пойдет. Во-первых, ему это не нужно, во-вторых, его проблемы уже позади, в-третьих,
если дана команда посадить, то никакая неприкосновенность не поможет – снимут, и в-
четвертых – для Президента это понижение статуса. Думаю, он и так себя очень хорошо
чувствует.  Но в целом за счет мажоритарки в парламент придет очень много новых
людей», – говорит политолог Владимир Фесенко.

«Новые лица, думаю, действительно будут, хотя это и не гарантирует обновление
политики. Что касается старой гвардии – Кучма едва ли пойдет в парламент, а из всех
остальных хорошие шансы вернуться имеет разве что Медведчук. Кстати, о нем сейчас
много публикаций в региональной прессе. Но такому человеку, как он, конечно, не нужно
просто место в парламенте:  если и будет возвращаться –  то не просто в парламент,  а в
политику», – говорит политолог Вадим Карасев.

«Воскрешения «динозавров» не будет. В основном, в новый парламент по
мажоритарке пройдут бизнесмены. В том числе и потому, что идти по округу – дорого», –
говорит политолог Кость Бондаренко.

По мажоритарке могут пойти и люди из новой гвардии. По слухам, округа на
Закарпатье уже облюбовали себе и нынешний глава МЧС Виктор Балога, и его
предшественник Нестор Шуфрич. «Я пять раз избирался депутатом разных уровней, в том
числе трижды – в парламент. Поэтому самоцели идти в депутаты у меня нет. Так что, буду
ли балотироваться и как – по списку или по мажоритарке, – решим с товарищами (по
партии.  –  Авт.)»,  –  сказал нам сам Шуфрич (Рафал А.  Медведчук сидит в ЖЖ и
Facebook, а Витренко судится с Януковичем // Сегодня
(http://www.segodnya.ua/news/14343292.html). – 2012. – 29.02).

***

http://uainfo.censor.net.ua/news/11634-na-parlamentskih-vyborah-ne-budet-za-kogo-golosovat.html
http://uainfo.censor.net.ua/news/11634-na-parlamentskih-vyborah-ne-budet-za-kogo-golosovat.html
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Борис Тарасюк в ближайшее время может обменять лидерство в Народном Рухе
Украины на проходное место в Верховную Раду по спискам БЮТ. Такое мнение
высказал народный депутат Украины (Партия регионов) Олег Надюша.

По словам депутата, принятый парламентом закон о выборах нардепов поставил
перед некоторыми политиками, на протяжении многих лет изображавшими себя
защитниками народа, проблему продолжения своего политического существования.

«Не секрет, что партии некоторых политиков существуют только на бумаге. В
лучшем случае – на диване. В предыдущие годы накануне выборов такие «лидеры»
усиленно надували щеки, пытаясь пробиться в Верховную Раду в составе любого
партийного блока. Однако все когда-нибудь заканчивается», – отметил г-н Надоша.

По его словам, выборы, которые должны состояться осенью этого года, закрыли
лазейку дутым партиям. По убеждению парламентария, продлить свое политическое
будущее решил и руководитель Народного Руха Украины Борис Тарасюк.

«Когда-то НРУ пользовался авторитетом и уважением в обществе, но после
многочисленных расколов пришедшие к его руководству политики постепенно свели к
нулю все предыдущие достижения. Доведенный до маргинализации бывшим
инструктором отдела зарубежных связей ЦК КПУ Борисом Тарасюком, Народный Рух
Украины сегодня уже не имеет того авторитета в обществе, который был в период
Вячеслава Чорновила», – подчеркнул г-н Надоша.

«Однако, «угробив» некогда мощную политическую силу, Борис Тарасюк пытается
изображать лидера партии, которого поддерживают сотни тысяч людей. Для того чтобы
убедиться в том, что король голый, достаточно посмотреть на персональный состав
Львовского городского совета:  из 90  депутатов лишь трое представляют Народный Рух
Украины. Даже депутаты от Партии регионов, избранию которых активно
противодействовали все политические силы Львовщины, имеют здесь вдвое больше своих
представителей», – констатировал политик.

Он также заявил, что нынешний руководитель Руха ожидает проведения
формального съезда партии, чтобы «красиво» прекратить свои полномочия и стать
«полноправным участником подтанцовки «Батькивщины».

«Виртуозное предательство в исполнении Бориса Ивановича будет выглядеть как
«Временное приостановление членства в НРУ и передача обязанностей и полномочий
руководителю аппарата НРУ Роману Сушко», – добавил г-н Надоша (Тарасюк бросит
Рух ради списка «Батькивщины» – Надоша // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/31403/). – 2012. – 29.02).

***

Накануне выборов количество политических провокаторов, которые
попытаются подорвать политическую стабильность в стране, значительно
увеличится. Об этом заявил Премьер-министр Украины Николай Азаров.

Об этом он заявил во время лекции «Как в Украине обеспечить устойчивое
развитие» для студентов в Закарпатской области, сообщает правительственный портал.
«Политических провокаторов сейчас в стране, особенно накануне выборов, будет очень
много. И их главная задача – подорвать доверие к власти. А подорванное доверие к власти
сразу же подрывает доверие к экономическим и политическим шагам власти. Обманутых
людей гораздо проще направить на принятие неправильных решений», – заявил Николай
Азаров.

Глава правительства спрогнозировал, что во время избирательной кампании
провокаторами будут выдвигаться откровенно популистские решения, как это
сейчас происходит в России, когда отдельные кандидаты обещают золотые горы
после прихода к власти.  «Я вижу,  как сейчас кандидаты в президенты России с
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легкостью дают такие обещания и обманывают людей. И мне очень приятно, что вы,
студенты, прекрасно понимаете, что за год-два такие обещания выполнить невозможно», –
отметил Николай Азаров (Азаров рассказал студентам, как перед выборами
провокаторы будут подрывать доверие к власти // Наша газета
(http://nashagazeta.com.ua/3058-azarov-rasskazal-studentam-kak-pered-vyborami-
provokatory-budut-podryvat-doverie-k-vlasti-ostrov.html). – 2012. – 1.02).

***

Член парламентской фракции Партии регионов Владимир Зубанов считает, что
Партия регионов на предстоящих парламентских выборах наберет как минимум
25%, а оппозиция вряд ли получит 270 мандатов.

В частности, комментируя заявление заместителя лидера партии «Батькивщина»
Александра Турчинова о том, что оппозиционные силы возьмут 100 мандатов по
мажоритарке и 170 – по спискам, парламентарий заявил: «Турчинов учитывает какой-то
идеальный вариант, который нельзя будет выполнить».

«В каждом округе не будет по одному представителю власти и оппозиции. Будет
много кандидатов, которые будут говорить о своих самостоятельных позициях и взглядах.
Известные бизнесмены и общественные деятели пойдут в округа, где они известны.
Поэтому соревнование будет очень серьезным. По мажоритарке пройдут более-менее
известные люди,  а не те,  о которых говорит Турчинов.  Потому что здесь избиратель
подходит к выбору более прагматично, учитывая реальные возможности того или иного
кандидата», – пояснил Зубанов.

«Мы уже имеем такой опыт и знаем: большинство, которое приходит по
мажоритарке, настроено сотрудничать с властями, а не конфликтовать с ними. Они идут с
реальными предложениями об улучшении ситуации в том или ином округе. А в споре с
властью это сделать невозможно», – сказал нардеп.

По словам парламентария, «мажоритарщики не будут такими радикальными,
как полагает Турчинов. Те цифры, которые он называет по мажоритарке, надо поделить
на три-четыре. Тогда можно получить для оппозиции реальные шансы. У них так может
пройти Тягнибок, еще несколько радикально настроенных людей, известных на всю
Украину. Остальные не пройдут» (ПР уверена, что мажоритарщики присоединятся к
ней в следующей Раде // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/03/01/139395_pr_uverena_mazhoritarshchiki.html). – 2012. – 1.03).

***

На майбутніх парламентських виборах не буде зайвих бюлетенів для
голосування. В цьому переконаний народний депутат України, лідер «Громадянської
позиції» Анатолій Гриценко. Він назвав три головні причини, які перекривають основні
канали фальсифікації.

«Весь технологічний процес друкування бюлетенів буде під контролем комісії
парламенту, яка формується з усіх фракцій. Не буде лишніх бюлетенів. Також,
типографським способом, одразу буде внесений номер дільничної комісії на бюлетень,
тому прийде чітко визначена їх кількість. Найголовніше – всі документи про вибори
зберігаються п’ять років», – пояснив Анатолій Гриценко.

Також, Анатолій Гриценко наголосив на тому, що опозиція об’єднається. Проте їй
доведеться перш за все, виконати чотири завдання, а саме: щоб у виборчому бюлетені від
опозиції в кожному окрузі був один кандидат; контролювати виборчий процес всі три
місяці і не давати нікому переступити межу закону; забезпечити нагляд за підрахунком
голосів; у парламенті має бути стійка більшість, яка прийде до влади і виконає те, що

http://nashagazeta.com.ua/3058-azarov-rasskazal-studentam-kak-pered-vyborami-provokatory-budut-podryvat-doverie-k-vlasti-ostrov.html
http://nashagazeta.com.ua/3058-azarov-rasskazal-studentam-kak-pered-vyborami-provokatory-budut-podryvat-doverie-k-vlasti-ostrov.html
http://lb.com.ua/
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обіцяла (Фальсифікацій із бюлетенями не буде? // Стрічка новин: MALAKAVA.COM
(http://www.malakava.com/articles/170770. – 2012. – 1.03).

***

Руководитель парторганизации «Батьківщина» на Сумщине сделал
пессимистический прогноз будущего Украины: «Донецкий регион правит всей страной.
Люди, которые голосовали за Януковича, не думали, что будет твориться такой беспредел.
Дальше будет еще грустнее», – считает сумской политик.

«Украину может ожидать судьба Белоруссии, когда судьям и должностным
лицам правоохранительных органов, причастных к расправе над оппозиционными
лидерами, запрещают въезд в Европейскую зону, блокируются их личные счета»,  –
отметил координатор Сумской областной партийной организации «ВО «Батьківщина»
Александр Волков, комментируя ситуацию относительно приговора Юлии Тимошенко и
Юрия Луценко.

Александр Лысенко так же раскритиковал позицию мэра Сум Геннадия Минаева,
который сотрудничает с Партией регионов. «Если бы мэр придерживался другой
политики и не договаривался с властью,  в Сумах не было бы компаний повышающих
тарифы, не было бы компании «Сумыжилье», которая берет деньги, но не предоставляет
необходимые услуги. Предатели договариваются с властью и это не идет на пользу
громаде... После выборов в Верховную Раду многих ждет Качановская колония. Если
Минаев хочет с кем-то договариваться, то это его ошибка. Хотя если он пойдет в
Верховную Раду, ему будет все равно», – заявил Александр Лысенко. Он считает, что
решение, принятое 29 февраля на сессии Сумского горосовета о вхождении областного
центра в Ассоциацию местного самоуправления Сумской области, будет
способствовать фальсификации результатов парламентских выборов, которые
пройдут в октябре. «Будут выделяться деньги на официальные программы, от
которых идет шлейф к Никите Громыко, известному своими «интересными»
схемами фальсификации результатов выборов», – говорит оппозиционер
(Мирошниченко Д. Александр Лысенко: «После выборов в Верховную Раду многих
ждет Качановская колония» // «Всі Суми»
(http://www.vsisumy.com/news/politika/aleksandr-lysenko-posle-vyborov). – 2012. – 1.03).

***

Первым номером в избирательном списке Партии регионов может быть
Премьер-министр Украины Николай Азаров. Такое мнение высказал политолог, глава
Центра прикладных политических исследований «Пента» Владимир Фесенко.

«Рискну предположить, что он, скорее всего, будет или первым номером в
списке, или одним из первых номеров, но если он будет работать Премьер-
министром до выборов, то он в меньшей степени будет заниматься выборами»,  –
сказал политолог.

«Возможен вариант, и я не исключаю, что может быть и такая установка: пусть
Азаров занимается правительственными делами, экономикой, а избирательный
список возглавят более молодые политики из Партии регионов. Они будут
заниматься пропагандой, агитацией за свою партию. Если будет такой вариант,
возможно, для Азарова он будет и лучший», – сказал Фесенко.

Он также отметил, что среди избирателей Партии регионов, согласно соцопросам,
Азаров является наиболее известным и популярным представителем исполнительной
власти и руководства Партии регионов. «У него более высокий рейтинг, чем у других
ключевых фигур ПР.  Поэтому я не исключаю,  что его могут сделать первым номером
списка, а потом придется участвовать и в избирательных соревнованиях, и в
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агитационных турах.  Если будут избирательные дебаты,  придется дебатировать с
оппозиционерами, а это всегда его нервирует и вызывает негативную реакцию», – сказал
он (Фесенко подсказал, как Азарову лучше всего пережить выборы-2012 // From-UA.
Новости Украины (http://www.from-ua.com/news/59b5c25b0910f.html). – 2012. – 2.03).

***

В парламент нового созыва на данным момент гарантированно проходят
Партия регионов, БЮТ, КПУ и «Фронт перемен». Об этом заявил руководитель Фонда
социально-политических инициатив Роман Василишин

По его словам, пик рейтинга Партии регионов был зафиксирован в 2007 году и с тех
пор только падает. Весь вопрос в том, насколько он упадет по сравнению с прошлыми
результатами.  «Самый высокий результат,  которые они могут получить,  –  21  %.  Еще
более реальный результат – 17 %. Самый худший результат – это от 11,7 % и до 13 %.
Вероятность этого 1:3», – подсчитал эксперт по своей методике.

Политолог уверен, что поражение будет иметь для регионалов
катастрофические последствия. «После этого Партия регионов должна закончить
свою политическую судьбу: она должна будет распасться, и не исключено, что это
случится в конце этого или в начале следующего года», – заметил он.

Тенденция падения будет характерна и для БЮТ, убеждает эксперт. «Если дело
пойдет очень хорошо, партия может набрать 19 %. Более реалистичная цифра – это
примерно 15 %. Это был бы очень хороший результат для них. Фрактал указывает
на то, что БЮТ закончит по сценарию катастрофы, как и ПР. БЮТ, скорее всего,
наберет 11-12 % на выборах. Если будет такой результат, это будет знак того, что
партия на противотренде, и будет указывать на прямо пропорциональный результат
«Фронта Змін», – объяснил Василишин.

С политсилой Яценюка расчеты иные. «Фронт Змін» пойдет на повышательный
тренд, и для того, чтобы определить его лучший результат, нужно умножить
повышательный коэффициент на результат Яценюка на президентских выборах. У нас нет
других результатов. Результат Яценюка 6,95 % мы умножаем на 1,619 и получаем
11 % – это наихудший результат, который может набрать Яценюк. Но если дело у
БЮТ пойдет плохо, то у «Фронта» пойдет хорошо, и наоборот. Яценюк может
набрать максимум 18 % при правильном построении кампании. У него есть
реальный шанс набрать 15 %», – отметил он.

Еще интереснее ситуация у коммунистов. По словам эксперта, свой спад они уже
пережили и теперь индекс популярности КПУ пошел вверх. «В 2012 г. коммунисты
наберут голосов феноменально больше, чем все им предрекают. Компартия – это
единственная организация, которая пережила пик своего падения. Все остальные
партии понижательный тренд переходили, пробивали барьер и рассыпались. Коммунисты
пережили это, и в 2007 г. уже набрали в 1,5 раза больше голосов. Кроме того, в 2007 году
Партия регионов пошла на понижательный тренд и должна была уже набрать меньше
голосов. Она прямо пропорционально связана с коммунистами. Видимо, тогда регионалы
на Донбассе голоса у коммунистов потянули и положили в свои стопочки», – полагает
специалист.

«Если учесть то, что коммунисты твёрдо зашли на повышательный тренд, то они
наберут минимум 11,8  %.  Либо же наберут 19  %,  если умножим на повышательный
коэффициент Эллиота номер два. В любом случае, они наберут больше, чем «Фронт Змін»
– от 12 до 19 %», – отметил Василишин (Научные подсчеты политолога: на выборах-
2012 ПР и БЮТ сдадут позиции, а КПУ обгонит «Фронт перемен» // From-ua –
Новости из Украины (http://www.from-ua.com/news/abcce7854c79d.html). – 2012. – 3.03).

***

http://www.from-ua.com/
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Партії регіонів загрожує справжня електоральна катастрофа – вже зараз
соціологи фіксують втрату нею першої позиції у передвиборчих рейтингах. І це в ситуації,
коли влада перебуває у виключно сприятливих інформаційних умовах, пише Леонід
Александров.

Автор відзначає, що ситуація ще більше погіршиться, коли опозиціонери
отримають можливість агітувати проти партії влади в регіонах, коли вони зможуть
хоча б у рамках своєї квоти виступати на телебаченні – місцевому та центральному,
коли вони проводитимуть кампанію «від дверей до дверей».

Перші симптоми того,  що станеться,  можна було спостерігати під час довиборів у
органи місцевого самоврядування у Київській, Вінницькій, Житомирській областях.

«Влада або з тріском програє, або змушена буде задіяти «мукачівський»
сценарій. Отже, пошук прийнятної «стратегії успіху» для Банкової є актуальним як
ніколи», – пише автор.

Він відзначає, що в даній ситуації найоптимальнішим сценарієм для влади є
перенесення виборів на 2015 рік, про що час від часу відбуваються санкціоновані самою ж
владою витоки інформації.

«Але такий розвиток подій є одночасно і найнебезпечнішим для Банкової,
оскільки може мати одразу два катастрофічні для неї наслідки – жорстку реакцію
Заходу (до запровадження санкцій) та соціально-політичний вибух в країні (оскільки
в такий спосіб населення позбавлять можливості легітимно змінити ситуацію в
Україні)», – пише автор (Партії регіонів загрожує електоральна катастрофа // UA-
Reporter.com (http://www.ua-reporter.com/content/114092). – 2012. – 3.03).

***

Лідер ВО «Свобода» Олег Тягнибок прогнозує, що нинішні президентські вибори в
Росії серйозно вплинуть на політику керівництва Української держави. Про це він заявив
на прес-конференції у Житомирі.

За словами політика, у разі перемоги на виборах Володимира Путіна «вплив
Росії на українську політику буде жорсткішим, ніж зараз».

«Очевидно, будуть усі ці напрямки зовнішньої діяльності скеровувати на побудову
руського світу і відродження Російської імперії, оскільки Україна потрапляє до тієї
частини геополітичного простору, у якому найбільше зацікавлений Кремль», – заявив
лідер ВО «Свобода».

При цьому він спрогнозував, що у випадку перемоги Путіна, «український уряд
ще ретельніше виконуватиме Харківські угоди».

Тягнибок пояснив, що мова йде також і про нові кадрові призначення в українському
уряді.

«Це будуть проросійські рішення кадрових питань, абсолютно проросійських
призначень, також буде однозначно максимальне сприяння в Україні російському
бізнесу», – прогнозує лідер ВО «Свобода».

Він також передбачає,  що за перемоги Путіна на виборах у Росії «в Україні буде
максимальне сприяння Російській православній церкві, яка вже зараз поширює свій
вплив на територію України – монастирі будуть масово віддаватися Російській
православній церкві» (Тягнибок розповів, як перемога Путіна вплине на Україну //
Відголос.com (http://vidgolos.com/143535-tyagnibok-rozpoviv-yak-peremoga-putina-vpline-
na.html). – 2012. – 4.03).

***

http://vidgolos.com/143535-tyagnibok-rozpoviv-yak-peremoga-putina-vpline-na.html
http://vidgolos.com/143535-tyagnibok-rozpoviv-yak-peremoga-putina-vpline-na.html
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Съезд «Сильной Украины» может проголосовать за роспуск партии, а ее члены
войдут в Партию регионов. Об этом сообщил народный депутат Украины, заместитель
Председателя парламентской фракции Партии регионов Вадим Колесниченко.

«Вполне возможно,  что состоится решение «Сильной Украины»  о роспуске и
вступлению в члены Партии регионов. И даже если такого решения не состоится, опять
же, это не проблема. Все имеют право на свою точку зрения, свое видение. Закон о
политических партиях в Украине не предусматривает вхождение партии в партию. Устав
любой партии основан на индивидуальном членстве», – заявил В.Колесниченко.

По его словам, необходимость в объединении возникает тогда, когда надо
объединять усилия для достижения общей цели, для реализации «большой и главной
задачи».

«Мы всегда открыты для того,  чтобы к нам вступали другие члены.  Но могу одно
сказать.  Вообще-то,  есть законы физики в мире.  А законы человеческого бытия,  они
подвержены тем же законам физики – большее притягивает к себе меньшее. Это первое. И
второе – когда необходима общая идея, для которой нужно объединять общие усилия, это
называется объединение партий для реализации большой и главной задачи», –
резюмировал политик (Вадим Колесниченко: Съезд «Сильной Украины» может
проголосовать за роспуск партии, а ее члены войдут в Партию регионов //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/9140). – 2012. – 5.03).
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